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INHOUD  SOMMAIRE  

    
Vraag van Marijke Dillen aan Annelies Verlinden 
(Justitie, belast met de Noordzee) over "De 
bestraffing van gedetineerden" (56002328C) 

1 Question de Marijke Dillen à Annelies Verlinden 
(Justice, chargée de la Mer du Nord) sur "Les 
sanctions à l'égard des détenus" (56002328C) 

1 

Sprekers: Marijke Dillen, Annelies Verlinden, 

minister van Justitie, belast met de Noordzee 
 Orateurs: Marijke Dillen, Annelies Verlinden, 

ministre de la Justice, chargée de la Mer du 
Nord 

 

    
Samengevoegde vragen en interpellatie van 2 Questions jointes et interpellation de 2 
- Marijke Dillen aan Annelies Verlinden (Justitie, 
belast met de Noordzee) over "De kritiek van de 
SURB op de noodmaatregelen om de 
overbevolking van de gevangenissen aan te 
pakken" (56002329C) 

2 - Marijke Dillen à Annelies Verlinden (Justice, 
chargée de la Mer du Nord) sur "La critique du TAP 
concernant les mesures d'urgence dans la lutte 
contre la surpopulation carcérale" (56002329C) 

2 

- Marijke Dillen aan Annelies Verlinden (Justitie, 
belast met de Noordzee) over "De wachtlijsten in 
de gevangenissen voor personen die veroordeeld 
zijn tot minder dan 5 jaar cel" (56002335C) 

2 - Marijke Dillen à Annelies Verlinden (Justice, 
chargée de la Mer du Nord) sur "Les listes d'attente 
dans les prisons pour les personnes condamnées 
à une peine de moins de 5 ans" (56002335C) 

2 

- Sophie De Wit aan Annelies Verlinden (Justitie, 
belast met de Noordzee) over "De impact van de 
noodmaatregelen met betrekking tot het 
penitentiair verlof" (56002713C) 

2 - Sophie De Wit à Annelies Verlinden (Justice, 
chargée de la Mer du Nord) sur "L'incidence des 
mesures d'urgence concernant le congé 
pénitentiaire" (56002713C) 

2 

- Marijke Dillen aan Annelies Verlinden (Justitie, 
belast met de Noordzee) over "De veroordeling van 
België voor de overbevolking en onmenselijke 
omstandigheden in de gevangenissen" 
(56002837C) 

2 - Marijke Dillen à Annelies Verlinden (Justice, 
chargée de la Mer du Nord) sur "La condamnation 
de la Belgique pour la surpopulation et les 
conditions inhumaines dans les prisons" 
(56002837C) 

2 

- Sarah Schlitz aan Annelies Verlinden (Justitie, 
belast met de Noordzee) over "De resolutie van de 
Brusselse balie over de overbevolking van de 
gevangenissen" (56002898C) 

2 - Sarah Schlitz à Annelies Verlinden (Justice, 
chargée de la Mer du Nord) sur "La résolution du 
barreau de Bruxelles sur la surpopulation 
carcérale" (56002898C) 

2 

- Marijke Dillen aan Annelies Verlinden (Justitie, 
belast met de Noordzee) over "De (stopzetting van 
de) uitvoering van de korte gevangenisstraffen" 
(56000021I) 

2 - Marijke Dillen à Annelies Verlinden (Justice, 
chargée de la Mer du Nord) sur "(La fin de) 
l'exécution des courtes peines de prison" 
(56000021I) 

2 

- Sophie De Wit aan Annelies Verlinden (Justitie, 
belast met de Noordzee) over "De nota met 
aanbevelingen van de FOD Justitie" (56003121C) 

2 - Sophie De Wit à Annelies Verlinden (Justice, 
chargée de la Mer du Nord) sur "La note de 
recommandations du SPF Justice" (56003121C) 

2 

Sprekers: Marijke Dillen, Sophie De Wit, 
Sarah Schlitz, Annelies Verlinden, minister 

van Justitie, belast met de Noordzee 

 Orateurs: Marijke Dillen, Sophie De Wit, 
Sarah Schlitz, Annelies Verlinden, ministre 

de la Justice, chargée de la Mer du Nord 

 

    
Moties 9 Motions 9 
    
Vraag van Marijke Dillen aan Annelies Verlinden 
(Justitie, belast met de Noordzee) over "De live 
chat over geweld en drugs door een youtuber in de 
gevangenis van Lantin" (56002330C) 

10 Question de Marijke Dillen à Annelies Verlinden 
(Justice, chargée de la Mer du Nord) sur "Le chat 
sur la violence et les drogues initié par un 
youtubeur à la prison de Lantin" (56002330C) 

10 

Sprekers: Marijke Dillen, Annelies Verlinden, 

minister van Justitie, belast met de Noordzee 
 Orateurs: Marijke Dillen, Annelies Verlinden, 

ministre de la Justice, chargée de la Mer du 
Nord 

 

    
Vraag van Marijke Dillen aan Annelies Verlinden 
(Justitie, belast met de Noordzee) over "De onrust 
in de gevangenis van Wortel" (56002331C) 

11 Question de Marijke Dillen à Annelies Verlinden 
(Justice, chargée de la Mer du Nord) sur "Les 
troubles au sein de la prison de Wortel" 
(56002331C) 

11 

Sprekers: Marijke Dillen, Annelies Verlinden, 

minister van Justitie, belast met de Noordzee 
 Orateurs: Marijke Dillen, Annelies Verlinden, 

ministre de la Justice, chargée de la Mer du 
Nord 
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Vraag van Marijke Dillen aan Annelies Verlinden 
(Justitie, belast met de Noordzee) over "De 
moeilijkheden die gedetineerden die een opleiding 
volgen ondervinden door personeelstekorten" 
(56002332C) 

12 Question de Marijke Dillen à Annelies Verlinden 
(Justice, chargée de la Mer du Nord) sur "Les 
difficultés rencontrées par les détenus en formation 
en raison de la pénurie de personnel" (56002332C) 

12 

Sprekers: Marijke Dillen, Annelies Verlinden, 

minister van Justitie, belast met de Noordzee 
 Orateurs: Marijke Dillen, Annelies Verlinden, 

ministre de la Justice, chargée de la Mer du 
Nord 

 

    
Vraag van Marijke Dillen aan Annelies Verlinden 
(Justitie, belast met de Noordzee) over "De 
toegang van advocaten tot de DABS" (56002334C) 

12 Question de Marijke Dillen à Annelies Verlinden 
(Justice, chargée de la Mer du Nord) sur "L'accès 
des avocats à la BAEC" (56002334C) 

12 

Sprekers: Marijke Dillen, Annelies Verlinden, 

minister van Justitie, belast met de Noordzee 
 Orateurs: Marijke Dillen, Annelies Verlinden, 

ministre de la Justice, chargée de la Mer du 
Nord 

 

    
Vraag van Marijke Dillen aan Annelies Verlinden 
(Justitie, belast met de Noordzee) over "Het 
raamcontract voor de aankoop van woonunits voor 
detentiehuizen" (56002336C) 

13 Question de Marijke Dillen à Annelies Verlinden 
(Justice, chargée de la Mer du Nord) sur "Le 
contrat-cadre pour l'achat de lieux d'hébergement 
pour les maisons de détention" (56002336C) 

13 

Sprekers: Marijke Dillen, Annelies Verlinden, 

minister van Justitie, belast met de Noordzee 
 Orateurs: Marijke Dillen, Annelies Verlinden, 

ministre de la Justice, chargée de la Mer du 
Nord 

 

    
Vraag van Sam Van Rooy aan Annelies Verlinden 
(Justitie, belast met de Noordzee) over "De 
mogelijke aanslag op een moskee" (56002343C) 

14 Question de Sam Van Rooy à Annelies Verlinden 
(Justice, chargée de la Mer du Nord) sur "L'attentat 
projeté contre une mosquée" (56002343C) 

14 

Sprekers: Sam Van Rooy, Annelies 
Verlinden, minister van Justitie, belast met de 

Noordzee 

 Orateurs: Sam Van Rooy, Annelies 
Verlinden, ministre de la Justice, chargée de la 

Mer du Nord 

 

    
Vraag van Sam Van Rooy aan Annelies Verlinden 
(Justitie, belast met de Noordzee) over "De 
jihadistische moord op Salwan Momika" 
(56002344C) 

15 Question de Sam Van Rooy à Annelies Verlinden 
(Justice, chargée de la Mer du Nord) sur 
"L'assassinat de Salwan Momika par des 
djihadistes" (56002344C) 

15 

Sprekers: Sam Van Rooy, Annelies 
Verlinden, minister van Justitie, belast met de 

Noordzee 

 Orateurs: Sam Van Rooy, Annelies 
Verlinden, ministre de la Justice, chargée de la 

Mer du Nord 

 

    
Vraag van Sam Van Rooy aan Annelies Verlinden 
(Justitie, belast met de Noordzee) over "De steun 
van een Molenbeekse PS-schepen voor IS-achtige 
jihadisten" (56002345C) 

15 Question de Sam Van Rooy à Annelies Verlinden 
(Justice, chargée de la Mer du Nord) sur "Le 
soutien apporté par un échevin molenbeekois PS à 
des djihadistes apparentés à ceux de l'EI" 
(56002345C) 

15 

Sprekers: Sam Van Rooy, Annelies 
Verlinden, minister van Justitie, belast met de 

Noordzee 

 Orateurs: Sam Van Rooy, Annelies 
Verlinden, ministre de la Justice, chargée de la 

Mer du Nord 

 

    
Samengevoegde vragen van 16 Questions jointes de 16 
- Sam Van Rooy aan Annelies Verlinden (Justitie, 
belast met de Noordzee) over "De snelle online 
radicalisering van jongeren" (56002346C) 

16 - Sam Van Rooy à Annelies Verlinden (Justice, 
chargée de la Mer du Nord) sur "La rapide 
radicalisation en ligne de jeunes" (56002346C) 

16 

- Alain Yzermans aan Annelies Verlinden (Justitie, 
belast met de Noordzee) over "De aanpak van 
online radicalisering" (56002409C) 

16 - Alain Yzermans à Annelies Verlinden (Justice, 
chargée de la Mer du Nord) sur "La lutte contre la 
radicalisation en ligne" (56002409C) 

16 

Sprekers: Sam Van Rooy, Alain Yzermans, 
Annelies Verlinden, minister van Justitie, 

belast met de Noordzee 

 Orateurs: Sam Van Rooy, Alain Yzermans, 
Annelies Verlinden, ministre de la Justice, 

chargée de la Mer du Nord 

 

    
Vraag van Sam Van Rooy aan Annelies Verlinden 
(Justitie, belast met de Noordzee) over "Het 
terughalen van Belgische Syrië-jihadisten" 
(56002347C) 

18 Question de Sam Van Rooy à Annelies Verlinden 
(Justice, chargée de la Mer du Nord) sur "Le 
rapatriement de djihadistes belges partis en Syrie" 
(56002347C) 

18 

Sprekers: Sam Van Rooy, Annelies  Orateurs: Sam Van Rooy, Annelies  
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Verlinden, minister van Justitie, belast met de 

Noordzee 

Verlinden, ministre de la Justice, chargée de la 

Mer du Nord 

    
Samengevoegde vragen van 18 Questions jointes de 18 
- Alexander Van Hoecke aan Annelies Verlinden 
(Justitie, belast met de Noordzee) over "Het project 
m.b.t. de begeleiding van kinderen door 
vertrouwenspersonen bij 
echtscheidingsprocedures" (56002349C) 

18 - Alexander Van Hoecke à Annelies Verlinden 
(Justice, chargée de la Mer du Nord) sur "Le projet 
d'accompagnement des enfants par des personnes 
de confiance dans les procédures de divorce" 
(56002349C) 

18 

- Alain Yzermans aan Annelies Verlinden (Justitie, 
belast met de Noordzee) over "Het proefproject dat 
kinderen een stem wil geven" (56002399C) 

19 - Alain Yzermans à Annelies Verlinden (Justice, 
chargée de la Mer du Nord) sur "Le projet pilote 
visant à donner une voix aux enfants" (56002399C) 

19 

- Kristien Van Vaerenbergh aan Annelies Verlinden 
(Justitie, belast met de Noordzee) over "Het 
pilootproject met vertrouwenspersonen bij een 
scheiding" (56002435C) 

19 - Kristien Van Vaerenbergh à Annelies Verlinden 
(Justice, chargée de la Mer du Nord) sur "Le projet 
pilote visant à recourir à des personnes de 
confiance dans le cadre des divorces" 
(56002435C) 

19 

Sprekers: Alexander Van Hoecke, Alain 
Yzermans, Kristien Van Vaerenbergh, 
Annelies Verlinden, minister van Justitie, 

belast met de Noordzee 

 Orateurs: Alexander Van Hoecke, Alain 
Yzermans, Kristien Van Vaerenbergh, 
Annelies Verlinden, ministre de la Justice, 

chargée de la Mer du Nord 

 

    
Vraag van Alexander Van Hoecke aan Annelies 
Verlinden (Justitie, belast met de Noordzee) over 
"Het rijden onder invloed van lachgas" 
(56002350C) 

20 Question de Alexander Van Hoecke à Annelies 
Verlinden (Justice, chargée de la Mer du Nord) sur 
"La conduite sous l'influence de gaz hilarant" 
(56002350C) 

20 

Sprekers: Alexander Van Hoecke, Annelies 
Verlinden, minister van Justitie, belast met de 

Noordzee 

 Orateurs: Alexander Van Hoecke, Annelies 
Verlinden, ministre de la Justice, chargée de la 

Mer du Nord 

 

    
Vraag van Alexander Van Hoecke aan Annelies 
Verlinden (Justitie, belast met de Noordzee) over 
"De Moslimraad van België" (56002356C) 

21 Question de Alexander Van Hoecke à Annelies 
Verlinden (Justice, chargée de la Mer du Nord) sur 
"Le Conseil Musulman de Belgique" (56002356C) 

21 

Sprekers: Alexander Van Hoecke, Annelies 
Verlinden, minister van Justitie, belast met de 

Noordzee 

 Orateurs: Alexander Van Hoecke, Annelies 
Verlinden, ministre de la Justice, chargée de la 

Mer du Nord 

 

    
Vraag van Alain Yzermans aan Annelies Verlinden 
(Justitie, belast met de Noordzee) over "De 
betalingen van de vertalers-tolken" (56002381C) 

22 Question de Alain Yzermans à Annelies Verlinden 
(Justice, chargée de la Mer du Nord) sur "Le 
paiement des traducteurs-interprètes" 
(56002381C) 

22 

Sprekers: Alain Yzermans, Annelies 
Verlinden, minister van Justitie, belast met de 

Noordzee 

 Orateurs: Alain Yzermans, Annelies 
Verlinden, ministre de la Justice, chargée de la 

Mer du Nord 

 

    
Vraag van Alain Yzermans aan Annelies Verlinden 
(Justitie, belast met de Noordzee) over "De 
betaalbaarheid van zorgvolmachten" (56002396C) 

23 Question de Alain Yzermans à Annelies Verlinden 
(Justice, chargée de la Mer du Nord) sur "Le coût 
des mandats de protection" (56002396C) 

23 

Sprekers: Alain Yzermans, Annelies 
Verlinden, minister van Justitie, belast met de 

Noordzee 

 Orateurs: Alain Yzermans, Annelies 
Verlinden, ministre de la Justice, chargée de la 

Mer du Nord 

 

    
Samengevoegde vragen en interpellatie van 24 Questions jointes et interpellation de 24 
- Alain Yzermans aan Annelies Verlinden (Justitie, 
belast met de Noordzee) over "Crimineel geld" 
(56002401C) 

24 - Alain Yzermans à Annelies Verlinden (Justice, 
chargée de la Mer du Nord) sur "L'argent d'origine 
criminelle" (56002401C) 

24 

- Marijke Dillen aan Annelies Verlinden (Justitie, 
belast met de Noordzee) over "Structurele 
maatregelen in het kader van de drugsoorlog" 
(56000016I) 

24 - Marijke Dillen à Annelies Verlinden (Justice, 
chargée de la Mer du Nord) sur "Les mesures 
structurelles dans le cadre de la guerre de la 
drogue" (56000016I) 

24 

- Sophie De Wit aan Annelies Verlinden (Justitie, 
belast met de Noordzee) over "De oprichting van 
een drugsfonds" (56002775C) 

24 - Sophie De Wit à Annelies Verlinden (Justice, 
chargée de la Mer du Nord) sur "La création d'un 
fonds drogues" (56002775C) 

24 

- Alain Yzermans aan Annelies Verlinden (Justitie, 24 - Alain Yzermans à Annelies Verlinden (Justice, 24 
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belast met de Noordzee) over "Het radicale plan ter 
bestrijding van de misdaad via de confiscatie van 
crimineel vermogen" (56002858C) 

chargée de la Mer du Nord) sur "Le plan radical de 
lutte contre la criminalité par le biais de la 
confiscation d'actifs criminels" (56002858C) 

- Pierre Jadoul aan Annelies Verlinden (Justitie, 
belast met de Noordzee) over "De recente 
drugsgerelateerde schietpartijen in Brussel en de 
reactie van het gerecht" (56003051C) 

24 - Pierre Jadoul à Annelies Verlinden (Justice, 
chargée de la Mer du Nord) sur "Les récentes 
fusillades à Bruxelles liées au narcotrafic et la 
réponse judiciaire" (56003051C) 

24 

Sprekers: Alain Yzermans, Marijke Dillen, 
Sophie De Wit, Annelies Verlinden, minister 

van Justitie, belast met de Noordzee 

 Orateurs: Alain Yzermans, Marijke Dillen, 
Sophie De Wit, Annelies Verlinden, ministre 

de la Justice, chargée de la Mer du Nord 

 

    
Vraag van Kristien Van Vaerenbergh aan Annelies 
Verlinden (Justitie, belast met de Noordzee) over 
"Het gebruik van DABS" (56002431C) 

28 Question de Kristien Van Vaerenbergh à Annelies 
Verlinden (Justice, chargée de la Mer du Nord) sur 
"L'utilisation de la BAEC" (56002431C) 

28 

Sprekers: Kristien Van Vaerenbergh, 
Annelies Verlinden, minister van Justitie, 

belast met de Noordzee 

 Orateurs: Kristien Van Vaerenbergh, 
Annelies Verlinden, ministre de la Justice, 

chargée de la Mer du Nord 

 

    
Vraag van Kristien Van Vaerenbergh aan Annelies 
Verlinden (Justitie, belast met de Noordzee) over 
"De lange doorlooptijden binnen het Belgische 
gerechtelijke apparaat" (56002433C) 

29 Question de Kristien Van Vaerenbergh à Annelies 
Verlinden (Justice, chargée de la Mer du Nord) sur 
"Les longs délais de traitement au sein de l'appareil 
judiciaire belge" (56002433C) 

29 

Sprekers: Kristien Van Vaerenbergh, 
Annelies Verlinden, minister van Justitie, 

belast met de Noordzee 

 Orateurs: Kristien Van Vaerenbergh, 
Annelies Verlinden, ministre de la Justice, 

chargée de la Mer du Nord 

 

    
Vraag van Kristien Van Vaerenbergh aan Annelies 
Verlinden (Justitie, belast met de Noordzee) over 
"De procedures voor vzw's, de publicatie van vzw-
documenten en JustAct" (56002434C) 

30 Question de Kristien Van Vaerenbergh à Annelies 
Verlinden (Justice, chargée de la Mer du Nord) sur 
"Les procédures à suivre par les ASBL, la 
publication des documents et JustAct" 
(56002434C) 

30 

Sprekers: Kristien Van Vaerenbergh, 
Annelies Verlinden, minister van Justitie, 

belast met de Noordzee 

 Orateurs: Kristien Van Vaerenbergh, 
Annelies Verlinden, ministre de la Justice, 

chargée de la Mer du Nord 

 

    
Vraag van Kristien Van Vaerenbergh aan Annelies 
Verlinden (Justitie, belast met de Noordzee) over 
"De vervolging van de relschoppers tijdens 
oudjaar" (56002436C) 

31 Question de Kristien Van Vaerenbergh à Annelies 
Verlinden (Justice, chargée de la Mer du Nord) sur 
"Les poursuites contre les émeutiers de la Saint-
Sylvestre" (56002436C) 

31 

Sprekers: Kristien Van Vaerenbergh, 
Annelies Verlinden, minister van Justitie, 

belast met de Noordzee 

 Orateurs: Kristien Van Vaerenbergh, 
Annelies Verlinden, ministre de la Justice, 

chargée de la Mer du Nord 

 

    
Vraag van Sophie De Wit aan Annelies Verlinden 
(Justitie, belast met de Noordzee) over "Het 
gebruik van zware vuurwapens in de Brusselse 
straten" (56002441C) 

32 Question de Sophie De Wit à Annelies Verlinden 
(Justice, chargée de la Mer du Nord) sur 
"L'utilisation d'armes à feu lourdes dans les rues de 
Bruxelles" (56002441C) 

32 

Sprekers: Sophie De Wit, Annelies Verlinden, 

minister van Justitie, belast met de Noordzee 
 Orateurs: Sophie De Wit, Annelies Verlinden, 

ministre de la Justice, chargée de la Mer du 
Nord 

 

    
Vraag van Sam Van Rooy aan Annelies Verlinden 
(Justitie, belast met de Noordzee) over "De sterke 
banden van de Hind Rajab Foundation met 
Hezbollah" (56002469C) 

33 Question de Sam Van Rooy à Annelies Verlinden 
(Justice, chargée de la Mer du Nord) sur "Les liens 
étroits entre la Hind Rajab Foundation et le 
Hezbollah" (56002469C) 

33 

Sprekers: Sam Van Rooy, Annelies 
Verlinden, minister van Justitie, belast met de 

Noordzee 

 Orateurs: Sam Van Rooy, Annelies 
Verlinden, ministre de la Justice, chargée de la 

Mer du Nord 

 

    
Samengevoegde vragen van 34 Questions jointes de 34 
- Anja Vanrobaeys aan Annelies Verlinden (Justitie, 
belast met de Noordzee) over "Het bijkomende 
onderzoek naar de Bende van Nijvel" (56002542C) 

34 - Anja Vanrobaeys à Annelies Verlinden (Justice, 
chargée de la Mer du Nord) sur "L'enquête 
complémentaire sur les tueurs du Brabant" 
(56002542C) 

34 
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- Alexander Van Hoecke aan Annelies Verlinden 
(Justitie, belast met de Noordzee) over "De 
heropening van het dossier over de Bende van 
Nijvel" (56002549C) 

34 - Alexander Van Hoecke à Annelies Verlinden 
(Justice, chargée de la Mer du Nord) sur "La 
réouverture du dossier relatif aux tueurs du 
Brabant" (56002549C) 

34 

- Stefaan Van Hecke aan Annelies Verlinden 
(Justitie, belast met de Noordzee) over "De nieuwe 
onderzoeksdaden in het dossier van de Bende van 
Nijvel" (56002589C) 

34 - Stefaan Van Hecke à Annelies Verlinden (Justice, 
chargée de la Mer du Nord) sur "Les nouveaux 
devoirs d'enquête dans le dossier des tueurs du 
Brabant" (56002589C) 

34 

Sprekers: Anja Vanrobaeys, Alexander Van 
Hoecke, Stefaan Van Hecke, voorzitter van de 
Ecolo-Groen-fractie, Annelies Verlinden, 

minister van Justitie, belast met de Noordzee 

 Orateurs: Anja Vanrobaeys, Alexander Van 
Hoecke, Stefaan Van Hecke, président du 
groupe Ecolo-Groen, Annelies Verlinden, 

ministre de la Justice, chargée de la Mer du 
Nord 

 

    
Samengevoegde vragen van 35 Questions jointes de 35 
- Pierre Jadoul aan Annelies Verlinden (Justitie, 
belast met de Noordzee) over "De verjaringstermijn 
voor de herroeping van het probatie-uitstel" 
(56002553C) 

35 - Pierre Jadoul à Annelies Verlinden (Justice, 
chargée de la Mer du Nord) sur "Le délai de 
prescription pour la révocation des sursis 
probatoires" (56002553C) 

35 

- Sophie De Wit aan Annelies Verlinden (Justitie, 
belast met de Noordzee) over "De eenjarige 
verjaringstermijn van de vordering tot herroeping 
van het probatie-uitstel" (56002714C) 

35 - Sophie De Wit à Annelies Verlinden (Justice, 
chargée de la Mer du Nord) sur "Le délai de 
prescription d'un an à l'action en révocation d'un 
sursis probatoire" (56002714C) 

35 

Sprekers: Sophie De Wit, Annelies Verlinden, 

minister van Justitie, belast met de Noordzee 
 Orateurs: Sophie De Wit, Annelies Verlinden, 

ministre de la Justice, chargée de la Mer du 
Nord 

 

    
Samengevoegde vragen van 36 Questions jointes de 36 
- Marijke Dillen aan Annelies Verlinden (Justitie, 
belast met de Noordzee) over "De voortdurende 
problemen in de gevangenis van Haren" 
(56002559C) 

36 - Marijke Dillen à Annelies Verlinden (Justice, 
chargée de la Mer du Nord) sur "Les problèmes 
persistants à la prison de Haren" (56002559C) 

36 

- Sophie De Wit aan Annelies Verlinden (Justitie, 
belast met de Noordzee) over "De overbrenging 
van gedetineerden vanuit Haren naar het 
Justitiepaleis te Brussel" (56002637C) 

36 - Sophie De Wit à Annelies Verlinden (Justice, 
chargée de la Mer du Nord) sur "Le transfèrement 
de détenus depuis Haren vers le Palais de Justice 
de Bruxelles" (56002637C) 

36 

Sprekers: Marijke Dillen, Sophie De Wit, 
Annelies Verlinden, minister van Justitie, 

belast met de Noordzee 

 Orateurs: Marijke Dillen, Sophie De Wit, 
Annelies Verlinden, ministre de la Justice, 

chargée de la Mer du Nord 

 

    
Samengevoegde vragen van 38 Questions jointes de 38 
- Sophie De Wit aan Annelies Verlinden (Justitie, 
belast met de Noordzee) over "De oprichting van 
een herstelfonds voor slachtoffers van seksueel 
misbruik" (56002565C) 

38 - Sophie De Wit à Annelies Verlinden (Justice, 
chargée de la Mer du Nord) sur "La création d'un 
fonds de réparation pour les victimes d'abus 
sexuels" (56002565C) 

38 

- Greet Daems aan Annelies Verlinden (Justitie, 
belast met de Noordzee) over "Operatie Kelk" 
(56002708C) 

38 - Greet Daems à Annelies Verlinden (Justice, 
chargée de la Mer du Nord) sur "L'opération Calice" 
(56002708C) 

38 

Sprekers: Sophie De Wit, Annelies Verlinden, 

minister van Justitie, belast met de Noordzee 
 Orateurs: Sophie De Wit, Annelies Verlinden, 

ministre de la Justice, chargée de la Mer du 
Nord 

 

    
Samengevoegde vragen van 39 Questions jointes de 39 
- Marijke Dillen aan Annelies Verlinden (Justitie, 
belast met de Noordzee) over "Een nieuw geval 
van zware agressie in de gevangenis van Hasselt" 
(56002590C) 

39 - Marijke Dillen à Annelies Verlinden (Justice, 
chargée de la Mer du Nord) sur "Un nouveau cas 
d'agression grave à la prison de Hasselt" 
(56002590C) 

39 

- Alain Yzermans aan Annelies Verlinden (Justitie, 
belast met de Noordzee) over "De recente 
incidenten in de gevangenissen van Haren en 
Hasselt" (56002597C) 

39 - Alain Yzermans à Annelies Verlinden (Justice, 
chargée de la Mer du Nord) sur "Les récents 
incidents survenus dans les prisons de Haren et 
Hasselt" (56002597C) 

39 

- François De Smet aan Annelies Verlinden 
(Justitie, belast met de Noordzee) over "De 
zorgwekkende onveiligheid in de gevangenis van 

39 - François De Smet à Annelies Verlinden (Justice, 
chargée de la Mer du Nord) sur "L'insécurité 
préoccupante au sein de la prison de Haren" 

39 
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Haren" (56002630C) (56002630C) 
Sprekers: Marijke Dillen, Alain Yzermans, 
Annelies Verlinden, minister van Justitie, 

belast met de Noordzee 

 Orateurs: Marijke Dillen, Alain Yzermans, 
Annelies Verlinden, ministre de la Justice, 

chargée de la Mer du Nord 

 

    
Vraag van Marijke Dillen aan Annelies Verlinden 
(Justitie, belast met de Noordzee) over "De 
beslissing van de NORB over de bewaring van 
stukken" (56002617C) 

40 Question de Marijke Dillen à Annelies Verlinden 
(Justice, chargée de la Mer du Nord) sur "La 
décision prise par le NORB en ce qui concerne la 
conservation des pièces" (56002617C) 

40 

Sprekers: Marijke Dillen, Annelies Verlinden, 

minister van Justitie, belast met de Noordzee 
 Orateurs: Marijke Dillen, Annelies Verlinden, 

ministre de la Justice, chargée de la Mer du 
Nord 

 

    
Samengevoegde vragen van 41 Questions jointes de 41 
- Steven Matheï aan Annelies Verlinden (Justitie, 
belast met de Noordzee) over "Het proefproject 
inzake de beveiligde cellen" (56002635C) 

41 - Steven Matheï à Annelies Verlinden (Justice, 
chargée de la Mer du Nord) sur "Le projet pilote 
relatif aux cellules de sécurité" (56002635C) 

41 

- Alain Yzermans aan Annelies Verlinden (Justitie, 
belast met de Noordzee) over "De agressie 
tegenover het gevangenispersoneel" (56002693C) 

41 - Alain Yzermans à Annelies Verlinden (Justice, 
chargée de la Mer du Nord) sur "Les agressions 
contre le personnel pénitentiaire" (56002693C) 

41 

Sprekers: Alain Yzermans, Annelies 
Verlinden, minister van Justitie, belast met de 

Noordzee 

 Orateurs: Alain Yzermans, Annelies 
Verlinden, ministre de la Justice, chargée de la 

Mer du Nord 

 

    
Vraag van Sophie De Wit aan Annelies Verlinden 
(Justitie, belast met de Noordzee) over "De 
verhoogde toepassing van het elektronisch toezicht 
en werkstraffen" (56002712C) 

42 Question de Sophie De Wit à Annelies Verlinden 
(Justice, chargée de la Mer du Nord) sur "Le 
recours accru à la surveillance électronique et aux 
peines de travail" (56002712C) 

42 

Sprekers: Sophie De Wit, Annelies Verlinden, 

minister van Justitie, belast met de Noordzee 
 Orateurs: Sophie De Wit, Annelies Verlinden, 

ministre de la Justice, chargée de la Mer du 
Nord 

 

    
Vraag van Khalil Aouasti aan Annelies Verlinden 
(Justitie, belast met de Noordzee) over "De 
naleving van de rechterlijke uitspraken in de zaak-
Trabelsi" (56002766C) 

43 Question de Khalil Aouasti à Annelies Verlinden 
(Justice, chargée de la Mer du Nord) sur "Le 
respect des décisions de justice dans l'affaire 
Trabelsi" (56002766C) 

43 

Sprekers: Khalil Aouasti, Annelies Verlinden, 

minister van Justitie, belast met de Noordzee 
 Orateurs: Khalil Aouasti, Annelies Verlinden, 

ministre de la Justice, chargée de la Mer du 
Nord 

 

    
Vraag van Marijke Dillen aan Annelies Verlinden 
(Justitie, belast met de Noordzee) over "De 
centrale databank van vonnissen en arresten" 
(56002906C) 

44 Question de Marijke Dillen à Annelies Verlinden 
(Justice, chargée de la Mer du Nord) sur "La 
banque de données centrale des jugements et 
arrêts" (56002906C) 

44 

Sprekers: Marijke Dillen, Annelies Verlinden, 

minister van Justitie, belast met de Noordzee 
 Orateurs: Marijke Dillen, Annelies Verlinden, 

ministre de la Justice, chargée de la Mer du 
Nord 

 

    
Vraag van Alain Yzermans aan Annelies Verlinden 
(Justitie, belast met de Noordzee) over "De lokale 
aanpak van de drugscriminaliteit" (56002928C) 

45 Question de Alain Yzermans à Annelies Verlinden 
(Justice, chargée de la Mer du Nord) sur 
"L'approche locale face à la criminalité liée à la 
drogue" (56002928C) 

45 

Sprekers: Alain Yzermans, Annelies 
Verlinden, minister van Justitie, belast met de 

Noordzee 

 Orateurs: Alain Yzermans, Annelies 
Verlinden, ministre de la Justice, chargée de la 

Mer du Nord 

 

    
Vraag van Alain Yzermans aan Annelies Verlinden 
(Justitie, belast met de Noordzee) over "De 
nieuwbouw van detentiehuizen" (56002929C) 

46 Question de Alain Yzermans à Annelies Verlinden 
(Justice, chargée de la Mer du Nord) sur "Les 
nouvelles constructions de maisons de détention" 
(56002929C) 

46 

Sprekers: Alain Yzermans, Annelies 
Verlinden, minister van Justitie, belast met de 

Noordzee 

 Orateurs: Alain Yzermans, Annelies 
Verlinden, ministre de la Justice, chargée de la 

Mer du Nord 

 

    



CRABV 56 COM 090 26/02/2025  

 

KAMER-2E ZITTING VAN DE 56E ZITTINGSPERIODE 2024 2025 CHAMBRE-2E SESSION DE LA 56E LÉGISLATURE 

 

vii 

Samengevoegde vragen van 47 Questions jointes de 47 
- Khalil Aouasti aan Annelies Verlinden (Justitie, 
belast met de Noordzee) over "De verhoging van 
de begroting voor Justitie" (56002991C) 

47 - Khalil Aouasti à Annelies Verlinden (Justice, 
chargée de la Mer du Nord) sur "L'augmentation du 
budget de la Justice" (56002991C) 

47 

- François De Smet aan Annelies Verlinden 
(Justitie, belast met de Noordzee) over "De 
herfinanciering van de justitie" (56003109C) 

47 - François De Smet à Annelies Verlinden (Justice, 
chargée de la Mer du Nord) sur "Le refinancement 
de la justice" (56003109C) 

47 

Sprekers: Khalil Aouasti, Annelies Verlinden, 

minister van Justitie, belast met de Noordzee 
 Orateurs: Khalil Aouasti, Annelies Verlinden, 

ministre de la Justice, chargée de la Mer du 
Nord 

 

    
Vraag van Sarah Schlitz aan Annelies Verlinden 
(Justitie, belast met de Noordzee) over "Het niet 
langer toepassen van het Istanbul Protocol" 
(56003131C) 

48 Question de Sarah Schlitz à Annelies Verlinden 
(Justice, chargée de la Mer du Nord) sur "L'arrêt de 
la procédure Istanbul" (56003131C) 

48 

Sprekers: Sarah Schlitz, Annelies Verlinden, 

minister van Justitie, belast met de Noordzee 
 Orateurs: Sarah Schlitz, Annelies Verlinden, 

ministre de la Justice, chargée de la Mer du 
Nord 

 





CRABV 56 COM 090 26/02/2025  

 

KAMER-2E ZITTING VAN DE 56E ZITTINGSPERIODE 2024 2025 CHAMBRE-2E SESSION DE LA 56E LÉGISLATURE 

 

1 

 
 

Commissie voor Justitie Commission de la Justice 
 

van 

 

WOENSDAG 26 FEBRUARI 2025 

 
Namiddag 

 
______ 

 

 

du 

 

MERCREDI 26 FÉVRIER 2025 

 
Après-midi 

 
______ 

 
 
 
De openbare commissievergadering wordt geopend 
om 14.19 uur en voorgezeten door de heer Ismaël 
Nuino. 
 
De cursieve tekst is een samenvatting van de tekst 
die de vraagsteller vooraf heeft ingediend. 
 

La réunion publique de commission est ouverte à 
14 h 19 par M. Ismaël Nuino, président. 
 
 
Le texte en italique est le résumé de la question 
préalablement déposée. 
 

01 Vraag van Marijke Dillen aan Annelies 

Verlinden (Justitie, belast met de Noordzee) over 
"De bestraffing van gedetineerden" (56002328C) 
 

01 Question de Marijke Dillen à Annelies 

Verlinden (Justice, chargée de la Mer du Nord) sur 
"Les sanctions à l'égard des détenus" 
(56002328C) 
 

01.01  Marijke Dillen (VB): Gedetineerden die zich 

misdragen in de gevangenis moeten ernstig worden 
gestraft, maar dat gebeurt helaas veel te weinig. 
Cipiers stellen vaak zelfs geen rapport meer op van 
de feiten, omdat er toch geen gevolg aan wordt 
gegeven. Daardoor komen orde en tucht in de 
gevangenissen in het gedrang. 
 
 
Bent u hiervan op de hoogte? Welke maatregelen 
werden reeds genomen om voortaan streng en 
kordaat te kunnen optreden tegen iedere vorm van 
wangedrag in de gevangenissen? Bent u ervan op 
de hoogte dat een gevangenisdirecteur die toch 
ernstig optreedt, vaak wordt teruggefloten door de 
tuchtcommissie? Kunt u mij een overzicht geven van 
gevangenissen waar de tuchtcommissie zo'n lakse 
houding aanneemt? 
 

01.01  Marijke Dillen (VB): S'il convient de 

sanctionner fermement les détenus qui se 
conduisent mal en prison, c'est malheureusement 
trop peu le cas. Souvent, les gardiens ne rédigent 
d'ailleurs même plus de rapport sur les faits, dès lors 
qu'aucune suite n'y est donnée de toute façon. Ce 
faisant, l'ordre et la discipline dans les prisons sont 
mis à mal. 
 
Avez-vous connaissance de cette situation? Quelles 
mesures ont déjà été prises pour pouvoir désormais 
agir avec fermeté et rigueur contre toute forme 
d'inconduite dans les prisons? Êtes-vous informée 
du fait qu'un directeur de prison qui agit tout de 
même fermement est souvent rappelé à l'ordre par 
la commission de discipline? Pouvez-vous me 
fournir un relevé des prisons où la commission de 
discipline adopte une attitude si laxiste? 
 

01.02 Minister Annelies Verlinden (Nederlands): Ik 

wil de bewering nuanceren dat niet het nodige 
gevolg zou worden gegeven aan de tuchtrapporten 
van de penitentiair beambten. Gedetineerden 
vechten beslissingen van de directeur wel vaak aan 
voor de klachtencommissies. De tuchtprocedure en 
het klachtenrecht zijn geregeld in de basiswet van 
12 januari 2005. De klachten- en beroepscommissie 
beslissen autonoom over de ontvankelijkheid en 
gegrondheid van klachten. 
 
 

01.02  Annelies Verlinden, ministre (en 

néerlandais): Je souhaite nuancer l'affirmation selon 
laquelle les suites nécessaires ne seraient pas 
données aux rapports disciplinaires des agents 
pénitentiaires. Cependant, les détenus contestent 
souvent les décisions de la direction devant les 
commissions des plaintes. La procédure disciplinaire 
et le droit de plainte des détenus sont régis par la loi 
de base du 12 janvier 2005. Les commissions des 
plaintes et d'appel statuent en toute autonomie sur 
la recevabilité et le bien-fondé des plaintes. 
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Er worden wel degelijk belangrijke inspanningen 
geleverd om preventief en reactief op te treden tegen 
ongepast en agressief gedrag van gedetineerden. 
Zo loopt er een meerjarenproject voor het 
ontwikkelen en bevorderen van een conflictloze 
cultuur, is het overgooien van voorwerpen die een 
gevaar kunnen opleveren strafbaar gesteld, worden 
er eerstelijnspsychologen aangeworven voor de 
medische diensten en worden de zorgequipes voor 
geïnterneerden in de gevangenissen uitgebreid. 
Deze inspanningen zullen tijdens deze 
regeerperiode uiteraard worden voortgezet. 
 

D'importants efforts sont bel et bien fournis pour 
apporter une réponse préventive et réactive aux 
comportements inappropriés et agressifs des 
détenus. Ainsi, un projet pluriannuel est en cours 
pour développer et favoriser une culture 
non conflictuelle, le lancer d'objets pouvant 
constituer un danger a été rendu punissable, des 
psychologues de première ligne sont recrutés pour 
les services médicaux et les équipes de soins pour 
les internés dans les prisons ont été élargies. Ces 
efforts seront évidemment poursuivis au cours de 
cette législature. 
 

01.03  Marijke Dillen (VB): De klachten die ik in mijn 

vraag heb gesignaleerd, werden ons gemeld door de 
verschillende vakbonden tijdens de hoorzittingen 
over de overbevolking in de gevangenissen. Ik vind 
het merkwaardig dat u dat hier nuanceert. Ik heb ook 
geen antwoord gekregen op mijn vraag hoe vaak 
een gevangenisdirecteur die wel ernstig optreedt, 
wordt teruggefloten door de tuchtcommissie. Ik zal 
daarvoor nog een schriftelijke vraag indienen. 
 

01.03  Marijke Dillen (VB): Les plaintes que j'ai 

signalées dans ma question nous ont été 
communiquées par les différents syndicats lors des 
auditions sur la surpopulation carcérale. Je trouve 
curieux que vous y apportiez des nuances. Je n'ai 
pas non plus obtenu de réponse à ma question sur 
la fréquence des rappels à l’ordre adressés par la 
commission disciplinaire aux directeurs de prison qui 
font preuve de sérieux. Je déposerai une nouvelle 
question écrite pour obtenir ces réponses. 
 

Het incident is gesloten. 
 

L'incident est clos. 
 

02 Samengevoegde vragen en interpellatie van 

- Marijke Dillen aan Annelies Verlinden (Justitie, 
belast met de Noordzee) over "De kritiek van de 
SURB op de noodmaatregelen om de 
overbevolking van de gevangenissen aan te 
pakken" (56002329C) 
- Marijke Dillen aan Annelies Verlinden (Justitie, 
belast met de Noordzee) over "De wachtlijsten in 
de gevangenissen voor personen die veroordeeld 
zijn tot minder dan 5 jaar cel" (56002335C) 
- Sophie De Wit aan Annelies Verlinden (Justitie, 
belast met de Noordzee) over "De impact van de 
noodmaatregelen met betrekking tot het 
penitentiair verlof" (56002713C) 
- Marijke Dillen aan Annelies Verlinden (Justitie, 
belast met de Noordzee) over "De veroordeling 
van België voor de overbevolking en 
onmenselijke omstandigheden in de 
gevangenissen" (56002837C) 
- Sarah Schlitz aan Annelies Verlinden (Justitie, 
belast met de Noordzee) over "De resolutie van de 
Brusselse balie over de overbevolking van de 
gevangenissen" (56002898C) 
- Marijke Dillen aan Annelies Verlinden (Justitie, 
belast met de Noordzee) over "De (stopzetting van 
de) uitvoering van de korte gevangenisstraffen" 
(56000021I) 
- Sophie De Wit aan Annelies Verlinden (Justitie, 
belast met de Noordzee) over "De nota met 
aanbevelingen van de FOD Justitie" (56003121C) 
 

02 Questions jointes et interpellation de 

- Marijke Dillen à Annelies Verlinden (Justice, 
chargée de la Mer du Nord) sur "La critique du 
TAP concernant les mesures d'urgence dans la 
lutte contre la surpopulation carcérale" 
(56002329C) 
- Marijke Dillen à Annelies Verlinden (Justice, 
chargée de la Mer du Nord) sur "Les listes 
d'attente dans les prisons pour les personnes 
condamnées à une peine de moins de 5 ans" 
(56002335C) 
- Sophie De Wit à Annelies Verlinden (Justice, 
chargée de la Mer du Nord) sur "L'incidence des 
mesures d'urgence concernant le congé 
pénitentiaire" (56002713C) 
- Marijke Dillen à Annelies Verlinden (Justice, 
chargée de la Mer du Nord) sur "La condamnation 
de la Belgique pour la surpopulation et les 
conditions inhumaines dans les prisons" 
(56002837C) 
- Sarah Schlitz à Annelies Verlinden (Justice, 
chargée de la Mer du Nord) sur "La résolution du 
barreau de Bruxelles sur la surpopulation 
carcérale" (56002898C) 
- Marijke Dillen à Annelies Verlinden (Justice, 
chargée de la Mer du Nord) sur "(La fin de) 
l'exécution des courtes peines de prison" 
(56000021I) 
- Sophie De Wit à Annelies Verlinden (Justice, 
chargée de la Mer du Nord) sur "La note de 
recommandations du SPF Justice" (56003121C) 
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02.01  Marijke Dillen (VB): U zou aan de FOD 

Justitie gevraagd hebben om een plan op te stellen 
tegen de overbevolking in de gevangenissen. Daarin 
zou worden aangeraden om celstraffen tot en met 
drie jaar opnieuw niet meer uit te voeren. Nadat er 
eindelijk een ommekeer was ingezet onder uw 
voorgangers, zullen de slachtoffers nu opnieuw in de 
kou staan en zal de straffeloosheid weer zegevieren. 
Dat is voor onze fractie onaanvaardbaar.  
 
Wat is de precieze inhoud van het advies van de 
FOD Financiën? Bent u ook van mening dat korte 
celstraffen niet meer moeten worden uitgevoerd? 
Zou dat geen negatief signaal zijn tegenover de 
samenleving, waardoor criminaliteit gefaciliteerd 
wordt en straffeloosheid in de hand wordt gewerkt?  
 

02.01  Marijke Dillen (VB): Vous auriez demandé 

au SPF Justice d'élaborer un plan pour lutter contre 
la surpopulation carcérale. Dans ce plan, il serait 
recommandé de ne plus exécuter les peines 
d'emprisonnement allant jusqu'à trois ans. Alors que 
vos prédécesseurs avaient enfin entamé un 
tournant, les victimes seront une fois de plus 
oubliées et l'impunité régnera à nouveau. Pour notre 
groupe, c’est inacceptable. 
 
Quel est le contenu exact de l'avis du SPF Justice? 
Estimez-vous que les courtes peines 
d'emprisonnement ne doivent plus être exécutées? 
Ne serait-ce pas un mauvais signal envoyé à la 
société, promouvant la criminalité et encourageant 
l'impunité? 
 

Uw voorganger kondigde noodmaatregelen aan 
tegen de overbevolking. De 
strafuitvoeringsrechtbank (SURB) noemde die 
maatregelen een bedreiging voor de 
maatschappelijke veiligheid en de veiligheid van de 
slachtoffers. Bovendien zouden 
gevangenisdirecteurs verlengd penitentiair verlof 
onbeperkt toekennen met nauwelijks voorwaarden 
en zonder controle, ook wanneer de SURB een 
voorwaardelijke invrijheidstelling heeft geweigerd. 
Verschillende veroordeelden die op verlengd 
penitentiair verlof waren, zijn intussen opnieuw 
aangehouden wegens het plegen van nieuwe feiten. 
Heeft u daar cijfers over? 
 
Wat is uw standpunt op de terechte kritiek van de 
SURB? Heeft u al overleg kunnen plegen met de 
SURB? Zult u initiatieven nemen om te voorkomen 
dat vonnissen van de SURB volledig genegeerd 
worden door gevangenisdirecteurs?  
 

Votre prédécesseur a annoncé des mesures 
d'urgence contre la surpopulation. Le tribunal de 
l'application des peines (TAP) a qualifié ces mesures 
de menace pour la sécurité de la société et des 
victimes. En outre, des directeurs de prison 
octroieraient des congés pénitentiaires prolongés de 
manière illimitée, pratiquement sans conditions et en 
l'absence de tout contrôle, même lorsque le TAP a 
refusé une libération conditionnelle. Plusieurs 
condamnés ayant bénéficié d'un congé pénitentiaire 
prolongé sont retournés derrière les barreaux pour 
avoir commis de nouveaux faits. Disposez-vous de 
chiffres à ce sujet? 
 
 
Quelle est votre position à l'égard de cette critique 
légitime du TAP? Avez-vous déjà pu vous concerter 
avec celui-ci? Prendrez-vous des mesures pour 
empêcher que des directeurs de prison passent 
outre à des jugements du TAP? 
 

Veroordeelden die een gevangenisstraf van minder 
dan vijf jaar kregen en niet in voorlopige hechtenis 
zitten, belanden nu op een wachtlijst voor de 
uitvoering van hun straf wanneer zij zich moeten 
aanmelden in de gevangenis. Bent u daarvan op de 
hoogte? Kunt u dat toelichten? Over welke 
gevangenissen en over hoeveel gedetineerden gaat 
het? Welke waarborgen zijn er dat op de wachtlijst 
opgenomen veroordeelden hun gevangenisstraf ooit 
zullen uitzitten?  
 
 
Het hof van beroep van Brussel heeft voor de 
zoveelste maal de Belgische Staat veroordeeld voor 
de overbevolking en de onmenselijke 
omstandigheden in de gevangenissen van Haren en 
Sint-Gillis. De gevangenis van Haren is nog maar 
anderhalf jaar open en draait nog niet op volledige 
capaciteit, maar toch zou er al sprake zijn van 
overbevolking. Hoe kan dat? Volgens de rechtbank 

Les condamnés ayant écopé d'une peine 
d'emprisonnement inférieure à cinq ans et qui ne 
sont pas en détention préventive se retrouvent à 
présent sur une liste d'attente pour l'exécution de 
leur peine lorsqu'ils doivent se présenter dans la 
prison. Êtes-vous au courant de cette situation? 
Pouvez-vous fournir des explications à ce sujet? De 
quelles prisons et de combien de détenus s'agit-il? 
De quelles garanties dispose-t-on que les 
condamnés figurant sur la liste d'attente purgeront 
un jour leur peine d'emprisonnement? 
 
La cour d'appel de Bruxelles a condamné pour la 
énième fois l'État belge en raison de la surpopulation 
carcérale et des conditions de détention inhumaines 
dans les prisons de Haren et de Saint-Gilles. La 
prison de Haren n'est opérationnelle que depuis un 
an et demi et ne fonctionne pas encore à pleine 
capacité, mais il serait tout de même déjà question 
de surpopulation carcérale. Comment cela se fait-il? 
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zou het personeel niet op tijd aangenomen en 
opgeleid zijn. Wat is uw reactie? Wat zult u op korte 
tijd ondernemen om de dwangsommen van 
2.000 euro per gedetineerde per dag te vermijden?  
 

Selon le tribunal, le personnel n'aurait pas été 
recruté et formé à temps. Quelle est votre réaction à 
ce sujet? Qu'entreprendrez-vous à court terme pour 
éviter de devoir payer les astreintes de 2 000 euros 
par détenu par jour? 
 

02.02  Sophie De Wit (N-VA): Voor mijn vraag over 

de noodkreet van de SURB verwijs ik naar hetgeen 
mevrouw Dillen zei. Ik wil ingaan op uw 
communicatie en nota over alternatieve straffen en 
het elektronisch toezicht. Wat een erfenis kreeg u 
van de vorige minister van Justitie, die het nu 
aandurft de regering straffeloosheid te verwijten! 
 
 
 
Mijn fractie staat volledig achter de maatregel om 
straffen onder drie jaar uit te voeren, maar de 
maatregel werd niet goed voorbereid. Er waren 
slechts 2 van de 27 beloofde detentiecentra. De 
strafkorting met 6 maanden was bovendien niet eens 
wettelijk. U hebt nu een stock aan straffen die 
openstaan. 
 

02.02  Sophie De Wit (N-VA): S'agissant de ma 

question sur le cri d'alarme lancé par le tribunal de 
l'application des peines (TAP), je renvoie aux propos 
tenus par Mme Dillen. Je souhaite réagir à votre 
communication ainsi qu'à votre note sur les peines 
de substitution et sur la surveillance électronique. 
Quel héritage vous avez reçu du précédent ministre 
de la Justice, qui ose à présent reprocher au 
gouvernement de favoriser l'impunité! 
 
Mon groupe soutient pleinement la mesure visant à 
exécuter les peines inférieures à trois ans, mais elle 
n'a pas été préparée adéquatement. Seuls 2 des 27 
centres de détention promis ont vu le jour. En outre, 
la remise de peine de six mois n'était même pas 
légale. Vous faites face, à présent, à tout un stock 
de peines en attente. 
 

In de nota staat dat er een advies voorligt om 
personen die tot een celstraf van minder dan drie 
jaar veroordeeld zijn, niet naar de cel te sturen en 
een alternatieve straf via een enkelband te geven. 
Daarmee keren we terug naar de situatie van 
vroeger. Ook het onwettige verlengd penitentiair 
verlof wordt terecht afgevoerd. Werd dit besproken 
met de verschillende actoren en stakeholders en hoe 
werd het onthaald? 
 
 
De terugkeer naar de vroegere situatie betekent ook 
dat de problemen worden doorgeschoven naar de 
deelstaten, die al 6.700 enkelbanden en het 
gestegen aantal werkstraffen hebben aangenomen. 
We moeten op alle fronten werken. Hoe staat het 
met de extra capaciteit, denk maar aan de modulaire 
constructies? In het regeerakkoord staat dat er een 
nulmeting van de bestaande capaciteit zou 
gebeuren. Hebt u daarvoor al bepaalde stappen 
kunnen zetten? 
 

La note fait état d'un avis préconisant de ne pas 
incarcérer les personnes condamnées à une peine 
d'emprisonnement inférieure à trois ans et d'imposer 
la détention électronique comme peine alternative. Il 
s'agit alors d'un retour à la situation antérieure. Les 
congés pénitentiaires prolongés, qui sont illégaux, 
sont également supprimés, à juste titre. Ces aspects 
ont-ils été abordés avec les différents acteurs et les 
différentes parties prenantes, et quelle a été leur 
réaction? 
 
Le retour à la situation antérieure signifie également 
que les problèmes ont été refilés aux entités 
fédérées, qui ont déjà assumé 6 700 bracelets 
électroniques ainsi qu'une augmentation du nombre 
de peines de travail. Il convient d'agir sur tous les 
fronts. Qu'en est-il des capacités supplémentaires, 
notamment en matière de constructions modulaires? 
L'accord de gouvernement prévoit une mesure de 
référence des capacités existantes. Avez-vous déjà 
effectué certaines démarches à cet égard? 
 

Aangezien 30 % van de gevangenisbevolking 
illegaal in ons land is, hebben we 
terugnameakkoorden nodig. Misschien moeten we 
ook kijken naar Europese gevangenen die hun straf 
in hun thuisland kunnen uitzitten? 
 
 
Ten slotte, kunt u ons meer vertellen over het 
personeelstekort, het aantal zieken en het 
absenteïsme binnen de gevangenissen? Misschien 
kunnen private actoren worden ingeschakeld om de 
ergste nood te ledigen. 

Trente pour cent de la population carcérale étant en 
séjour illégal dans notre pays, nous avons besoin 
d'accords de réadmission. Peut-être devons-nous 
également nous intéresser aux prisonniers 
européens qui peuvent purger leur peine dans leur 
pays d'origine? 
 
Enfin, pouvez-vous nous en dire davantage sur la 
pénurie de personnel, sur le nombre de malades et 
sur l'absentéisme dans les prisons? Peut-être peut-
on faire appel à des acteurs privés pour parer au plus 
pressé? 
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02.03  Sarah Schlitz (Ecolo-Groen): Op 

10 december 2024 heeft de Franse Orde van 
advocaten bij de balie te Brussel in een resolutie de 
overheid ertoe opgeroepen het gevangenisbeleid te 
herzien om de overbevolking in te perken, de 
detentieomstandigheden te verbeteren, de 
alternatieven opnieuw te bekijken en de re-integratie 
van gedetineerden te bevorderen. De Orde 
onderstreept dat de strategie om alle misdrijven met 
een gevangenisstraf te bestraffen niet effectief is om 
criminaliteit te bestrijden, de Staat veel geld kost en 
recidive in de hand werkt. De Orde herinnert ook aan 
de talrijke veroordelingen van de Belgische Staat 
voor detentieomstandigheden die krachtens het 
Europees Verdrag voor de Rechten van de Mens als 
een onmenselijke en vernederende behandeling 
beschouwd worden. De maatregelen van de 
arizonaregering zijn echter de voorbode van een 
verdere verslechtering van de situatie. 
 
Hoe zult u het op repressie toegespitste 
regeerakkoord ten uitvoer leggen en tezelfdertijd de 
overbevolking terugdringen? Zal de hervorming van 
het Strafwetboek, die door de vivalidicoalitie 
aangenomen werd maar nog niet zijn volledige 
uitwerking heeft, geëvalueerd worden? Op welke 
manier zult u met de actoren in het veld overleg 
plegen? 
 

02.03  Sarah Schlitz (Ecolo-Groen): Le 

10 décembre 2024, une résolution du conseil de 
l’Ordre français des avocats du barreau de Bruxelles 
a appelé les autorités à revoir la politique 
pénitentiaire pour réduire la surpopulation, améliorer 
les conditions de détention, repenser les alternatives 
et favoriser la réinsertion des détenus. Il souligne 
que la stratégie du tout à la prison ne permet pas de 
lutter contre la criminalité, coûte cher à l’État et 
génère de la récidive. Il rappelle les nombreuses 
condamnations de l'État belge pour des conditions 
de détention considérées comme un traitement 
inhumain et dégradant, en vertu de la Convention 
européenne de sauvegarde des Droits de l’Homme. 
Les mesures de l'Arizona annoncent pourtant une 
aggravation de la situation. 
 
 
 
 
Comment allez-vous mettre en œuvre cet accord de 
majorité axé sur la répression, tout en faisant baisser 
la surpopulation? L'évaluation de la réforme du Code 
pénal votée sous la Vivaldi, qui n'a pas encore 
produit tous ses effets, est-elle prévue? Quelle 
concertation prévoyez-vous avec les acteurs de 
terrain?  
 

02.04 Minister Annelies Verlinden (Nederlands): 

Het probleem van de overbevolking in onze 
gevangenissen kan niet met holle slogans en 
grootspraak worden opgelost. Ik wil de situatie wel 
trachten te verbeteren, uit respect voor iedereen die 
daar moet werken en leven. 
 
 
Alle gevangenisstraffen moeten worden uitgevoerd. 
Daar ben ik het mee eens. Als we in het 
Strafwetboek bepaalde strafmaten opstellen en 
rechters die straffen uitspreken, dan moeten we ze 
ook uitvoeren. In het nieuwe Strafwetboek, dat in het 
voorjaar van 2026 in werking zal treden, 
beschouwen we de gevangenisstraf echter niet 
langer als enige oplossing. Net zoals in de ons 
omringende landen moeten we bekijken hoe we met 
alternatieve straffen misdrijven kunnen beteugelen. 
 
 
Ik heb bij mijn aantreden als minister een groot 
verschil vastgesteld tussen de theorie en de praktijk. 
De wetten die tijdens de vorige legislatuur in werking 
traden, zijn eigenlijk de logica zelve, maar in de 
praktijk zien we dat heel veel veroordeelden wegens 
plaatsgebrek uiteindelijk niet worden opgeroepen 
om naar de gevangenis te gaan. 
 

02.04  Annelies Verlinden, ministre (en 

néerlandais): Le problème de la surpopulation dans 
nos prisons ne pourra pas se régler à coups de 
slogans ou de déclarations matamoresques. Je vais 
toutefois m'efforcer d'améliorer la situation, par 
respect pour toutes les personnes qui doivent y 
travailler et y vivre. 
 
Toutes les peines d'emprisonnement doivent être 
exécutées, je suis d'accord sur ce poiny-là. Si nous 
établissons certaines peines dans le Code pénal et 
que des juges les prononcent, nous devons les 
exécuter. Dans le nouveau Code pénal, qui entrera 
en vigueur au printemps de 2026, nous ne 
considérons toutefois plus la peine 
d'emprisonnement comme l'unique solution. À 
l'instar des pays qui nous entourent, nous dévons 
examiner comment nous pouvons réprimer des 
délits par des peines alternatives. 
 
Lors de mon entrée en fonctions en tant que 
ministre, j'ai observé de grandes différences entre la 
théorie et la pratique. Les lois entrées en vigueur 
sous la précédente législature sont en fait la logique 
même, mais dans la pratique, nous constatons que 
de nombreux condamnés ne sont, en définitive, pas 
convoqués en vue de leur détention, en raison d'un 
manque de places. 
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Uiteraard moeten we de overbevolking oplossen, 
maar het niet meer oproepen van veroordeelden of 
het oneigenlijke gebruik van het verlengd penitentiair 
verlof zijn daarvoor niet de juiste middelen. Daarom 
hebben wij op 21 februari alle actoren 
samengeroepen: niet alleen de hoven en 
rechtbanken, de FOD Justitie, het openbaar 
ministerie en de directie van het gevangeniswezen, 
maar ook de kabinetten en administraties van de 
gemeenschappen. We hebben daar aan de hand 
van een vertrouwelijk werkdocument een aantal 
voorstellen besproken die kunnen bijdragen aan het 
wegwerken van de onwettige oplossingen die 
vandaag worden gebruikt om de overbevolking aan 
te pakken. 
 
Ik betreur dat het werkdocument werd gelekt naar de 
pers. Willen de verantwoordelijken voor dat lek echt 
een oplossing vinden of steken ze liever stokken in 
de wielen van de besluitvorming? In de 
berichtgeving daaromtrent werd gefocust op één 
specifiek aspect, namelijk de uitvoering van de 
zogenaamde korte straffen. 
 

Bien entendu, nous devons remédier à la 
surpopulation carcérale, mais le fait de ne plus 
convoquer les condamnés ou l'usage abusif du 
congé pénitentiaire prolongé ne constituent pas les 
moyens appropriés à cette fin. C'est pourquoi nous 
avons réuni l'ensemble des acteurs le 21 février: non 
seulement les cours et tribunaux, le SPF Justice, le 
ministère public et la direction de l'administration 
pénitentiaire, mais également les cabinets et 
administrations des communautés. Dans ce cadre, 
nous avons discuté, à l'aide d'un document de travail 
confidentiel, d'une série de propositions susceptibles 
de contribuer à supprimer les solutions illégales 
utilisées actuellement pour lutter contre la 
surpopulation carcérale. 
 
Je déplore que le document de travail ait fuité dans 
la presse. Les responsables de cette fuite veulent-ils 
vraiment trouver une solution ou préfèrent-ils mettre 
des bâtons dans les roues du processus 
décisionnel? L'information publiée à ce sujet portait 
sur un aspect spécifique, à savoir l'exécution des 
courtes peines. 
 

Onze doelstelling is om de huidige onwettige situatie 
op te lossen, waarbij 2.500 tot 3.000 veroordeelden 
niet worden opgeroepen om naar de gevangenis te 
gaan. 
 
Op de vergadering was iedereen zich bewust van de 
verschillende oorzaken van de huidige problematiek. 
Het is nu mijn opdracht om mogelijke maatregelen 
met de federale beleidsorganen te bespreken 
alvorens definitieve beslissingen te nemen. Daarom 
was het een vertrouwelijk document. Vandaag is het 
nog te vroeg om hierover te communiceren, omdat 
er nog geen definitief voorstel op tafel ligt. 
 
 
Om alle misverstanden te vermijden, wil ik 
beklemtonen dat ik absoluut de ambitie heb om in te 
zetten op een effectieve strafuitvoering en een 
adequate opvolging. Iedereen die een straf of een 
maatregel opgelegd krijgt, zal die straf binnen een 
aanvaardbare termijn moeten voelen. Zo komen we 
tot minder straffeloosheid en meer veiligheid. De 
beslissingen die werden genomen in de vorige 
legislatuur, hebben er vandaag echter toe geleid dat 
er wel degelijk sprake is van straffeloosheid voor de 
kortgestraften tot drie jaar. Dat moet anders. 
 

Notre objectif est de sortir de l'illégalité dans laquelle 
nous nous trouvons aujourd'hui, à savoir une 
situation où 2 500 à 3 000 condamnés ne sont pas 
appelés à rejoindre la prison. 
 
Lors de la réunion, chacun était conscient des 
différentes causes du problème actuel. J'ai pour 
mission à présent de discuter des mesures possibles 
avec les organes politiques fédéraux avant de 
prendre des décisions définitives. C'est pourquoi le 
document en question était confidentiel. Il est encore 
prématuré aujourd'hui de communiquer à ce sujet, 
aucune proposition définitive n'étant encore à l'ordre 
du jour. 
 
Afin d'éviter tout malentendu, je tiens à souligner que 
j'ai la ferme ambition de mettre l'accent sur 
l'exécution effective des peines et sur un suivi 
adéquat. Toute personne frappée d'une peine ou 
d'une mesure devra en ressentir les effets dans un 
délai acceptable. C'est ainsi que nous parviendrons 
à réduire l'impunité et à renforcer la sécurité. Les 
décisions prises au cours de la législature 
précédente ont toutefois conduit aujourd'hui à 
l'impunité pour les peines de courte durée de trois 
ans maximum. Il faut que cela change. 
 

In de vorige legislatuur werden ook geen initiatieven 
genomen die vandaag leiden tot een groot aantal 
bijkomende detentieplaatsen. Eén gevangenis 
opende haar deuren, maar die stond al langer in de 
steigers. Er werd ook een gunningsprocedure 
opgestart voor de bestelling van modulaire 

Au cours de la législature précédente, n’avait été 
prise aucune initiative comme celle que nous 
prenons aujourd'hui et qui débouche sur un grand 
nombre de places supplémentaires en détention. 
Une prison a ouvert ses portes, mais elle était déjà 
en chantier depuis longtemps. Une procédure 
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constructies, maar dat betekent niet dat die 
infrastructuur al beschikbaar is. Daarom moeten we 
op korte termijn een aantal andere maatregelen 
bedenken. In het regeerakkoord staat dat we willen 
werken met infrastructuur in het buitenland, maar 
ook dat is niet meteen voor morgen. 
 
 
 
Uiteraard mogen de vele inspanningen van alle 
actoren in de strafrechtketen niet uitmonden in 
straffeloosheid, zoals vandaag het geval is voor vele 
kortgestraften. Let wel, de maatregel geldt niet voor 
alle kortgestraften. 
 
 
 
De huidige situatie is ook onaanvaardbaar voor de 
slachtoffers en brengt de openbare veiligheid in het 
gedrang. Om tot een oplossing te komen, moeten we 
samenwerken met Volksgezondheid, Asiel en 
Migratie, Binnenlandse Zaken, Ambtenarenzaken, 
Defensie, Buitenlandse Zaken, de Regie der 
Gebouwen en de deelstaten. 
 
Het is frustrerend dat men liever een verlengd 
penitentiair verlof aanvraagt dan naar de SURB te 
gaan, waar men voorwaarden of modaliteiten 
opgelegd krijgt. Bovendien gaan bepaalde 
beslissingen over het verlengd penitentiair verlof 
zelfs in tegen de modaliteiten van de SURB. 
 

d'attribution a également été lancée pour la 
commande de modules, mais cela ne veut pas dire 
que l’infrastructure est déjà disponible. C'est 
pourquoi nous devons concevoir une série d'autres 
mesures à brève échéance. Il est écrit dans l'accord 
de gouvernement que nous souhaitons recourir à 
des infrastructures à l'étranger, mais ce projet ne 
sera pas non plus réalisé à brève échéance. 
 
Les nombreux efforts de tous les acteurs de la 
chaîne pénale ne doivent évidemment pas mener à 
une impunité, comme c'est le cas actuellement pour 
de nombreux condamnés à de courtes peines. 
J’attire votre attention sur le fait que cette mesure ne 
s'appliquera pas à tous les condamnés à une courte 
peine. 
 
La situation actuelle est également inacceptable 
pour les victimes et menace la sécurité publique. 
Pour parvenir à une solution, nous devons collaborer 
avec la Santé publique, l'Asile et la Migration, 
l'Intérieur, la Fonction publique, la Défense, les 
Affaires étrangères, la Régie des Bâtiments et les 
entités fédérées. 
 
Il est frustrant de constater que la demande d'un 
congé pénitentiaire prolongé est préférée à la 
sollicitation du TAP, qui fixe des conditions ou des 
modalités. En outre, certaines décisions relatives au 
congé pénitentiaire prolongé vont même à l'encontre 
des modalités du TAP. 
 

In de gevangenissen is er plaats voor 11.040 
personen, maar gisteren verbleven er 
12.840 personen, van wie er 178 op de grond 
moeten slapen. Zonder de maatregel inzake het 
verlengd penitentiair verlof zouden er nog eens 
704 personen extra verblijven. Die graad van 
overbevolking heeft een impact op de 
werkomstandigheden van de vele medewerkers in 
de gevangenissen, ook op het vlak van tucht. 
 
We zijn ter zake al meermaals veroordeeld voor het 
schenden van het Europees Verdrag voor de 
Rechten van de Mens (EVRM), met uitgesproken 
dwangsommen per dag en per gedetineerde in 
overtal of per vaststelling van een onmenselijke en 
vernederende behandeling. 
 

Les prisons peuvent accueillir 11 040 personnes, 
mais hier, 12 840 personnes y séjournaient, dont 
178 doivent dormir à même le sol. Sans la mesure 
du congé pénitentiaire prolongé, les prisons 
accueilleraient 704 personnes supplémentaires. Ce 
taux de surpopulation a un impact sur les conditions 
de travail des nombreux membres du personnel 
pénitentiaire, y compris au niveau de la discipline. 
 
 
La Belgique a déjà été condamnée à plusieurs 
reprises pour violation de la Convention européenne 
des droits de l'homme (CEDH), avec des astreintes 
journalières par détenu en surnombre ou des 
astreintes pour chaque constat de traitement 
inhumain et dégradant. 
 

De tijdelijke instructies van de vorige minister van 
Justitie golden telkens voor twee weken. De laatste 
instructie liep tot 4 februari 2025. Ik heb die 
noodgedwongen moeten verlengen vanaf 5 februari. 
De instructie is echter niet langer van toepassing 
voor veroordeelden tot een gevangenisstraf tussen 
drie en vijf jaar. De maatregelen zijn evenmin van 
toepassing voor wie is veroordeeld wegens zware 
geweldmisdrijven, intrafamiliaal geweld, 

Les instructions temporaires données par le 
précédent ministre de la Justice étaient chaque fois 
valables pour une durée de quinze jours. La dernière 
instruction était d'application jusqu'au 4 février 2025. 
Par nécessité, j'ai dû la prolonger à partir du 
5 février. Cependant, l'instruction ne s'applique plus 
aux personnes condamnées à une peine 
d'emprisonnement comprise entre trois et cinq ans. 
Les mesures ne s'appliquent pas non plus aux 
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zedenmisdrijven, terroristische misdrijven en voor 
dossiers waarin de veroordeelde een onmiddellijk 
gevaar zou betekenen voor de maatschappij of de 
slachtoffers. 
 

personnes condamnées pour des faits de violence 
graves, des violences intrafamiliales, des délits de 
mœurs et des infractions terroristes, ni dans les 
dossiers où la personne condamnée représenterait 
un danger immédiat pour la société ou les victimes. 
 

(Frans) In het Strafwetboek dat op 8 april 2026 in 
werking treedt, zal de gevangenisstraf enkel nog als 
ultimum remedium kunnen worden uitgesproken. De 
doelstellingen waarmee er rekening moet worden 
gehouden bij de keus van de straf zijn onder meer 
de maatschappelijke rehabilitatie en re-integratie 
van de dader. Het accent wordt gelegd op de 
autonome straffen, die als alternatief voor de 
gevangenisstraf opgelegd kunnen worden. In het 
nieuwe wetboek worden de korte gevangenisstraffen 
voor minder zware inbreuken afgeschaft. De 
wetgever geeft een duidelijk signaal aan de 
strafrechter en men mag dan ook hopen dat er 
minder gevangenisstraffen zullen worden 
uitgesproken en dat de overbevolking van de 
gevangenissen zal verminderen.    
 

(En français) Dans le Code pénal qui entrera en 
vigueur le 8 avril 2026, la peine d'emprisonnement 
ne pourra être prononcée qu'en ultime recours. 
Parmi les objectifs à prendre en compte lors du choix 
de la peine, figurent la réhabilitation et la réinsertion 
sociale de l'auteur. L'accent est mis sur les sanctions 
autonomes, qui peuvent être prononcées en 
alternative à l'emprisonnement. Le nouveau Code 
supprime les courtes peines d'emprisonnement pour 
les infractions les moins graves. Le législateur 
envoie au juge pénal un signal clair, qui permet 
d'espérer une réduction du recours à la détention et 
de la surpopulation carcérale.  
 

02.05  Marijke Dillen (VB): De overbevolking in de 

gevangenissen is geen eenvoudig dossier, en u hebt 
het als kersverse minister ook niet veroorzaakt. U 
erft dit probleem, dat al meer dan 30 jaar aansleept. 
We verwachten wel dat er deze legislatuur eindelijk 
eens iets fundamenteels zal veranderen. 
Noodmaatregelen zoals dat verlengd penitentiair 
verlof zijn absoluut onaanvaardbaar. Mijn collega-
strafpleiters in Antwerpen hebben mij allemaal 
bevestigd dat ook veroordeelden met 
gevangenisstraffen van meer dan drie jaar in 
voorlopige invrijheidstelling zijn.  
 

02.05  Marijke Dillen (VB): La surpopulation 

carcérale n'est pas un dossier facile, et vous, qui 
venez d'entrer en fonction comme ministre 
compétent, n'avez pas non plus créé le problème. 
Vous avez hérité le dossier, qui reste sans solution 
depuis plus de 30 ans déjà. À présent, nous 
attendons enfin un changement fondamental durant 
cette législature. Des mesures d'urgence et des 
expédients, comme le congé pénitentiaire prolongé, 
sont totalement inacceptables. Mes confrères 
avocats pénalistes à Anvers m'ont tous confirmé qu'il 
y a aussi des personnes condamnées à des peines 
d'emprisonnement de plus de trois ans qui 
bénéficient d'une libération provisoire.  
 

02.06 Minister Annelies Verlinden (Nederlands): 

Het verlengd penitentiair verlof is iets anders dan de 
uitvoering van de straffen tussen drie en vijf jaar, 
waarover ik het had. 
 

02.06  Annelies Verlinden, ministre (en 

néerlandais): Il ne faut pas confondre le congé 
pénitentiaire prolongé et l'exécution des peines de 
trois à cinq ans, que je viens d'évoquer.  
 

02.07  Marijke Dillen (VB): Ongeacht onder welk 

systeem ze vallen, een straf moet een straf blijven. 
Ik ben blij dat u bevestigt dat de maatregel inzake de 
uitvoering van korte straffen destijds niet goed was 
voorbereid. Nu hebt u vierenhalf jaar om er iets aan 
te doen. De terugkeer van illegale gedetineerden 
zou de problemen voor een groot deel kunnen 
oplossen. Ik heb een motie ingediend. 
 

02.07  Marijke Dillen (VB): Quel que soit le système 

dont elles relèvent, une peine doit rester une peine. 
Je me réjouis que vous confirmiez que la mesure 
relative à l'application des courtes peines n'a pas été 
bien préparée à l'époque. Vous disposez maintenant 
de quatre ans et demi pour y remédier. Le retour des 
détenus en séjour illégal pourrait résoudre en grande 
partie les problèmes. J'ai déposé une motion. 
 

02.08  Sophie De Wit (N-VA): De waaier aan 

mogelijke straffen die een rechter heeft, is vandaag 
al immens. Als de rechter dan oordeelt dat iemand 
naar de cel moet, moet dat ook uitgevoerd kunnen 
worden. We hebben meer gevangeniscapaciteit 
nodig. Vlaanderen heeft nog nooit zoveel 

02.08  Sophie De Wit (N-VA): L'éventail des peines 

possibles dont dispose un juge est déjà immense. Si 
le juge décide de prononcer une peine 
d'emprisonnement, cette décision doit pouvoir être 
exécutée. Nous avons besoin d'une plus grande 
capacité carcérale. Jamais auparavant, la Flandre 
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alternatieve straffen, enkelbanden en werkstraffen 
begeleid. Het is een beetje makkelijk om de schuld 
op de regio's te steken.  
 

n'a pris en charge autant de peines alternatives, de 
bracelets électroniques et de peines de travail. Il est 
un peu facile de rejeter la faute sur les régions. 
 

Ik ben blij dat u bevestigt dat er de in de vorige 
legislatuur geen enkel initiatief is genomen voor 
extra capaciteit naast de twee detentiehuizen. Het 
masterplan heeft enorm veel achterstand 
opgelopen. Het is niet sexy om te investeren in 
gevangenissen, maar onder de Zweedse regering 
hebben we dat wel gedaan. Nu ligt er geen dossier 
klaar voor de nieuwe regering. Pas met voldoende 
capaciteit kan er in de gevangenissen ook ingezet 
worden op reclassering en begeleiding. Wat met de 
bijna 1.000 Europese veroordeelden in onze 
gevangenissen? Kunnen zij hun straf niet in eigen 
land uitzitten? 
 

Je suis heureuse de vous entendre confirmer 
qu'aucune initiative n'a été prise sous la précédente 
législature pour créer de la capacité 
supplémentaires parallèlement aux deux maisons de 
détention. Le masterplan accuse un retard énorme. 
Il n'est pas sexy d'investir dans les prisons, mais 
sous la coalition suédoise, nous l'avons pourtant fait. 
Aucun dossier n'est prêt aujourd'hui à être examiné 
par le nouveau gouvernement. Ce n'est qu'avec une 
capacité carcérale suffisante que nous pourrons 
également investir dans la réinsertion et 
l'accompagnement. Quid des près de 1 000 
condamnés européens qui séjournent dans nos 
prisons? Ne peuvent-ils pas purger leur peine dans 
leur propre pays? 
 

Moties 
 

Motions 
 

De voorzitter: Tot besluit van deze bespreking 
werden volgende moties ingediend. 
 

Le président: En conclusion de cette discussion, les 
motions suivantes ont été déposées. 
 

Een motie van aanbeveling werd ingediend door 
mevrouw Marijke Dillen en luidt als volgt: 
"De Kamer, 
gehoord de interpellatie van mevrouw Marijke Dillen 
en het antwoord van de minister van Justitie, belast 
met de Noordzee, 
- overwegende dat er in 2006 een wet werd gestemd 
die de uitvoering van de korte straffen moest 
garanderen; 
- overwegende dat de inwerkingtreding van deze wet 
maar liefst twaalf keer werd uitgesteld; 
- overwegende dat er uiteindelijk werd beslist om de 
wet in voege te laten treden, weliswaar in twee fases, 
waarbij in een eerste fase de uitgesproken straffen 
tussen de twee en de drie jaar zouden worden 
uitgevoerd (vanaf 1 september 2022) en in een 
tweede fase de straffen van maximum twee jaar 
(vanaf 1 september 2023); 
- overwegende dat er iets meer dan één jaar na de 
invoering van deze wet een plan op tafel zou liggen 
dat er zou voor zorgen dat er komaf wordt gemaakt 
met de wet houdende de uitvoering van de korte 
straffen, minstens dat de uitvoering ervan zou 
worden beperkt; 
- overwegende dat iedere beperking tot uitvoering 
van de wet waarvan sprake, een bijzonder slecht 
signaal is aan de maatschappij omdat niet alleen 
criminelen worden 'beloond' (minder of niet gestraft) 
voor de door hen gepleegde misdrijven, en 
bovendien (het gevoel van) straffeloosheid wordt 
versterkt; 
 
- overwegende dat de invoering van een eventuele 

Une motion de recommandation a été déposée par 
Mme Marijke Dillen et est libellée comme suit: 
"La Chambre, 
ayant entendu l'interpellation de Mme Marijke Dillen 
et la réponse de la ministre de la Justice, chargée de 
la Mer du Nord, 
- considérant qu'une loi visant à garantir l'exécution 
des courtes peines a été votée en 2006; 
 
- considérant que l'entrée en vigueur de cette loi a 
été reportée pas moins de douze fois; 
- considérant qu'il a finalement été décidé de faire 
entrer en vigueur la loi, mais ce en deux phases: 
dans une première phase, les peines prononcées 
comprises entre deux et trois ans seraient exécutées 
(à partir du 1er septembre 2022), et dans une 
deuxième phase, celles de maximum deux ans (à 
partir du 1er septembre 2023); 
- considérant qu'un peu plus d'un an après l'entrée 
en vigueur de cette loi, il serait envisagé d'abroger la 
loi sur l'exécution des courtes peines, ou au moins 
de limiter sa mise en œuvre; 
 
 
- considérant que toute limitation de la mise en 
œuvre de la loi en question constitue un très 
mauvais signal à l'égard de la société, dès lors 
qu'elle a non seulement pour effet de "récompenser" 
les criminels (par un allègement ou une levée de la 
peine) pour les délits qu'ils ont commis, mais 
également de renforcer l'impunité (ou le sentiment 
d'impunité); 
- considérant que l'instauration d'une éventuelle 
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beperking aan de wet die de uitvoering van de korte 
straffen regelt bijzonder nefast is voor de slachtoffers 
van een misdrijf en de slachtoffers hierdoor in de kou 
blijven staan, hetgeen diametraal staat op het 
regeerakkoord, waarbij immers bezwaarlijk kan 
worden aangenomen dat de "centrale rol voor alle 
slachtoffers" waarvan sprake, in die zin zoals 
voormeld dient geïnterpreteerd te worden; 
- overwegende dat elke straf dan ook dient te worden 
uitgevoerd; 
 
vraagt de regering 
- per kerende af te zien van de invoering van de 
regelgeving die de uitvoering van de korte straffen in 
het gedrang brengt, of zou kunnen brengen." 
 

restriction à cette loi réglant l'exécution des courtes 
peines serait particulièrement néfaste pour les 
victimes d'un délit, qui se verraient ainsi laissées 
pour compte, ce qui irait diamétralement à l'encontre 
de l'accord de gouvernement, sachant qu'il est 
difficilement imaginable que le "rôle central" qu'il 
prévoit d'accorder à "toutes les victimes" doive être 
interprété en ce sens;  
- considérant que toute peine doit dès lors être 
exécutée; 
 
demande au gouvernement: 
- de renoncer à l'instauration d'une réglementation 
compromettant ou susceptible de compromettre 
l'exécution des courtes peines." 
 

Een eenvoudige motie werd ingediend door de heer 
Steven Matheï. 
 

Une motion pure et simple a été déposée par 
M. Steven Matheï. 
 

Over de moties zal later worden gestemd. De 
bespreking is gesloten. 
 

Le vote sur les motions aura lieu ultérieurement. La 
discussion est close. 
 

03 Vraag van Marijke Dillen aan Annelies 

Verlinden (Justitie, belast met de Noordzee) over 
"De live chat over geweld en drugs door een 
youtuber in de gevangenis van Lantin" 
(56002330C) 
 

03 Question de Marijke Dillen à Annelies 

Verlinden (Justice, chargée de la Mer du Nord) sur 
"Le chat sur la violence et les drogues initié par 
un youtubeur à la prison de Lantin" (56002330C) 
 

03.01  Marijke Dillen (VB): Een Nederlandse 

youtuber is verwikkeld in een tuchtprocedure nadat 
hij via zijn telefoon deelnam aan een live chat vanuit 
de gevangenis in Lantin, waarin hij volgens de media 
verhalen over geweld, drugdeals en corruptie 
deelde. 
 
 
Kan de minister de feiten toelichten? Werden de 
beweringen in deze live chat nader onderzocht? Hoe 
staat het met die tuchtprocedure? De Belgische 
basiswet uit 2005 verbiedt interviews met 
gevangenen zonder toestemming, maar sociale 
media bestonden toen nog nauwelijks en staan niet 
in de wet. Zult u de basiswet aanpassen om die 
grijze zone weg te werken?  
 

03.01  Marijke Dillen (VB): Un vidéaste néerlandais 

actif sur YouTube fait l’objet d’une procédure 
disciplinaire après avoir participé en direct depuis la 
prison de Lantin, en utilisant son téléphone, à un 
chat au cours duquel, selon les médias, il a partagé 
un narratif de violences, de trafic de drogue et de 
corruption. 
 
La ministre peut-elle fournir des explications sur ces 
faits? Les allégations que ce vidéaste néerlandais a 
faites dans ce chat ont-elles fait l'objet d'une enquête 
approfondie? Où en est la procédure disciplinaire à 
l’encontre de ce Néerlandais? La loi belge de 
principes de 2005 interdit d'interviewer des 
prisonniers sans l’autorisation des autorités 
pénitentiaires, mais, à l'époque, les réseaux sociaux 
n'en étaient qu'à leurs balbutiements et n'étaient pas 
mentionnés dans la loi. Modifierez-vous la loi de 
principes pour éliminer cette zone grise? 
 

03.02 Minister Annelies Verlinden (Nederlands): 

De beweringen van de betrokken gedetineerde 
tijdens de live chat berusten volgens onze informatie 
op geen enkel concreet feit waaraan hij zelf zou 
hebben deelgenomen. De geijkte tuchtprocedure 
werd in deze zaak gevolgd. Ik kan geen details 
geven omdat het hier gaat om een individueel 
dossier.  
 
De basiswet bepaalt dat een gedetineerde 

03.02  Annelies Verlinden, ministre (en 

néerlandais): Selon nos informations, les 
affirmations de ce détenu néerlandais au cours de 
ce chat ne reposent sur aucun fait spécifique auquel 
il aurait lui-même participé. La procédure 
disciplinaire appropriée a été suivie dans ce dossier. 
Je ne peux pas communiquer de détails car il s'agit 
d'un dossier individuel.  
 
La loi de base dispose qu'un détenu a besoin d'une 
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toestemming nodig heeft voor contacten met de 
pers, diverse media en journalisten. Informatie mag 
dus niet live worden gedeeld. Daarnaast zijn gsm's 
formeel verboden in de gevangenis, al worden die 
daar vaak binnengesmokkeld. 
 

permission pour s'entretenir avec la presse, divers 
médias et journalistes. La communication 
d'informations en direct est donc interdite. En outre, 
les GSM sont formellement interdits en prison, bien 
qu'ils y soient souvent introduits clandestinement. 
 

03.03  Marijke Dillen (VB): Ik verwees naar de 

basiswet van 2005 die heel duidelijk is: interviews 
met gevangenen zijn zonder toestemming verboden, 
maar daarin is geen sprake van sociale media. Ik 
dring aan dat u een initiatief neemt om de basiswet 
in die zin aan te passen. 
 

03.03  Marijke Dillen (VB): J'ai fait référence à la loi 

de base de 2005, qui est très claire: les interviews 
de détenus sont interdites sans autorisation, mais 
les réseaux sociaux ne sont pas évoqués. Je vous 
demande instamment de prendre une initiative pour 
adapter la loi de base en ce sens. 
 

Het incident is gesloten. 
 

L'incident est clos. 
 

04 Vraag van Marijke Dillen aan Annelies 

Verlinden (Justitie, belast met de Noordzee) over 
"De onrust in de gevangenis van Wortel" 
(56002331C) 
 

04 Question de Marijke Dillen à Annelies 

Verlinden (Justice, chargée de la Mer du Nord) sur 
"Les troubles au sein de la prison de Wortel" 
(56002331C) 
 

04.01  Marijke Dillen (VB): Op 26 januari 2025 

maakten 30 gedetineerden amok in de gevangenis 
van Wortel. De politie kwam massaal ter plaatse en 
ging samen met de gevangenisdirectie in gesprek 
met de gedetineerden, waarna de rust terugkeerde. 
 
Kunt u meer kwijt over dit incident? Hoe groot is de 
schade? Krijgen de betrokkenen een sanctie? 
 

04.01  Marijke Dillen (VB): Le 26 janvier 2025, 30 

détenus se sont rebellés à la prison de Wortel. La 
police est arrivée en masse sur les lieux et, avec la 
direction de la prison, a entamé des pourparlers avec 
les détenus, après quoi le calme est revenu. 
 
Pouvez-vous nous en dire plus sur cet incident? 
Quelle est l'ampleur des dégâts? Les personnes 
impliquées seront-elles sanctionnées? 
 

04.02 Minister Annelies Verlinden (Nederlands): 

Op zondagavond 26 januari bleven ongeveer 
50 gedetineerden van vleugel A buiten na de 
wandeling. Een aantal gevangenen beukte met een 
van de voetbalgoals tegen de draadomheining, die 
daardoor beschadigd werd. Een zoomcamera en 
een parlofoon werden vernield, een vuilnisemmer en 
enkele kledingstukken in brand gestoken, de 
sportvloeren en voetbalgoals werden beschadigd. 
De wandeling van vleugel A was tijdelijk buiten 
gebruik.  
 
De lokale politie en de speciale eenheid van 
Turnhout kwamen ter plaatse. Na een gesprek 
tussen alle betrokken actoren is iedereen rustig naar 
binnen gegaan. De gedetineerden klaagden over 
ongelijke behandeling, gebrek aan tewerkstelling, te 
weinig sociale kantine en tabak, te trage werking van 
de psychosociale dienst, een gebrek aan antwoord 
van de directie op vragen en respectloos gedrag van 
het personeel.  
 
 
Voor de geïdentificeerde gedetineerden wordt een 
tuchtprocedure opgestart. De sanctie zal worden 
bepaald na een rapport aan de directeur en een 
tuchtrechtelijke hoorzitting. De politie heeft een 
verslag opgesteld met het oog op een pv. 

04.02  Annelies Verlinden, ministre (en 

néerlandais): Le dimanche 26 janvier en soirée, une 
cinquantaine de détenus de l'aile A ont refusé de 
regagner leur cellule après la promenade. Certains 
détenus ont utilisé l'un des buts de football pour 
frapper le grillage, qui a été endommagé. Une 
caméra zoom et un interphone ont été détruits, une 
poubelle et quelques vêtements ont été incendiés, 
les revêtements sportifs et les buts de football ont 
été endommagés. L'espace de promenade de 
l'aile A a été temporairement hors d'usage.  
 
La police locale et l'unité spéciale de Turnhout sont 
arrivées sur les lieux. Après des pourparlers entre 
les différents protagonistes, chacun a rejoint 
l'intérieur du bâtiment dans le calme. Les détenus 
ont dénoncé l'inégalité de traitement, le manque 
d'activités professionnelles, une cantine sociale peu 
fournie et le manque de tabac, la lenteur du service 
psychosocial, l'absence de réponse de la direction à 
leurs questions et le comportement irrespectueux du 
personnel.  
 
Des procédures disciplinaires sont engagées contre 
les détenus qui ont été identifiés. La sanction sera 
déterminée après un rapport au directeur et une 
audience disciplinaire. La police a rédigé un rapport 
en vue de l'établissement d'un procès-verbal. 
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Het incident is gesloten. 
 

L'incident est clos. 
 

05 Vraag van Marijke Dillen aan Annelies 

Verlinden (Justitie, belast met de Noordzee) over 
"De moeilijkheden die gedetineerden die een 
opleiding volgen ondervinden door 
personeelstekorten" (56002332C) 
 

05 Question de Marijke Dillen à Annelies 

Verlinden (Justice, chargée de la Mer du Nord) sur 
"Les difficultés rencontrées par les détenus en 
formation en raison de la pénurie de personnel" 
(56002332C) 
 

05.01  Marijke Dillen (VB): Wegens gebrek aan 

personeel in de gevangenissen kunnen 
gedetineerden regelmatig niet naar opleidingen 
gaan. Die zijn belangrijk voor hun re-integratie. 
 
 
Werden hiervoor maatregelen genomen? Om welke 
gevangenissen gaat het? 
 

05.01  Marijke Dillen (VB): En raison du manque de 

personnel dans les prisons, les détenus sont 
régulièrement dans l'impossibilité d'assister à des 
formations. Or, ces formations sont importantes pour 
leur réinsertion. 
 
Des mesures ont-elles été prises à cet effet? De 
quelles prisons s'agit-il? 
 

05.02 Minister Annelies Verlinden (Nederlands): 

Aangezien gedetineerden een uitgaansvergunning 
krijgen voor externe opleidingen, is daar geen 
verband met het personeelstekort. 
 
 
Interne opleidingen worden soms wel geannuleerd, 
uitgesteld of onderbroken door personeelstekort, 
maar een overzicht ontbreekt. Directies doen al het 
mogelijke opdat activiteiten kunnen plaatsvinden. 
 

05.02  Annelies Verlinden, ministre (en 

néerlandais): Étant donné que des détenus 
obtiennent une permission de sortie pour suivre une 
formation externe, il n'y a, à ce niveau-là, aucun lien 
avec un manque de personnel.  
 
En revanche, il arrive que des formations organisées 
en interne soient annulées, reportées ou 
interrompues faute de personnel, mais nous n'avons 
pas de vue d'ensemble à ce propos. Les directions 
des prisons font tout leur possible pour que les 
activités puissent avoir lieu.  
 

05.03  Marijke Dillen (VB): Deze informatie komt 

nochtans uit aanklachten van de vakbonden tijdens 
hoorzittingen. U zou hierover eens met hen moeten 
praten.  
 

05.03  Marijke Dillen (VB): Pourtant, je tiens cette 

information des syndicats, qui ont dénoncé la 
situation lors d'auditions. Vous devriez les rencontrer 
à ce sujet.  
 

Het incident is gesloten. 
 

L'incident est clos. 
 

06 Vraag van Marijke Dillen aan Annelies 

Verlinden (Justitie, belast met de Noordzee) over 
"De toegang van advocaten tot de DABS" 
(56002334C) 
 

06 Question de Marijke Dillen à Annelies 

Verlinden (Justice, chargée de la Mer du Nord) sur 
"L'accès des avocats à la BAEC" (56002334C) 
 

06.01  Marijke Dillen (VB): Sinds 1 januari 2025 is 

de toegang van advocaten tot de Databank voor de 
Akten van de Burgerlijke Stand (DABS) ingeperkt. Er 
moet een protocol worden afgesloten 
overeenkomstig de wet van 30 juli 2018 betreffende 
de bescherming van natuurlijke personen m.b.t. de 
verwerking van persoonsgegevens. 
 
Waarom werd nog geen protocol afgesloten? Zal er 
alsnog een initiatief worden genomen? 
 

06.01  Marijke Dillen (VB): Depuis le 1er janvier 

2025, l'accès des avocats à la Banque de données 
des actes de l'état civil (BAEC) est restreint. Un 
protocole doit être conclu conformément à la loi du 
30 juillet 2018 relative à la protection des personnes 
physiques à l'égard des traitements de données à 
caractère personnel. 
 
Pourquoi un protocole n'a-t-il pas encore été conclu? 
Une initiative sera-t-elle encore prise? 
 

06.02 Minister Annelies Verlinden (Nederlands): 

De regelgeving werd inderdaad aangepast om te 
voldoen aan de GDPR en de wet op de 
gegevensbescherming. De wet legt een verplichting 

06.02  Annelies Verlinden, ministre (en 

néerlandais): La réglementation a effectivement été 
adaptée pour satisfaire au RGPD et à la loi relative 
à la protection des données. La loi impose 
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op om een protocol te sluiten wanneer een FOD 
persoonsgegevens bezorgt aan een andere 
overheid of een privé-instantie. 
 
Volgens de GBA is een protocol noodzakelijk 
wanneer wordt voldaan aan vijf cumulatieve 
voorwaarden. Een daarvan is dat de mededeling 
noodzakelijk is om te voldoen aan een wettelijke 
verplichting die rust op de 
verwerkingsverantwoordelijke, zijnde ook de 
ontvanger van de gegevens. Uit door de Ordes van 
Advocaten aangereikte informatie blijkt het bestaan 
van een dergelijke wettelijke opdracht niet. 
 
We onderzoeken de mogelijkheid om de toegang 
voor advocaten te faciliteren op basis van een 
uitdrukkelijke toestemming van de burger. Omdat 
hiervoor actief beheer nodig is van de mandaten, zijn 
ook bijkomende investeringen en budgetten nodig. 
 

l'obligation de conclure un protocole lorsqu'un SPF 
communique des données à caractère personnel à 
une autre administration ou une instance privée. 
 
Selon l'APD, un protocole est nécessaire lorsque 
cinq conditions cumulatives sont remplies. L'une 
d'elles est que la communication est nécessaire pour 
satisfaire à une obligation légale incombant au 
responsable du traitement, à savoir aussi le 
destinataire des données. Il ressort d'informations 
émanant des Ordres des avocats qu'une telle 
mission légale n'existe pas. 
 
 
Nous examinons la possibilité de faciliter l'accès des 
avocats sur la base d'une autorisation expresse du 
citoyen. Étant donné qu'une gestion active des 
mandats est nécessaire à cet effet, des 
investissements et des budgets supplémentaires 
sont également nécessaires. 
 

06.03  Marijke Dillen (VB): Begrijp ik het correct dat, 

in het kader van het toekomstige protocol, iedere 
advocaat per dossier telkens de toestemming zal 
moeten krijgen van zijn cliënt om akten van de 
burgerlijke stand op te vragen? 
 

06.03  Marijke Dillen (VB): Ai-je bien compris? Dans 

le cadre du futur protocole, chaque avocat devra 
obtenir au cas par cas l'autorisation de son client 
pour demander des actes d'état civil. C’est ça? 
 

06.04 Minister Annelies Verlinden (Nederlands): 

Niet helemaal. Eén van de voorwaarden om een 
protocol te kunnen uitwerken is dat het gaat om een 
wettelijke verplichting. Maar hier gaat het eerder 
over een wens van de cliënt. We moeten uitzoeken 
hoe we structureel toegang kunnen geven op basis 
van een uitdrukkelijke toestemming van de cliënt of 
de burger. 
 

06.04  Annelies Verlinden, ministre (en 

néerlandais): Ce n’est pas tout à fait ça. L'une des 
conditions pour qu'un protocole puisse être élaboré 
est qu'il s'agisse d'une obligation légale. Or, dans le 
cas présent, il s'agit plutôt d'un souhait du client. 
Nous devons examiner comment nous pouvons 
accorder un accès structurel sur la base de 
l'autorisation explicite du client ou du citoyen. 
 

Het incident is gesloten. 
 

L'incident est clos. 
 

07 Vraag van Marijke Dillen aan Annelies 

Verlinden (Justitie, belast met de Noordzee) over 
"Het raamcontract voor de aankoop van 
woonunits voor detentiehuizen" (56002336C) 
 

07 Question de Marijke Dillen à Annelies 

Verlinden (Justice, chargée de la Mer du Nord) sur 
"Le contrat-cadre pour l'achat de lieux 
d'hébergement pour les maisons de détention" 
(56002336C) 
 

07.01  Marijke Dillen (VB): De vorige regering 

besliste om binnen 3 jaar 720 plaatsen in 
detentiehuizen te creëren. De bedoeling was om 
minstens één detentiehuis per provincie te openen, 
maar uw voorganger kon voor het hele land slechts 
twee detentiehuizen openen. Daarom werd beslist 
om tijdelijke modulaire units te plaatsen. 
 
 
Welke initiatieven zijn er de afgelopen drie jaar 
genomen om geschikte locaties te vinden? Welke 
voorstellen werden er afgewezen en waarom? Hoe 
zullen de modulaire units worden geplaatst en 
ingericht? Hoeveel capaciteit zal er daardoor 

07.01  Marijke Dillen (VB): Le gouvernement 

précédent avait décidé de créer 720 places dans des 
maisons de détention dans les trois ans. L'objectif 
était d'ouvrir au moins une maison de détention par 
province, mais votre prédécesseur n'a pu ouvrir que 
deux maisons de détention pour l'ensemble du pays. 
Il a donc été décidé d'installer des unités modulaires 
temporaires. 
 
Quelles initiatives ont été prises au cours des trois 
dernières années pour trouver des sites appropriés? 
Quelles propositions ont été rejetées et pourquoi? 
Comment les unités modulaires seront-elles 
installées et aménagées? Quelle est la capacité 
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bijkomen? 
 

supplémentaire qui en résultera? 
 

07.02 Minister Annelies Verlinden (Nederlands): 

De Regie der Gebouwen besliste op 10 januari 2025 
om het raamcontract voor de modulaire woonunits te 
gunnen aan de groep De Meeuw en DETOO 
Architects. Het is de bedoeling dat 600 van de 1.100 
plaatsen worden voorbehouden voor detentie, de 
verdeling van de andere plaatsen wordt nog 
onderzocht.  
 
In een detentiehuis in Jemeppe-sur-Sambre zullen 
voor 2026 40 plaatsen komen. In de loop van 2026 
komen er in detentiehuizen in Antwerpen en Ninove 
65 plaatsen. De komende jaren zullen ook andere 
detentiehuizen openen in Grivegnée, Doornik, 
Oostende en Kortrijk. Voor de detentiehuizen in 
Oostende en Kortrijk wordt er nog gewacht op een 
akkoord van Begroting. In Olen zal dit jaar een 
detentiehuis openen. Voor Grivegnée, Doornik, 
Oostende en Olen gaat het om vast gebouw en geen 
modulaire constructie. 
 
 
 
Voor bepaalde functies is er al personeel 
aangeworven. Anderen moeten nog gerekruteerd 
worden via een interne oproep of een 
aanwervingsprocedure. 
 

07.02  Annelies Verlinden, ministre (en 

néerlandais): Le 10 janvier 2025, la Régie des 
Bâtiments a décidé d'attribuer le contrat-cadre pour 
les unités de logement modulaires au groupe VDL 
De Meeuw et à DETOO Architects. Il est prévu que 
600 des 1 100 places soient réservées à la 
détention, la répartition des autres places étant 
encore à l'étude.  
 
D'ici le début de 2026, 40 places seront disponibles 
dans une maison de détention à Jemeppe-sur-
Sambre. Dans le courant de l'année 2026, les 
maisons de détention d'Anvers et de Ninove 
disposeront de 65 places. Dans les années à venir, 
d'autres maisons de détention ouvriront à 
Grivegnée, Tournai, Ostende et Courtrai. Pour les 
maisons de détention d'Ostende et de Courtrai, il 
faut encore attendre l'accord du département du 
Budget. Dans le courant de cette année, une maison 
de détention sera mise en service à Olen. Pour 
Grivegnée, Tournai, Ostende et Olen, il s'agit d'un 
immeuble fixe et non d'une construction modulaire. 
 
Pour certaines fonctions, le personnel a déjà été 
recruté. D'autres collaborateurs doivent encore être 
recrutés par le biais d'un appel à candidatures 
interne ou d'une procédure de recrutement. 
 

Het incident is gesloten. 
 

L'incident est clos. 
 

08 Vraag van Sam Van Rooy aan Annelies 

Verlinden (Justitie, belast met de Noordzee) over 
"De mogelijke aanslag op een moskee" 
(56002343C) 
 

08 Question de Sam Van Rooy à Annelies 

Verlinden (Justice, chargée de la Mer du Nord) sur 
"L'attentat projeté contre une mosquée" 
(56002343C) 
 

08.01  Sam Van Rooy (VB): Wat is de stand van 

zaken in verband met de veertienjarige die was 
opgepakt omdat hij zou gepland hebben een 
aanslag te plegen op een moskee? Wat weten we 
over hem? Kan zijn Oekraïense nationaliteit worden 
afgepakt om hem het land uit te zetten? 
 

08.01  Sam Van Rooy (VB): Où en est l'affaire de 

l'adolescent de 14 ans qui a été arrêté parce qu'il 
aurait projeté de commettre un attentat contre une 
mosquée? Que savons-nous de lui? Sa nationalité 
ukrainienne peut-elle lui être retirée en vue de 
l'expulser de notre pays? 
 

08.02 Minister Annelies Verlinden (Nederlands): 

De woning van de verdachte minderjarige, die bij een 
extreemrechtse beweging zou zijn aangesloten, 
werd doorzocht. Steekwapens en 
computerapparatuur werden in beslag genomen. De 
jongeman werd aangehouden en voor een 
verlengbare periode van drie maanden in een 
openbare instelling voor jeugdbescherming in een 
gesloten regime geplaatst. Het onderzoek is aan de 
gang. Er kunnen maatregelen worden genomen op 
grond van de wetgeving inzake jeugdbescherming 
tot hij meerderjarig wordt. Afhankelijk van de 
omstandigheden kunnen die worden verlengd tot zijn 
twintigste verjaardag. 

08.02  Annelies Verlinden, ministre (en 

néerlandais): L'habitation du suspect mineur, qui 
serait affilié à un mouvement d'extrême droite, a été 
perquisitionnée. Des armes blanches et du matériel 
informatique ont été saisis. Le jeune homme a été 
arrêté et placé en régime fermé dans une institution 
publique de protection de la jeunesse pour une 
période prolongeable de trois mois. L'enquête est en 
cours. Des mesures peuvent être prises en vertu de 
la législation relative à la protection de la jeunesse 
jusqu'à la majorité de l'intéressé. En fonction des 
circonstances, ces mesures peuvent être 
prolongées jusqu'à ses 20 ans. 
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Het incident is gesloten. 
 

L'incident est clos. 
 

09 Vraag van Sam Van Rooy aan Annelies 

Verlinden (Justitie, belast met de Noordzee) over 
"De jihadistische moord op Salwan Momika" 
(56002344C) 
 

09 Question de Sam Van Rooy à Annelies 

Verlinden (Justice, chargée de la Mer du Nord) sur 
"L'assassinat de Salwan Momika par des 
djihadistes" (56002344C) 
 

09.01  Sam Van Rooy (VB): Enkele weken geleden 

werd in Zweden een Iraakse vluchteling die zich 
openlijk tegen de islam verzette, vermoord door 
moslimterroristen. Hij werd juridisch vervolgd voor 
het verbranden van een koran en kreeg talloze 
doodsbedreigingen, het nieuwe normaal in West-
Europa. Toch werd hij niet beveiligd. Ook in België 
zijn er mensen die zich niet meer durven uitspreken 
tegen de islam. 
 
 
Wat vindt u van deze onrustwekkende gang van 
zaken? Mag men in België eigenlijk een koran of een 
ander religieus boek verbranden? Zou iemand die 
dat doet, in ons land politiebescherming krijgen? 
 

09.01  Sam Van Rooy (VB): Il y a quelques 

semaines, un réfugié irakien qui s'opposait 
ouvertement à l'islam a été assassiné par des 
terroristes musulmans en Suède. Il faisait l'objet de 
poursuites judiciaires pour avoir incinéré un 
exemplaire du Coran et avait reçu de nombreuses 
menaces de mort, ce qui est devenu la nouvelle 
norme en Europe occidentale. Pourtant, il n'a pas été 
mis sous protection. En Belgique aussi, certains 
citoyens n'osent plus s'élever contre l'islam. 
 
Que pensez-vous de cette évolution inquiétante? 
Est-il permis d'incinérer un exemplaire du Coran ou 
tout autre livre religieux en Belgique? Une personne 
qui se livrerait à de tels faits bénéficierait-elle d'une 
protection policière dans notre pays? 
 

09.02 Minister Annelies Verlinden (Nederlands): Er 

bestaat in ons land geen officiële lijst van 
beschermde boeken, maar haatspraak, 
haatmisdrijven en discriminatie zijn wel strafbaar. 
Het is de rechter die moet beslissen over het 
concrete dossier. Beveiligingsmaatregelen worden 
in ons land toegekend op basis van een 
risicoanalyse door de veiligheidsdiensten.  
 

09.02  Annelies Verlinden, ministre (en 

néerlandais): Aucune liste officielle de livres 
protégés n'existe dans notre pays, mais les discours 
et les délits de haine ainsi que les discriminations 
sont punissables. Il appartient au juge de statuer sur 
le dossier concret. Des mesures de sûreté sont 
accordées dans notre pays sur la base d'une 
analyse de risque effectuée par les services de 
sécurité.  
 

09.03  Sam Van Rooy (VB): Dissidenten uit de 

islamitische wereld zijn ook in West-Europa niet 
meer veilig. Wereldwijd worden er gemiddeld vijf 
islamitische aanslagen per dag gepleegd. De islam 
roept op tot het vermoorden van diegenen die de 
islam beledigen, de islam verlaten of zich niet aan de 
islam onderwerpen. Recent werd in Brussel een 
voorstelling van een islamkritisch boek geannuleerd 
na dreigementen. Censuur en zelfcensuur nemen al 
jaren toe. Onze samenleving wordt steeds minder 
vrij door de toenemende islamisering. 
 

09.03  Sam Van Rooy (VB): Les dissidents du 

monde islamique ne sont plus en sécurité non plus 
en Europe occidentale. En moyenne, cinq attentats 
islamiques sont commis chaque jour dans le monde. 
L'islam appelle au meurtre de tous ceux qui 
l'insultent, le désertent ou ne s'y soumettent pas. La 
présentation d'un livre critique à l'égard de l'islam a 
récemment été annulée à Bruxelles, à la suite de 
menaces. La censure et l'autocensure gagnent du 
terrain depuis des années. L'islamisation croissante 
rend notre société de moins en moins libre. 
 

Het incident is gesloten. 
 

L'incident est clos. 
 

10 Vraag van Sam Van Rooy aan Annelies 

Verlinden (Justitie, belast met de Noordzee) over 
"De steun van een Molenbeekse PS-schepen voor 
IS-achtige jihadisten" (56002345C) 
 

10 Question de Sam Van Rooy à Annelies 

Verlinden (Justice, chargée de la Mer du Nord) sur 
"Le soutien apporté par un échevin molenbeekois 
PS à des djihadistes apparentés à ceux de l'EI" 
(56002345C) 
 

10.01  Sam Van Rooy (VB): Wat vindt u ervan dat 

een Molenbeekse schepen, Mohammed Kalandar, 
het embleem van Hachd al-Chaabi, een jihadistische 

10.01  Sam Van Rooy (VB): Que pensez-vous du 

fait qu'un échevin de Molenbeek, Mohammed 
Kalandar, ait posté sur les médias sociaux 
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beweging, postte op sociale media? Is hij geen 
infiltrant? Wordt onderzocht of hij een 
veiligheidsrisico vormt? 
 

l'emblème des Hachd al-Chaabi, un mouvement 
djihadiste? N'est-il pas un infiltré? Fait-il l'objet d'une 
enquête pour évaluer s'il représente un risque pour 
la sécurité? 
 

10.02 Minister Annelies Verlinden (Nederlands): 

De koepelorganisatie Hachd al-Chaabi is in zekere 
zin een partner van de internationale coalitie in de 
strijd tegen IS. De koepelorganisatie groepeert 
tientallen Iraakse milities van gevarieerde 
achtergrond. Slechts enkele van die milities worden 
effectief als terroristisch gezien. 
 

10.02  Annelies Verlinden, ministre (en 

néerlandais): L'organisation faîtière des Hachd al-
Chaabi est, d'une certaine manière, un partenaire de 
la coalition internationale dans la lutte contre l'EI. 
L'organisation faîtière regroupe des dizaines de 
milices irakiennes issues de milieux divers. Seules 
quelques-unes de ces milices sont effectivement 
considérées comme des groupements terroristes. 
 

10.03  Sam Van Rooy (VB): Lijkt schepen 

Mohammed Kalandar goed geïntegreerd in onze 
samenleving? Iemand die wij kunnen vertrouwen? 
 

10.03  Sam Van Rooy (VB): L'échevin Mohammed 

Kalandar semble-t-il bien intégré dans notre société? 
Est-ce quelqu'un en qui nous pouvons avoir 
confiance? 
 

In Denemarken uitten toppolitici hun bezorgdheid 
over de infiltratie in de overheid van burgers met 
moslimfundamentalistische gedachten, ideeën en 
doelstellingen. Ik hoop dat u daar de komende jaren 
aandacht aan zult besteden. 
 

Au Danemark, des responsables politiques de 
premier plan ont exprimé leur inquiétude quant à 
l'infiltration des pouvoirs publics par des citoyens 
avec des conceptions, des idées et des objectifs 
propres au fondamentalisme musulman. J'espère 
que vous serez attentive à cette problématique dans 
les années à venir. 
 

Het incident is gesloten. 
 

L'incident est clos. 
 

11 Samengevoegde vragen van 

- Sam Van Rooy aan Annelies Verlinden (Justitie, 
belast met de Noordzee) over "De snelle online 
radicalisering van jongeren" (56002346C) 
- Alain Yzermans aan Annelies Verlinden (Justitie, 
belast met de Noordzee) over "De aanpak van 
online radicalisering" (56002409C) 
 

11 Questions jointes de 

- Sam Van Rooy à Annelies Verlinden (Justice, 
chargée de la Mer du Nord) sur "La rapide 
radicalisation en ligne de jeunes" (56002346C) 
- Alain Yzermans à Annelies Verlinden (Justice, 
chargée de la Mer du Nord) sur "La lutte contre la 
radicalisation en ligne" (56002409C) 
 

11.01  Sam Van Rooy (VB): Uit een onderzoek van 

de VRT blijkt hoe snel jongeren online radicaliseren. 
Doorgaans gaat het om moslimjongeren die soms 
amper 13 jaar zijn. Dit onderzoek bevestigt de 
bevindingen van de Veiligheid van de Staat. Erg 
jonge jongeren worden online geronseld voor het 
moslimfundamentalisme of het jihadisme. 
 
 
Graag verneem ik wat er wordt gedaan om dit tegen 
te gaan zonder te raken aan de vrije meningsuiting? 
 

11.01  Sam Van Rooy (VB): Une enquête menée 

par la VRT montre à quel point les jeunes se 
radicalisent rapidement en ligne. Il s'agit en général 
de jeunes musulmans âgés parfois d'à peine 13 ans. 
Cette enquête confirme les observations de la 
Sûreté de l'État. De très jeunes gens sont recrutés 
en ligne pour être convertis au fondamentalisme 
musulman ou au djihadisme. 
 
Je souhaiterais savoir quelles mesures sont prises 
en vue de lutter contre ce phénomène sans porter 
atteinte à la liberté d'expression. 
 

11.02  Alain Yzermans (Vooruit): Het onderzoek 

van VRT NWS onthulde de snelle radicalisering van 
jongeren via online platforms. De Veiligheid van de 
Staat (VSSE) meldt dat tussen 2022 en 2024 bijna 
één op de drie personen die betrokken waren bij 
gewelddadige acties in België minderjarig was. Dit 
roept dringende vragen op over de strijd tegen online 
radicalisering. 

11.02  Alain Yzermans (Vooruit): L'enquête de VRT 

NWS a révélé que les jeunes se radicalisent 
rapidement par le biais de plateformes en ligne. La 
Sûreté de l'État (VSSE) rapporte qu'entre 2022 et 
2024, près d'une personne sur trois impliquée dans 
des actions violentes en Belgique était mineure. 
Cela soulève des questions urgentes sur la lutte 
contre la radicalisation en ligne. 
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Wat is het plan van aanpak tegen deze groeiende 
online radicalisering? Is er een dialoog met de 
internetsector? Wat zijn de bevindingen van de 
VSSE en hoeveel medewerkers ervan zijn 
gespecialiseerd in online radicalisering? Wat doet de 
overheid om de sociale mediaplatforms te 
monitoren? Zijn er specifieke initiatieven om 
jongeren bewust te maken van de gevaren van 
extremistische ideologieën en worden de Lokale 
Integrale Veiligheidscellen (LIVC's) hierin 
betrokken?  
 

 
Quel est le plan d'action pour lutter contre la 
croissance de cette radicalisation en ligne? Existe-t-
il un dialogue avec le secteur de l'internet? Quels 
sont les constats de la VSSE et combien de ses 
collaborateurs sont-ils spécialisés dans la 
radicalisation en ligne? Que font les autorités pour 
assurer un suivi des plateformes de médias 
sociaux? Existe-t-il des initiatives spécifiques visant 
à sensibiliser les jeunes aux dangers des idéologies 
extrémistes et les Cellules de sécurité intégrale 
locales (CSIL) sont-elles impliquées dans ce 
processus? 
 

11.03 Minister Annelies Verlinden (Nederlands): 

De toegang tot radicale, salafistische, jihadistische 
of extreemrechtse inhoud is eenvoudiger geworden. 
Dit vereist een grensoverschrijdende aanpak. De 
Internet Referral Unit van de federale gerechtelijke 
politie werkt nauw samen met Europol en met de 
andere Europese lidstaten. Geregeld worden er 
grensoverschrijdende Referral Action Days 
georganiseerd. 
 
Ik verwijs ook naar COL 174/2024. De mechanismen 
hierin hebben als doel om zo snel mogelijk de 
persoon achter een telefoonnummer of 
socialemedia-account van waaruit online 
bedreigingen geuit werden, te identificeren en te 
lokaliseren. 
 
De VSSE volgt samen met de partners van de 
Strategie TER de dreigingsdossiers op via het JIC-
JDC-systeem (Joint Intelligence Centers en Joint 
Decision Centers). Deze veiligheidsgeoriënteerde 
platformen beslissen samen over de te volgen 
strategie bij informatie over terroristische activiteiten. 
De strategie voorziet in zowel een repressieve als 
een preventieve opvolging die wordt aangepast aan 
de leeftijd. 
 

11.03  Annelies Verlinden, ministre (en 

néerlandais): Il est devenu plus aisé d'accéder à du 
contenu radical, salafiste, djihadiste ou d'extrême 
droite. Cet état de fait nécessite une approche 
transfrontalière. L'Internal Referral Unit de la police 
judiciaire fédérale travaille en étroite collaboration 
avec Europol et les autres États membres de l'UE. 
Des Referral Action Days transfrontaliers sont 
organisés régulièrement. 
 
Je renvoie également à la circulaire COL 174/2024. 
Les mécanismes à l'œuvre dans ce cadre ont pour 
but d'identifier et de localiser le plus rapidement 
possible la personne qui se cache derrière un 
numéro de téléphone ou un compte de réseau social 
d'où elle profère des menaces en ligne. 
 
La VSSE suit les dossiers concernant des menaces, 
en collaboration avec ses partenaires de la 
stratégie TER, par le biais du système JIC-JDC 
(Joint Intelligence Centers et Joint Decision 
Centers). Ces plateformes axées sur la sécurité 
décident ensemble de la stratégie à suivre en 
présence d'informations sur des activités terroristes. 
La stratégie prévoit un suivi à la fois répressif et 
préventif, qui est adapté en fonction de l'âge. 
 

Voor de opvolging van personen vormen de Local 
Taskforces het centrale zenuwstelsel van de 
Strategie TER. Ze wisselen als een netwerk 
informatie uit en beslissen in onderlinge afstemming 
over de te nemen veiligheidsmaatregelen.  
 
Het preventieve luik wordt opgenomen door de 
LIVC-R's die de lokale overheid en psycho- en 
welzijnsdiensten zoals scholen en CAW's 
samenbrengen onder leiding van de burgemeester. 
Hun aanpak is op maat. 
 
 
Het is erg belangrijk dat jongeren bewust worden 
gemaakt over het gebruik van sociale media, 
waarvoor de jeugd- en de onderwijswereld belangrijk 
zijn. 

En matière de suivi des personnes, les task forces 
locales constituent les centres névralgiques de la 
stratégie TER. Elles forment un réseau d'échange 
d'informations et décident d'un commun accord des 
mesures de sécurité à prendre.  
 
Le volet préventif est assuré par les CSIL-R qui 
rassemblent, sous la direction du bourgmestre, les 
autorités locales et des services psychosociaux tels 
que des écoles et des CAW (Centrum Algemeen 
Welzijnswerk - centres d'aide sociale en Flandre et à 
Bruxelles). Elles adoptent une approche sur mesure. 
 
Il est essentiel de sensibiliser les jeunes à l'utilisation 
des médias sociaux. Dans ce cadre, le secteur de la 
jeunesse et le monde éducatif jouent un rôle majeur. 
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11.04  Sam Van Rooy (VB): Uw antwoord gaat 

vooral over het bestuurskundige en het 
technologische aspect. Het ideologische aspect 
wordt genegeerd.  
 

11.04  Sam Van Rooy (VB): Votre réponse porte 

principalement sur les aspects administratif et 
technologique. L'aspect idéologique est 
complètement ignoré. 
 

11.05  Alain Yzermans (Vooruit): Op bovenlokaal 

niveau wordt de terreurdreiging goed onderzocht. De 
lokale preventieve aanpak kan leiden tot een betere 
weerbaarheid van onze jongeren tegen de 
radicalisering. 
 

11.05  Alain Yzermans (Vooruit): Au niveau 

supralocal, la menace terroriste est analysée en 
profondeur. L'approche préventive locale peut aider 
nos jeunes à mieux résister à la radicalisation. 
 

Het incident is gesloten. 
 

L'incident est clos. 
 

12 Vraag van Sam Van Rooy aan Annelies 

Verlinden (Justitie, belast met de Noordzee) over 
"Het terughalen van Belgische Syrië-jihadisten" 
(56002347C) 
 

12 Question de Sam Van Rooy à Annelies 

Verlinden (Justice, chargée de la Mer du Nord) sur 
"Le rapatriement de djihadistes belges partis en 
Syrie" (56002347C) 
 

12.01  Sam Van Rooy (VB): In december 2024 

stelde het Coördinatieorgaan voor de 
dreigingsanalyse (OCAD) dat het na de val van 
Assad voor onze eigen veiligheid beter zou kunnen 
zijn om Belgische Syrië-jihadisten die daar nog in 
een cel of een kamp zitten, terug te halen. 
 
 
Wat is het standpunt van de nieuwe regering? Sluit 
deze regering uit dat er ooit Syrië-jihadisten kunnen 
worden teruggehaald naar België? 
 

12.01  Sam Van Rooy (VB): En décembre 2024, 

l'Organe de coordination pour l'analyse de la 
menace (OCAM) a indiqué qu'à la suite de la chute 
d'Assad, il pourrait être préférable pour notre propre 
sécurité de faire revenir les djihadistes belges partis 
en Syrie qui y séjournent toujours dans une cellule 
ou dans un camp. 
 
Quelle est la position du nouveau gouvernement? 
Exclut-il que des djihadistes partis combattre en 
Syrie puissent un jour être rapatriés en Belgique? 
 

12.02 Minister Annelies Verlinden (Nederlands): 

Onze inlichtingen- en veiligheidsdiensten volgen de 
geopolitieke context en de impact ervan permanent 
op. De situatie ter plaatse is immers onvoorspelbaar. 
Onze diensten staan in nauw contact met de 
buitenlandse inlichtingen- en veiligheidsdiensten. De 
vraag of er al dan niet Syriëstrijders worden 
teruggehaald naar ons land is in dit geval niet aan de 
orde. 
 

12.02  Annelies Verlinden, ministre (en 

néerlandais): Nos services de renseignement et de 
sécurité suivent en permanence le contexte 
géopolitique ainsi que ses répercussions. En effet, la 
situation sur place est imprévisible. Nos services 
sont en contact étroit avec les services de 
renseignement et de sécurité étrangers. En 
l'occurrence, la question du rapatriement ou non de 
combattants belges partis en Syrie n'est pas à l'ordre 
du jour. 
 

12.03  Sam Van Rooy (VB): De vraag of Arizona dit 

wil uitsluiten, is wel degelijk aan de orde. Mochten zij 
worden toegelaten tot ons grondgebied, dan krijgen 
ze een fopstrafje van een aantal jaren, waarna ze op 
vrije voeten komen en opnieuw een gevaar vormen 
voor onze samenleving. Trek lering uit de voorbije 
ervaringen. Sluit onze grenzen, zeker voor 
jihadisten. 
 

12.03  Sam Van Rooy (VB): La question de savoir 

si l'Arizona compte exclure ces rapatriements, est 
bel et bien d'actualité. Si ces personnes étaient 
réadmises sur notre territoire, elles écoperaient 
d'une petite peine risible de quelques années, après 
quoi, une fois sorties de prison, elles 
représenteraient à nouveau un danger pour notre 
société. Il faut tirer les leçons des expériences du 
passé. Fermez nos frontières, surtout pour les 
djihadistes.   
 

Het incident is gesloten. 
 

L'incident est clos. 
 

13 Samengevoegde vragen van 

- Alexander Van Hoecke aan Annelies Verlinden 
(Justitie, belast met de Noordzee) over "Het 

13 Questions jointes de 

- Alexander Van Hoecke à Annelies Verlinden 
(Justice, chargée de la Mer du Nord) sur "Le projet 
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project m.b.t. de begeleiding van kinderen door 
vertrouwenspersonen bij 
echtscheidingsprocedures" (56002349C) 
- Alain Yzermans aan Annelies Verlinden (Justitie, 
belast met de Noordzee) over "Het proefproject 
dat kinderen een stem wil geven" (56002399C) 
- Kristien Van Vaerenbergh aan Annelies 
Verlinden (Justitie, belast met de Noordzee) over 
"Het pilootproject met vertrouwenspersonen bij 
een scheiding" (56002435C) 
 

d'accompagnement des enfants par des 
personnes de confiance dans les procédures de 
divorce" (56002349C) 
- Alain Yzermans à Annelies Verlinden (Justice, 
chargée de la Mer du Nord) sur "Le projet pilote 
visant à donner une voix aux enfants" 
(56002399C) 
- Kristien Van Vaerenbergh à Annelies Verlinden 
(Justice, chargée de la Mer du Nord) sur "Le projet 
pilote visant à recourir à des personnes de 
confiance dans le cadre des divorces" 
(56002435C) 
 

13.01  Alexander Van Hoecke (VB): De Gentse 

familierechtbank lanceerde in 2024 een project om 
kinderen meer inspraak te geven bij echtscheidingen 
via een vertrouwenspersoon. Volgens het hof van 
beroep te Gent is het onduidelijk of de 
vertrouwenspersoon optreedt als 
vertrouwenspersoon of advocaat en op welke 
manier de rechter rekening houdt met de stem van 
het kind. Op 22 januari 2025 werd het project 
daarom stopgezet in afwachting van een wettelijk 
kader. 
 
Wat is uw visie op dit arrest? Is dit het definitieve 
einde van het project, of komen er aanpassingen om 
de bezwaren van het hof weg te nemen? Welke 
onverenigbaarheden gelden er voor 
vertrouwenspersonen? Zijn er andere 
familierechtbanken die met een vertrouwenspersoon 
werken? 
 

13.01  Alexander Van Hoecke (VB): En 2024, le 

tribunal de la famille de Gand a lancé un projet pour 
donner davantage voix au chapitre aux enfants en 
cas de divorce de leurs parents, par le biais d'une 
personne de confiance. D'après la cour d'appel de 
Gand, il n'est pas évident d'établir si la personne de 
confiance agit comme telle ou comme avocat, et de 
quelle manière le juge tient compte de la voix de 
l'enfant. C'est pourquoi le projet a été interrompu le 
22 janvier 2025, dans l'attente d'un cadre légal. 
 
 
Que pensez-vous de cet arrêt? Signifie-t-il la fin 
définitive du projet, ou des adaptations auront-elles 
lieu pour dissiper les objections de la cour? Quelles 
sont les incompatibilités en vigueur pour les 
personnes de confiance? D'autres tribunaux de la 
famille ont-ils recours à une personne de confiance? 
 

13.02  Alain Yzermans (Vooruit): Alle betrokkenen 

zijn diep teleurgesteld door de tijdelijke stopzetting 
van dit project. 
 
Welke juridische onduidelijkheden zijn er precies? Is 
er een wettelijk kader nodig? Hoe kunnen de rechten 
en belangen van kinderen in 
echtscheidingsprocedures beter behartigd worden? 
Zijn er alternatieven? 
 

13.02  Alain Yzermans (Vooruit): Toutes les parties 

concernées sont profondément déçues de 
l'interruption temporaire de ce projet. 
 
Quelles sont exactement les ambiguïtés juridiques? 
Un cadre légal est-il nécessaire? Comment les droits 
et les intérêts des enfants peuvent-ils être mieux 
défendus dans les procédures de divorce? D'autres 
options existent-elles? 
 

13.03  Kristien Van Vaerenbergh (N-VA): Denkt u 

aan een wetgevend initiatief of is eerst nog verdere 
evaluatie nodig? Zijn er nadelen aan een wettelijke 
verankering van de vertrouwenspersoon? Is het 
praktisch haalbaar om dit over alle rechtbanken uit 
te rollen?  
 

13.03  Kristien Van Vaerenbergh (N-VA): 

Envisagez-vous une initiative législative ou faut-il 
d'abord procéder à une évaluation plus approfondie? 
L'ancrage juridique de la personne de confiance 
comporte-t-il des désavantages? Est-il possible en 
pratique de déployer ce système dans l'ensemble 
des tribunaux? 
 

13.04 Minister Annelies Verlinden (Nederlands): 

De wet van 27 maart 2024 wijzigde artikel 1004/1 
van het Gerechtelijk Wetboek en voerde de rol van 
de vertrouwenspersoon in voor alle procedures die 
minderjarigen betreffen, behalve bij 
onderhoudsverplichtingen en zuiver financiële 
zaken. Een proefproject werd opgestart in de Gentse 

13.04  Annelies Verlinden, ministre (en 

néerlandais): La loi du 27 mars 2024 a modifié 
l'article 1004/1 du Code judiciaire et a prévu que tout 
mineur a le droit d'être assisté par une personne de 
confiance dans toutes les matières qui le 
concernent, à l'exception des demandes liées aux 
obligations alimentaires et des demandes purement 
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familierechtbank, maar er is geen informatie over 
andere rechtbanken die dit toepassen. 
 
 
Het regeerakkoord voorziet in een verdere uitrol van 
het project, mits evaluatie in het licht van het arrest 
van begin 2025. Dat arrest wijst op wettelijke 
beperkingen, zoals het ontbreken van een wettelijke 
basis voor de ambtshalve aanstelling van een 
vertrouwenspersoon en de mogelijkheid tot 
tegenspraak. Ook is onduidelijk hoe rechters 
rekening houden met de mening van het kind via de 
vertrouwenspersoon. 
 
 
Bij een wetswijziging moeten de evaluatie van de 
familierechtbank en het belang van het kind als 
prioriteit worden meegenomen, evenals de 
budgettaire impact van een veralgemeende 
aanwijzing van een advocaat als 
vertrouwenspersoon. Al deze elementen zullen 
bepalen hoe het wettelijk kader wordt aangepast. 
 

financières. Un projet pilote a été lancé au tribunal 
de la famille de Gand. On ignore toutefois si d'autres 
tribunaux l'appliquent. 
 
L'accord de gouvernement prévoit la poursuite du 
déploiement du projet, sous réserve d'une évaluation 
à la lumière de l'arrêt rendu début 2025. Cet arrêt 
met l'accent sur certaines restrictions légales telles 
que l'absence de base légale pour la désignation 
d'office d'une personne de confiance et la possibilité 
de contestation. La question de savoir dans quelle 
mesure les juges tiennent compte de l'opinion de 
l'enfant exprimée par la voie d’une personne de 
confiance, manque également de clarté. 
 
Une modification de la loi devra tenir compte par 
priorité de l'évaluation du tribunal de la famille et de 
l'intérêt de l'enfant, ainsi que de l'incidence 
budgétaire d'une désignation généralisée d'un 
avocat en tant que personne de confiance. Tous ces 
éléments détermineront la manière dont le cadre 
légal sera modifié. 
 

13.05  Alexander Van Hoecke (VB): Het gaat 

volgens mij om een waardevol proefproject waarvoor 
we een wettelijke oplossing moeten vinden. Ik kijk uit 
naar de verdere stappen. 
 

13.05  Alexander Van Hoecke (VB): À mon avis, il 

s'agit d'un projet pilote précieux pour lequel nous 
devrons trouver une solution juridique. J'attends 
avec impatience les prochaines étapes. 
 

13.06  Alain Yzermans (Vooruit): Het belang van 

het kind moet altijd voorop staan. Ik kijk uit naar de 
wetgevende initiatieven die u hebt aangekondigd.  
 

13.06  Alain Yzermans (Vooruit): L'intérêt supérieur 

de l'enfant doit toujours primer. J'attends avec 
impatience les initiatives législatives que vous avez 
annoncées. 
 

13.07  Kristien Van Vaerenbergh (N-VA): We 

wachten af hoe de verdere uitrol zal verlopen. 
 

13.07  Kristien Van Vaerenbergh (N-VA): Nous 

attendons de voir la poursuite du déploiement. 
 

Het incident is gesloten. 
 

L'incident est clos. 
 

14 Vraag van Alexander Van Hoecke aan Annelies 

Verlinden (Justitie, belast met de Noordzee) over 
"Het rijden onder invloed van lachgas" 
(56002350C) 
 

14 Question de Alexander Van Hoecke à Annelies 

Verlinden (Justice, chargée de la Mer du Nord) sur 
"La conduite sous l'influence de gaz hilarant" 
(56002350C) 
 

14.01  Alexander Van Hoecke (VB): Er zijn geen 

wetten die het gebruik van lachgas verbieden achter 
het stuur. Er zijn ook geen testen of limieten. 
 
Wat is uw visie op het gebruik van lachgas achter het 
stuur? Zult u hierover samenzitten met de minister 
van Mobiliteit? Hebben de parketten al gevraagd om 
de wet aan te passen?  
 

14.01  Alexander Van Hoecke (VB): Aucune loi 

n'interdit l'utilisation de gaz hilarant au volant. Il 
n'existe pas non plus de tests ou de limites. 
 
Que pensez-vous de l'utilisation de gaz hilarant au 
volant? Comptez-vous vous concerter avec le 
ministre de la Mobilité à ce sujet? Les parquets ont-
ils déjà demandé que la loi soit modifiée? 
 

14.02 Minister Annelies Verlinden (Nederlands): 

De problematiek en de aanpak worden besproken in 
de werkgroep Rijden onder invloed met 
vertegenwoordigers van Justitie, Mobiliteit en Politie. 
Ook het Nationaal Drugscommissariaat, Vias en het 
NICC bogen zich over deze problematiek. We gaan 

14.02  Annelies Verlinden, ministre (en 

néerlandais): La problématique et l'approche sont 
discutées au sein du groupe de travail "conduite 
sous influence" avec des représentants des 
départements de la Justice et de la Mobilité, et de la 
police. Le commissariat national drogue, Vias 
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aan de slag met de aanbevelingen van de nationale 
drugscommissaris. De verkoop, de aankoop, het 
aanbieden, de invoer, het vervoer en het bezit van 
lachgas voor oneigenlijke doeleinden, zowel fysiek 
als online, zijn verboden. 
 

institute et l'INCC se sont également penchés sur la 
question. Nous travaillerons sur les 
recommandations de la commissaire nationale aux 
drogues. La vente, l'achat, l'offre, l'importation, le 
transport et la possession de gaz hilarant à des fins 
inappropriées, à la fois physiques et en ligne, sont 
interdits. 
 

Vias onderzoekt samen met de Universiteit van 
Maastricht en het NICC hoe lachgas kan worden 
opgespoord. Dat moet resulteren in de bepaling van 
analytische grenswaarden en geteste en concrete 
procedures. De politie zal bij de testen op het terrein 
worden betrokken. 
 
Voor we wetgevende initiatieven kunnen nemen, 
moeten we beschikken over een uniform getest en 
geijkt detectietoestel. Lachgas achter het stuur kan 
wel worden bestraft op basis van de 
wegverkeerswet, wanneer het een soortgelijke staat 
van dronkenschap veroorzaakt als alcohol. Door de 
kortstondige roes is een vaststelling op heterdaad 
echter niet evident. 
 

L'institut Vias étudie en collaboration avec 
l'Université de Maastricht et l'INCC comment 
détecter le gaz hilarant. Cette étude doit mener à la 
fixation de valeurs limites analytiques ainsi que de 
procédures testées et concrètes. La police sera 
associée aux tests sur le terrain. 
 
Avant de pouvoir prendre des initiatives législatives, 
nous devons disposer d'un appareil de détection 
uniformément testé et étalonné. La consommation 
de gaz hilarant au volant peut toutefois être punie sur 
la base de la loi sur la circulation routière, lorsqu'elle 
provoque un état analogue à l'ivresse. Cependant, 
l'état d'euphorie étant de courte durée, une 
constatation en flagrant délit n'est pas facile. 
 

14.03  Alexander Van Hoecke (VB): De 

problematiek wordt vaak onderschat. Jongeren zien 
het als iets onschuldigs. Bestraffing zal effectiever 
zijn dan sensibilisering. 
 

14.03  Alexander Van Hoecke (VB): Le problème 

est souvent sous-estimé. Les jeunes considèrent la 
consommation de gaz hilarant comme quelque 
chose d'inoffensif. Il sera plus efficace de punir que 
de sensibiliser. 
 

Het incident is gesloten. 
 

L'incident est clos. 
 

15 Vraag van Alexander Van Hoecke aan Annelies 

Verlinden (Justitie, belast met de Noordzee) over 
"De Moslimraad van België" (56002356C) 
 

15 Question de Alexander Van Hoecke à Annelies 

Verlinden (Justice, chargée de la Mer du Nord) sur 
"Le Conseil Musulman de Belgique" (56002356C) 
 

15.01  Alexander Van Hoecke (VB): Op 12 juni 

2023 werd de Moslimraad van België opgericht als 
de opvolger van de Moslimexecutieve, die haar 
erkenning en subsidies verloor na een kritische 
doorlichting. Over twee maanden loopt de voorlopige 
erkenning af en moet de regering beslissen over het 
voortbestaan. Meteen na de oprichting was er al veel 
kritiek en vandaag blijven er veel vraagtekens 
bestaan. 
 
 
Hoe verloopt het contact tussen de FOD Justitie en 
de Moslimraad? Hoever staat de raad met het 
vernieuwingsproces met het oog op de oprichting 
van een nieuw definitief representatief orgaan? 
Welke selectiecriteria werden gebruikt bij de 
benoeming van de vier leden van de Moslimraad en 
gebeurde er een grondig achtergrondonderzoek? 
Kan het Parlement de rapporten van de 
veiligheidsdiensten inzien? Hoe wordt gegarandeerd 
dat leden van de Moslimraad geen banden hebben 
met extremistische netwerken of door het buitenland 

15.01  Alexander Van Hoecke (VB): Le 12 juin 

2023, le Conseil Musulman de Belgique (CMB) a été 
créé pour succéder à l'Exécutif des Musulmans de 
Belgique (EMB), qui avait perdu sa reconnaissance 
et ses subsides à la suite d'un audit critique. Dans 
deux mois, sa reconnaissance provisoire expirera et 
le gouvernement devra décider de la pérennité du 
CMB. Dès sa création, il a fait l'objet de nombreuses 
critiques et aujourd'hui, de nombreux points 
d'interrogation subsistent. 
 
Comment se déroulent les contacts entre le SPF 
Justice et le CMB? Où en est le processus de 
renouvellement du conseil en vue de la création d'un 
nouvel organe représentatif définitif? Quels critères 
de sélection ont été utilisés pour la nomination des 
quatre membres du CMB, et une enquête 
approfondie sur le passé des candidats a-t-elle été 
effectuée? Le Parlement peut-il consulter les 
rapports des services de sécurité? De quelles 
garanties dispose-t-on que les membres du CMB 
n'ont pas de liens avec des réseaux extrémistes ou 
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beïnvloed worden?  
 

qu'ils ne sont pas influencés par des pays étrangers? 
 

15.02 Minister Annelies Verlinden (Nederlands): 

Net als met de andere representatieve organen van 
de erkende erediensten houdt de FOD Justitie 
regelmatig contact met de Moslimraad. Zelf had ik 
nog geen overleg, maar dat komt nog. 
 
 
 
De Moslimraad werd opgericht met het oog op de 
vernieuwing en de continuïteit van het representatief 
orgaan van de islamitische eredienst, wat de raad in 
alle – grondwettelijke – onafhankelijkheid kan 
voorbereiden. Eerst is er een 
vernieuwingscommissie, daarna moet een 
begeleidingscommissie de verkiezingen tot stand 
brengen. De FOD controleert nauwgezet de 
middelen die de Moslimraad hiervoor ontvangt. Er is 
geen periodieke evaluatie van het 
vernieuwingsproces. 
 
 
De Moslimraad is benoemd als tijdelijk representatief 
orgaan voor de islamitische eredienst, voor een 
periode van twee jaar. De Veiligheid van de Staat 
werd op verschillende momenten geconsulteerd 
over het orgaan en zijn leden. Ik beschik momenteel 
niet over rapporten van de veiligheidsdiensten die 
kunnen worden gedeeld. 
 

15.02  Annelies Verlinden, ministre (en 

néerlandais): Comme il le fait avec les autres 
organes représentatifs des cultes reconnus, le SPF 
Justice entretient des contacts réguliers avec le 
Conseil Musulman de Belgique. Pour ma part, je n'ai 
pas encore eu de concertation avec cet organe, mais 
cela ne saurait tarder. 
 
Le Conseil Musulman a été créé dans le but 
d'assurer le renouvellement et la continuité de 
l'organe représentatif du culte islamique, que le 
Conseil peut préparer en toute indépendance, 
comme le lui garantit la Constitution. Une 
commission de renouvellement sera d'abord mise en 
place, après quoi une commission 
d'accompagnement devra organiser les élections. 
Le SPF contrôle scrupuleusement les moyens que le 
Conseil Musulman reçoit à cet effet. Le processus de 
renouvellement ne fera pas l'objet d'une évaluation 
périodique. 
 
Le Conseil Musulman a été nommé comme organe 
représentatif temporaire du culte islamique, pour une 
période de deux ans. La Sûreté de l'État a été 
consultée à différents moments au sujet de cet 
organe et de ses membres. À l'heure actuelle, je ne 
dispose pas de rapports des services de sécurité 
pouvant être partagés. 
 

15.03  Alexander Van Hoecke (VB): Over twee 

maanden moet u oordelen of het 
vernieuwingsproces van de Moslimraad geslaagd is, 
maar hoe zult u dat doen zonder evaluatie? U zult 
niet anders kunnen dan het mandaat tijdelijk te 
verlengen. U beschikt niet over veiligheidsrapporten 
die u kunt delen, maar betekent dat dat u geen 
rapporten hebt? 
 

15.03  Alexander Van Hoecke (VB): Dans deux 

mois, vous devrez juger si le processus de 
renouvellement du Conseil Musulman a été 
couronné de succès, mais comment le ferez-vous 
sans évaluation ? Vous n'aurez d'autre choix que de 
prolonger temporairement le mandat. Vous n'avez 
pas de rapports de sécurité à partager, mais cela 
signifie-t-il que vous n'avez pas de rapports ? 
 

Het incident is gesloten. 
 

L'incident est clos. 
 

16 Vraag van Alain Yzermans aan Annelies 

Verlinden (Justitie, belast met de Noordzee) over 
"De betalingen van de vertalers-tolken" 
(56002381C) 
 

16 Question de Alain Yzermans à Annelies 

Verlinden (Justice, chargée de la Mer du Nord) sur 
"Le paiement des traducteurs-interprètes" 
(56002381C) 
 

16.01  Alain Yzermans (Vooruit): Tolken en 

vertalers keren Justitie stilaan de rug toe. Ze moeten 
immers weer wachten op hun geld. 
 
 
Hoe gaat u hiermee om? Welke middelen zijn er 
beschikbaar? Wat wordt er gedaan om de 
achterstand weg te werken? Hoeveel tolken kregen 
sinds vorige zomer nog geen uitbetaling? 
 

16.01  Alain Yzermans (Vooruit): De plus en plus 

d'interprètes et de traducteurs tournent le dos à la 
justice. Ils doivent en effet à nouveau attendre leur 
argent. 
 
Comment comptez-vous remédier à cette situation? 
Quels sont les moyens disponibles? Que fait-on pour 
résorber l'arriéré? Combien d'interprètes n'ont pas 
encore été payés depuis l'été dernier? 
 

16.02 Minister Annelies Verlinden (Nederlands): 16.02  Annelies Verlinden, ministre (en 
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De FOD Justitie hecht veel belang aan een tijdige 
betaling. Een vlotte rechtsgang verloopt in goede 
samenwerking met de gerechtsexperts en dat 
betekent uiteraard ook de tijdige betaling van hun 
facturen. Bij de afsluiting van het boekjaar 2024 
heeft de FOD een grote inhaalbeweging gedaan in 
de betaling van de tolken en vertalers. Alle 
kostenstaten die eind december gevalideerd waren, 
werden vereffend. Nog 500 kostenstaten van na 
augustus 2024 zouden geblokkeerd zijn, omdat ze 
niet correct werden ingevuld, er bewijsstukken 
ontbreken of ze te laat werden ingediend. Ik heb de 
FOD Justitie gevraagd om zo snel mogelijk de 
correctie van deze kostenstaten te vragen en de 
afhandeling ervan te bespoedigen.  
 
 
 
Er werd bijkomend personeel aangeworven in de 
taxatiebureaus, zodat gerechtskosten sneller 
afgehandeld kunnen worden. Door de koppeling met 
Justinvoice komt er ook een betere digitale 
ondersteuning voor de afhandeling van 
gerechtskosten. Ik roep de experten daarom ook op 
om hun kostennota's via Justinvoice in te dienen.  
 

néerlandais): Le SPF Justice accorde une grande 
importance au respect des délais de paiement. Une 
procédure judiciaire fluide passe par une bonne 
coopération avec les experts judiciaires, ce qui 
implique évidemment aussi le paiement de leurs 
factures dans les temps. Lors de la clôture de 
l'exercice comptable 2024, le SPF a procédé à un 
important rattrapage dans le paiement des 
interprètes et des traducteurs. Tous les états de frais 
validés fin décembre ont été réglés. Cinq cents états 
de frais datant d'après août 2024 seraient encore 
bloqués parce qu'ils n'ont pas été remplis 
correctement, parce que des pièces justificatives 
manquaient ou parce qu'ils ont été introduits trop 
tard. J'ai enjoint au SPF Justice de demander le plus 
rapidement possible la correction de ces états de 
frais et d'en accélérer le traitement.  
 
Du personnel supplémentaire est engagé dans les 
bureaux de taxation afin que les frais de justice 
puissent être traités plus rapidement. Grâce au 
couplage avec Justinvoice, un meilleur soutien 
numérique verra le jour pour le traitement des frais 
de justice. C'est pourquoi j'appelle également les 
experts à introduire leurs notes de frais par le biais 
de Justinvoice. 
 

16.03  Alain Yzermans (Vooruit): We moeten 

vermijden dat mensen afhaken omdat ze niet 
betaald worden. Ik ben blij dat er nu een verbetering 
lijkt aan te komen. 
 

16.03  Alain Yzermans (Vooruit): Nous devons 

éviter que des personnes décrochent parce qu'elles 
ne sont pas payées. Je suis heureux de constater 
qu'une amélioration de la situation semble 
s'annoncer. 
 

Het incident is gesloten. 
 

L'incident est clos. 
 

17 Vraag van Alain Yzermans aan Annelies 

Verlinden (Justitie, belast met de Noordzee) over 
"De betaalbaarheid van zorgvolmachten" 
(56002396C) 
 

17 Question de Alain Yzermans à Annelies 

Verlinden (Justice, chargée de la Mer du Nord) sur 
"Le coût des mandats de protection" (56002396C) 
 

17.01  Alain Yzermans (Vooruit): Het laten 

opstellen van een zorgvolmacht is cruciaal voor 
personen die niet meer in staat zijn om zelf 
beslissingen te nemen over hun medische en 
financiële aangelegenheden. De kosten voor het 
opstellen van zo'n volmacht kunnen echter oplopen 
tot 600 euro. 
 
Bent u bereid te onderzoeken hoe zorgvolmachten 
betaalbaarder en toegankelijker kunnen worden 
gemaakt? Kunnen de tarieven worden 
gestandaardiseerd en eventueel worden verlaagd? 
Wilt u pleiten voor een transparant systeem, waarbij 
notarissen hun tarieven duidelijk communiceren? 
 

17.01  Alain Yzermans (Vooruit): L'établissement 

d'un mandat de protection est essentiel pour les 
personnes qui ne sont plus en mesure de prendre 
leurs propres décisions en matière médicale et 
financière. Le coût de l'établissement d'un tel 
mandat peut toutefois atteindre jusqu'à 600 euros. 
 
 
Êtes-vous disposée à examiner comment rendre les 
mandats de protection plus abordables et plus 
accessibles? Les tarifs peuvent-ils être uniformisés 
et éventuellement réduits? Entendez-vous plaider en 
faveur d'un système transparent, dans lequel les 
notaires communiquent clairement leurs honoraires? 
 

17.02 Minister Annelies Verlinden (Nederlands): In 

het regeerakkoord staat dat de werking van het 
notariaat zal worden herbekeken en dat de wettelijk 

17.02  Annelies Verlinden, ministre (en 

néerlandais): L'accord de gouvernement prévoit que 
le fonctionnement du notariat sera réexaminé et que 
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geregelde tarieven en erelonen onder de loep zullen 
worden genomen. Daartoe zal een rapport worden 
besteld bij het Prijzenobservatorium. 
 
De tarieven voor de zorgvolmacht werden 
gestandaardiseerd in het KB van 22 november 2022. 
Dat paste in een bredere oefening om de erelonen 
en kosten bij de notaris transparanter te maken. De 
wettelijke tarifering berust op een delicate sociale 
constructie met als doel de notaris voor iedereen 
betaalbaar te houden, met een lager tarief voor 
courante akten en hogere tarieven voor andere 
akten. Het geïndexeerde ereloon voor het opstellen 
van een zorgvolmacht moet op de website worden 
gepubliceerd, met vermelding van de bijkomende 
kosten. Zo kunnen burgers een geïnformeerde 
keuze maken. Het geïndexeerde tarief voor een 
zorgvolmacht met één lastgever bedraagt 211 euro, 
met twee lastgevers is dat 319 euro. Bevat de akte 
een verklaring van voorkeur betreffende de aan te 
stellen bewindvoerder, dan wordt 54 euro extra 
aangerekend. 
 

les tarifs légaux et les honoraires seront passés au 
crible. À cet effet, le gouvernement commandera un 
rapport auprès de l'Observatoire des prix.  
 
Les tarifs relatifs au mandat de protection ont été 
standardisés par l'AR du 22 novembre 2022. Cette 
mesure s'inscrivait dans le cadre d'un exercice plus 
large visant à rendre plus transparents les 
honoraires et les frais de notaire. La tarification 
légale est basée sur une construction sociale 
délicate qui vise à garantir des frais de notaire 
abordables pour tous et qui prévoit un tarif plus bas 
pour les actes courants et des tarifs plus élevés pour 
les autres actes. L'honoraire indexé pour 
l'établissement d'un mandat de protection doit être 
publié sur le site web, avec mention des frais 
supplémentaires. Cela permettra aux citoyens de 
faire un choix éclairé. Le tarif indexé pour un mandat 
de protection est de 211 euros en cas d'un seul 
mandant et de 319 euros en cas de deux mandants. 
Si l'acte contient une déclaration de préférence 
concernant l'administrateur à désigner, un 
supplément de 54 euros sera facturé. 
 

Het incident is gesloten. 
 

L'incident est clos. 
 

18 Samengevoegde vragen en interpellatie van 

- Alain Yzermans aan Annelies Verlinden (Justitie, 
belast met de Noordzee) over "Crimineel geld" 
(56002401C) 
- Marijke Dillen aan Annelies Verlinden (Justitie, 
belast met de Noordzee) over "Structurele 
maatregelen in het kader van de drugsoorlog" 
(56000016I) 
- Sophie De Wit aan Annelies Verlinden (Justitie, 
belast met de Noordzee) over "De oprichting van 
een drugsfonds" (56002775C) 
- Alain Yzermans aan Annelies Verlinden (Justitie, 
belast met de Noordzee) over "Het radicale plan 
ter bestrijding van de misdaad via de confiscatie 
van crimineel vermogen" (56002858C) 
- Pierre Jadoul aan Annelies Verlinden (Justitie, 
belast met de Noordzee) over "De recente 
drugsgerelateerde schietpartijen in Brussel en de 
reactie van het gerecht" (56003051C) 
 

18 Questions jointes et interpellation de 

- Alain Yzermans à Annelies Verlinden (Justice, 
chargée de la Mer du Nord) sur "L'argent d'origine 
criminelle" (56002401C) 
- Marijke Dillen à Annelies Verlinden (Justice, 
chargée de la Mer du Nord) sur "Les mesures 
structurelles dans le cadre de la guerre de la 
drogue" (56000016I) 
- Sophie De Wit à Annelies Verlinden (Justice, 
chargée de la Mer du Nord) sur "La création d'un 
fonds drogues" (56002775C) 
- Alain Yzermans à Annelies Verlinden (Justice, 
chargée de la Mer du Nord) sur "Le plan radical de 
lutte contre la criminalité par le biais de la 
confiscation d'actifs criminels" (56002858C) 
- Pierre Jadoul à Annelies Verlinden (Justice, 
chargée de la Mer du Nord) sur "Les récentes 
fusillades à Bruxelles liées au narcotrafic et la 
réponse judiciaire" (56003051C) 
 

18.01  Alain Yzermans (Vooruit): De recente 

prestaties van de federale gerechtelijke politie (FGP) 
van Limburg in de strijd tegen georganiseerde 
criminaliteit hebben veel aandacht getrokken. 
 
Wat was het totale bedrag aan crimineel vermogen 
dat in België in 2024 werd opgespoord? Zijn er 
trends in de aard van de criminele activiteiten? Hoe 
is de samenwerking tussen de diensten 
georganiseerd om het principe van follow the money 
efficiënt te bereiken? Zal men meer middelen of 
investeringen vrijmaken voor de FGP om meer 

18.01  Alain Yzermans (Vooruit): Les récentes 

réalisations de la police judiciaire fédérale (PJF) du 
Limbourg dans la lutte contre la criminalité organisée 
ont attiré beaucoup l'attention. 
 
Quel a été le montant total des avoirs criminels 
détectés en Belgique en 2024? Observe-t-on des 
tendances sur le plan de la nature des activités 
criminelles? Comment la coopération entre les 
services est-elle organisée pour appliquer 
efficacement le principe qui dit qu’il faut toujours 
remonter la piste de l'argent (follow the money)? 
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plukteams te kunnen ontwikkelen? Wat zijn uw 
prioriteiten?  
 

Allouera-t-on davantage de moyens ou 
d'investissements à la PJF afin de pouvoir créer plus 
d'équipes de recouvrement des avoirs (plukteams)? 
Quelles sont vos priorités? 
 

18.02  Marijke Dillen (VB): De politie en het parket 

willen absolute prioriteit voor de drugsoorlog. Dat 
vereist alvast veel meer middelen en mankracht. 
 

18.02  Marijke Dillen (VB): La police et le parquet 

tiennent à faire de la guerre contre la drogue une 
priorité absolue, ce qui nécessite d'ores et déjà des 
moyens et des effectifs beaucoup plus importants. 
 

De procureur van Brussel wil absolute prioriteit voor 
structurele maatregelen. 
 
Het regeerakkoord voorziet in de mogelijkheid om de 
aangeslagen, verbeurdverklaarde 
vermogensbestanddelen prioritair in te zetten om de 
budgettaire noden en investeringen bij de 
veiligheidsdepartementen Binnenlandse Zaken en 
Justitie op te vangen. De nationale 
drugscommissaris heeft het mandaat om een 
vermogensrecuperatieprocedure uit te werken en 
om de opbrengsten van het crimineel vermogen te 
investeren in de strijd tegen de georganiseerde 
misdaad. Tot mijn verbazing is zij een voorstander 
van de investering van die middelen in de 
samenlevingsopbouw en preventie. Dit zijn twee 
gemeenschapsbevoegdheden.  
 

Le procureur de Bruxelles veut que la priorité 
absolue soit donnée à des mesures structurelles. 
 
L'accord de gouvernement prévoit la possibilité 
d'utiliser par priorité les avoirs saisis et confisqués 
afin de répondre aux besoins budgétaires et aux 
investissements des départements de l'Intérieur et 
de la Justice. La commissaire nationale aux drogues 
a le mandat d'élaborer une procédure de 
recouvrement des avoirs patrimoniaux et d'investir 
les revenus des avoirs criminels dans la lutte contre 
la criminalité organisée. Je m'étonne qu'elle soit 
favorable à l'investissement de ces moyens dans la 
cohésion sociale et la prévention car ce sont deux 
compétences communautaires. 
 

Sommige procureurs-generaal en de voormalige 
federale procureur willen alle middelen in een 
afzonderlijk drugsfonds onderbrengen en exclusief 
aanwenden om de slagkracht van politie en justitie 
te versterken. Is dit ook uw standpunt? 
 
 
Procureur-generaal Van Leeuw pleit voor een 
onmiddellijke versterking van de FGP. Om zicht te 
krijgen op de structuur van de bendes, kan verder 
onderzoek van de gekraakte Sky ECC-telefoons 
helpen. Daarvoor moeten andere profielen 
geworven worden bij de FGP. Gaat u in op zijn 
oproep? 
 

Certains procureurs généraux et l'ancien procureur 
fédéral souhaitent verser toutes les ressources dans 
un fonds antidrogue distinct et les utiliser 
exclusivement pour le renforcement de la capacité 
d'action de la police et de la justice. Est-ce 
également votre position? 
 
Le procureur général Van Leeuw préconise un 
renforcement immédiat de la PJF. Pour mieux 
comprendre la structure des bandes, une enquête 
plus poussée concernant les téléphones piratés 
dans le cadre de l'opération Sky ECC pourrait 
s'avérer utile. Pour ce faire, d'autres profils devraient 
être recrutés au sein de la PJF. Comptez-vous 
répondre positivement à l'appel du procureur 
général? 
 

18.03  Sophie De Wit (N-VA): De nationale 

drugscommissaris heeft de opdracht gekregen om 
een zogenaamd drugsfonds uit te werken. In het 
regeerakkoord is sprake van de oprichting van een 
multidisciplinaire fiscale en financiële 
opsporingsdienst. 
 

18.03  Sophie De Wit (N-VA): La commissaire 

nationale aux drogues a été chargée de mettre en 
place un fonds appelé fonds drogues. L'accord de 
gouvernement prévoit la création d'un service 
multidisciplinaire d’enquêtes fiscales et financières. 
 

Hoe zal het drugsfonds zich verhouden tegenover 
deze dienst? Wanneer wordt de dienst opgericht? 
Wat zijn concreet de ambities en projecties inzake 
de meeropbrengsten? Wanneer wordt het Centraal 
Orgaan voor de Inbeslagneming en de 
Verbeurdverklaring (COIV) hervormd tot een 

Quel sera le rapport entre le "fonds drogues" et ce 
service? Quand ce service sera-t-il créé? Quelles 
sont les ambitions et les projections concrètes par 
rapport aux recettes supplémentaires? Quand 
l'Organe central pour la Saisie et la Confiscation 
(OCSC) sera-t-il réformé pour devenir une véritable 
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volwaardig federaal incassobureau? 
 

agence fédérale de recouvrement? 
 

De voorzitter: De heer Jadoul laat zich 
verontschuldigen. 
 

Le président: M. Jadoul présente ses excuses, il ne 
peut être présent. 
 

18.04 Minister Annelies Verlinden (Nederlands): In 

de strijd tegen drugscriminaliteit willen we meer 
inzetten op het blootleggen van de criminele 
geldstromen, zodat de criminele gelden en andere 
vermogensvoordelen in beslag genomen kunnen 
worden. Zo worden de drijfveer van criminele 
organisaties en hun aantrekkelijkheid voor jongeren 
weggenomen. 
 
 
De bedoeling is om meeropbrengsten uit financiële 
strafsancties rechtstreeks toe te wijzen aan de 
veiligheidsdepartementen. Daardoor zal het verband 
tussen misdaadbestrijding en resultaten zichtbaar 
worden in de statistieken. De nationale 
drugscommissaris krijgt de opdracht een wetgevend 
kader te voorzien voor het verder blootleggen van 
criminele geldstromen. We inspireren ons daarbij op 
buitenlandse voorbeelden. 
 
 
Ook voorzien we in de oprichting van een 
multidisciplinaire fiscale en financiële 
opsporingsdienst onder de voogdij van de minister 
van Financiën en de minister van Justitie, met als 
doel het realiseren van meeropbrengsten door het 
recupereren van criminele vermogens. 
 

18.04  Annelies Verlinden, ministre (en 

néerlandais): Dans le cadre de la lutte contre la 
criminalité liée à la drogue, nous entendons déployer 
davantage d'efforts pour mettre en lumière les flux 
financiers criminels et partant, pour être en mesure 
de saisir cet argent et d'autres avantages 
patrimoniaux. La raison d'être des organisations 
criminelles et leur attrait pour les jeunes disparaîtront 
par la même occasion. 
 
L'objectif consiste à affecter directement les recettes 
supplémentaires découlant des sanctions 
financières pénales aux départements en charge de 
la sécurité. Le lien entre la lutte contre la criminalité 
et les résultats sera ainsi visible dans les 
statistiques. La commissaire nationale aux drogues 
aura pour mission de prévoir un cadre législatif 
visant à mettre davantage encore en lumière les flux 
financiers criminels. Pour ce faire, nous nous 
inspirons d'exemples étrangers. 
 
Nous prévoyons également la création d'un service 
de recherche fiscale et financière multidisciplinaire 
sous la tutelle du ministre des Finances et de la 
ministre de la Justice. La mission de ce service sera 
d'engranger des recettes supplémentaires en 
récupérant les fortunes des criminels. 
 

Om het verdienmodel te doorbreken, moet er ook 
vanuit bestuurlijke invalshoek worden opgetreden. 
De lokale besturen zijn een belangrijke schakel in 
deze strijd want zij weten waar de criminaliteit zich 
schuilhoudt. Met de wet bestuurlijke handhaving 
zullen burgemeesters effectief en preventief kunnen 
optreden tegen malafide handelszaken. 
 
Ook de arrondissementele informatie- en 
expertisecentra (ARIEC's) kunnen nog meer 
inzetten op de kruisbestuiving tussen de 
gerechtelijke en de bestuurlijke aanpak. 
 
 
Qua fraude zien we socialezekerheidsfraude, fraude 
met inkomsten en belastingen, internetfraude, 
frauduleuze faillissementen en georganiseerde btw-
fraude. De procureur des Konings bepaalt 
prioriteiten en geeft de nodige instructies. 
Onderzoeken zijn gebaseerd op complexe analyses 
van grote hoeveelheden data uit verschillende 
bronnen. Ze vergen dan ook meer inzet van nieuwe 
technologieën. Technologieën en tools kunnen 
immers een snelle identificatie van verbanden 
tussen informatie toelaten. Dat draagt bij aan een 

Pour briser le modèle de revenus, il faut également 
agir au niveau administratif. Les pouvoirs locaux 
constituent un maillon important dans cette lutte car 
ils savent où se cache la criminalité. La loi relative à 
l'approche administrative permettra aux 
bourgmestres d'agir effectivement et préventivement 
contre les commerces malhonnêtes. 
 
Les centres d'information et d'expertise 
d'arrondissement (CIEAR) peuvent également 
exploiter encore davantage les possibilités 
d'interaction entre l'approche judiciaire et l'approche 
administrative. 
 
En termes de fraude, nous constatons des cas de 
fraude à la sécurité sociale, de fraude en matière de 
revenus et d'impôts, de fraude sur internet, de 
faillites frauduleuses et de fraude organisée à la 
TVA. Le procureur du Roi fixe les priorités et donne 
les instructions nécessaires. Les enquêtes sont 
fondées sur des analyses complexes de grandes 
quantités de données issues de différentes sources. 
Elles nécessitent donc un recours plus important aux 
nouvelles technologies. En effet, les technologies et 
les outils peuvent permettre d'identifier rapidement 
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beter beeld van de criminaliteitsfenomenen die met 
elkaar verband houden, zoals drugsgeweld en 
illegale wapenhandel. 
 

les liens entre les informations. Ils permettent ainsi 
de mieux cerner les phénomènes criminels 
connexes, tels que la violence liée à la drogue et le 
trafic illégal d'armes.  
 

Het nationaal drugscommissariaat interfereert niet in 
lopende onderzoeken. Het is een neutrale partner 
over bevoegdheidsdomeinen en niveaus heen. Het 
deelt best practices en geeft adviezen. Het faciliteert 
ook contacten tussen verschillende diensten. 
 
 
Drugsgeweld kan, zoals de premier zei, niet op korte 
termijn worden gestopt. Maar we leggen ons niet bij 
de situatie neer. Elke interventie verstoort criminele 
activiteiten dus we blijven inzetten op die strijd. 
 

Le commissariat national drogue n'intervient pas 
dans les enquêtes en cours. Il se veut un partenaire 
neutre, au-delà des différents domaines de 
compétence et niveaux. Il partage de bonnes 
pratiques et donne conseil. Enfin, le commissariat 
facilite les contacts entre différents services. 
 
Comme l'a déclaré le premier ministre, on ne pourra 
pas arrêter à court terme la violence liée à la drogue. 
Cela étant dit, nous ne nous y résignons pas. 
Chaque intervention perturbe les activités 
criminelles, et nous restons engagés dans ce 
combat.  
 

18.05  Alain Yzermans (Vooruit): Het is goed dat 

het nationaal drugscommissariaat belangrijke 
principes in wetten zal vatten en zo een nieuwe 
rechercheaanpak mogelijk kan maken. Criminelen 
zullen ons altijd een stapje voor blijven en we moeten 
blijven investeren. Sky ECC heeft bewezen dat 
doorbraken mogelijk zijn.  
 

18.05  Alain Yzermans (Vooruit): Je salue le fait que 

le commissariat national drogue contribuera à couler 
d'importants principes dans des lois, afin de 
permettre une nouvelle approche en matière 
d'enquête. Les criminels auront toujours une 
longueur d'avance sur nous, et nous devons 
continuer à investir. Le dossier Sky ECC a démontré 
que d'importantes avancées sont possibles.  
 

De investeringen moeten inderdaad gericht zijn op 
de verdere verfijning van innovatieve IT en 
politionele technologie om aanklampend te kunnen 
blijven werken. Een geïntegreerde aanpak tussen de 
politiediensten en specialisatie zijn noodzakelijk. De 
bestuurlijke aanpak moet een reflex worden, want 
ambtenaren op de werkvloeren kunnen linken 
leggen tussen bepaalde dossiers, wat moet leiden 
tot betere informatie. 
 

Les investissements doivent en effet être axés sur la 
poursuite du perfectionnement de solutions 
informatiques innovantes et de technologies 
policières afin de continuer à travailler efficacement. 
Une approche intégrée entre les services de police 
et une spécialisation sont nécessaires. L'approche 
administrative doit devenir un réflexe, car sur le 
terrain, les fonctionnaires peuvent établir des liens 
entre certains dossiers, ce qui doit permettre une 
meilleure information. 
 

18.06  Marijke Dillen (VB): De regering moet de 

inspanningen verhogen om criminele geldstromen 
bloot te leggen en het crimineel verdienmodel te 
doorbreken. Dat kost veel geld. De procureur pleit 
terecht voor meer gespecialiseerde profielen, maar 
deze stellen hoge eisen en werken vaak in de 
privésector. Het moet voor hen ook aantrekkelijk zijn 
om voor de overheid te komen werken. 
 

18.06  Marijke Dillen (VB): Le gouvernement doit 

accroître les efforts visant à mettre au jour les flux 
financiers criminels et à briser le modèle de profit 
criminel. Cela coûte beaucoup d'argent. Le 
procureur plaide, à juste titre, pour une 
augmentation du nombre de profils spécialisés, mais 
ceux-ci posent des exigences élevées et travaillent 
souvent dans le secteur privé. Travailler pour l'État 
doit aussi devenir attrayant pour eux. 
 

De grote criminelen zitten niet in Antwerpen of 
Brussel, maar elders. Hun namen zijn bekend. Het 
verdrag van oud-minister Van Quickenborne uit 
2021 heeft tot nu toe slechts twee uitleveringen 
opgeleverd. We moeten die criminelen terug naar 
ons land halen. Daarnaast neem ik aan dat de 
nationale drugscommissaris nog geen mandaat 
kreeg. Ik kreeg ook geen antwoord op mijn vraag 
over de opbrengsten van de strijd tegen drugs. Ze 

Les grands criminels ne se trouvent pas à Anvers ou 
à Bruxelles, mais ailleurs. Leurs noms sont connus. 
Jusqu'à présent, le traité conclu par l'ancien ministre 
Van Quickenborne en 2021 n'a abouti qu'à deux 
extraditions. Nous devons rapatrier ces criminels. 
Par ailleurs, je suppose que la commissaire 
nationale aux drogues n'ait pas encore reçu de 
mandat. Je n'ai pas non plus obtenu de réponse à 
ma question sur les recettes de la lutte contre la 
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zouden moeten worden geïnvesteerd in 
veiligheidsdepartementen, maar de 
drugscommissaris vindt dat dit geld ook naar 
preventie moet gaan, wat geen federale 
bevoegdheid is. Ik hoop uw standpunt daarover te 
vernemen tijdens de bespreking van uw beleidsnota. 
 

drogue. Elles devraient être investies dans les 
départements de sécurité, mais la commissaire aux 
drogues estime que ces sommes devraient 
également servir à financer la prévention, qui n'est 
pas une compétence fédérale. J'espère connaître 
votre position à ce sujet lors de la discussion de votre 
note de politique générale. 
 

18.07  Sophie De Wit (N-VA): Ik kreeg niet op alle 

samengevoegde vragen een antwoord. Als het niet 
zozeer gaat over de ontwikkeling van een 
drugsfonds, maar over de drugscommissaris die het 
kader en het proces moet uitwerken, dan ben ik al 
een stuk minder verbaasd. 
 

18.07  Sophie De Wit (N-VA): Il n'a pas été répondu 

à toutes les questions jointes. S'il ne s'agit pas tant 
de la création d'un fonds drogues, mais plutôt de 
l'élaboration du cadre et du processus par la 
commissaire aux drogues, je suis déjà beaucoup 
moins étonnée. 
 

Het incident is gesloten. 
 

L'incident est clos. 
 

19 Vraag van Kristien Van Vaerenbergh aan 

Annelies Verlinden (Justitie, belast met de 
Noordzee) over "Het gebruik van DABS" 
(56002431C) 
 

19 Question de Kristien Van Vaerenbergh à 

Annelies Verlinden (Justice, chargée de la Mer du 
Nord) sur "L'utilisation de la BAEC" (56002431C) 
 

19.01  Kristien Van Vaerenbergh (N-VA): Sinds 

kort kunnen rechtbanken rechtstreeks documenten 
ophalen uit de DABS (Databank voor Akten van de 
Burgerlijke Stand). Deze vereenvoudiging verlaagt 
de kosten en vereenvoudigt de procedure. 
 
Zijn de griffies hiervan op de hoogte en wanneer zal 
dit overal worden toegepast? 
 

19.01  Kristien Van Vaerenbergh (N-VA): Depuis 

peu, les tribunaux peuvent directement se procurer 
des documents à la Banque de données des actes 
de l'état civil (BAEC). Cette simplification entraîne 
une réduction du coût et simplifie la procédure. 
 
Les greffes sont-ils au courant et quand ce système 
sera-t-il appliqué dans tous les tribunaux? 
 

19.02 Minister Annelies Verlinden (Nederlands): 

Sinds 2019 bepaalt de wet dat de griffies toegang 
hebben tot de DABS. Indien bepaalde stukken 
ontbreken, moet de griffier de ambtenaar van de 
burgerlijke stand verzoeken om ze op te nemen in de 
DABS. Griffies kunnen op basis van het 
rijksregisternummer ook zelf opzoekingen doen. Dit 
is de praktijk in de meeste arrondissementen. Indien 
het gaat om een buitenlandse akte worden de 
partijen verzocht om hiervan een Belgische akte te 
laten opmaken bij de ambtenaar van de burgerlijke 
stand. In enkele rechtbanken wordt gevraagd aan de 
partijen of hun advocaten om de stukken zelf in te 
dienen, wat goedkoper en sneller is, aangezien de 
burgers kosteloos hun documenten uit de DABS 
kunnen ophalen. Indien de nodige documenten 
ontbreken in de DABS, moeten de partijen de 
stukken wel zelf aanleveren. 
 

19.02  Annelies Verlinden, ministre (en 

néerlandais): Depuis 2019, la loi prévoit que les 
greffes ont accès à la BAEC. En l'absence de 
certaines pièces, le greffier doit demander à l'officier 
de l'état civil de les inclure dans la BAEC. Les greffes 
peuvent également effectuer des recherches sur la 
base du numéro de registre national. C'est la 
pratique en vigueur dans la plupart des 
arrondissements. S'il s'agit d'un acte étranger, les 
parties sont invitées à le transposer en acte belge 
auprès de l'officier de l'état civil. Certains tribunaux 
demandent aux parties ou à leurs avocats de 
déposer eux-mêmes les pièces, ce qui est moins 
coûteux et plus rapide, puisque les citoyens peuvent 
récupérer gratuitement leurs documents dans la 
BAEC. En l'absence des documents nécessaires 
dans la BAEC, les parties doivent fournir elles-
mêmes les pièces. 
 

19.03  Kristien Van Vaerenbergh (N-VA): Ik dacht 

dat die wet grotendeels dode letter bleef, maar 
blijkbaar is dit niet zo.  
 

19.03  Kristien Van Vaerenbergh (N-VA): Je 

pensais que cette loi demeurait lettre morte, mais ce 
n'est apparemment pas le cas. 
 

Het incident is gesloten. 
 
De voorzitter: Vraag nr. 56002432C van mevrouw 
Van Vaerenbergh wordt omgezet in een schriftelijke 

L'incident est clos. 
 
Le président: La question n° 56002432C de 
Mme Van Vaerenbergh est transformée en question 
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vraag. 
 

écrite. 
 

20 Vraag van Kristien Van Vaerenbergh aan 

Annelies Verlinden (Justitie, belast met de 
Noordzee) over "De lange doorlooptijden binnen 
het Belgische gerechtelijke apparaat" 
(56002433C) 
 

20 Question de Kristien Van Vaerenbergh à 

Annelies Verlinden (Justice, chargée de la Mer du 
Nord) sur "Les longs délais de traitement au sein 
de l'appareil judiciaire belge" (56002433C) 
 

20.01  Kristien Van Vaerenbergh (N-VA): De 

doorlooptijden binnen Justitie variëren aanzienlijk, 
afhankelijk van het type zaak en de locatie. 
 
 
Hoe wordt omgegaan met de grote regionale 
verschillen? Zijn er voldoende middelen en 
personeel? Welke rol speelt de digitalisering? Hoe 
wordt er samengewerkt met advocaten en parketten 
om knelpunten aan te pakken? 
 

20.01  Kristien Van Vaerenbergh (N-VA): Les 

délais de traitement au sein de la justice varient 
considérablement en fonction du type d'affaire et du 
lieu. 
 
Comment les grandes disparités régionales sont-
elles gérées? La justice a-t-elle suffisamment de 
moyens et de personnel? Quel rôle joue la 
numérisation en cette matière? Comment la 
coopération avec les avocats et les parquets est-elle 
assurée dans l’optique d’un règlement des 
problèmes? 
 

20.02 Minister Annelies Verlinden (Nederlands): 

De hoven en rechtbanken behandelen een breed 
scala aan zaken, waardoor regionale verschillen in 
doorlooptijden moeilijk te kwantificeren zijn.  
 
 
Er worden verschillende initiatieven genomen om de 
gerechtelijke achterstand aan te pakken. 
 
Het project Doorlooptijden voert een nulmeting uit 
om gerechtelijke achterstanden objectief in kaart te 
brengen. Het project Amai berekent de werklast, 
terwijl Cleaning Stock tussen 2022 en 2023 
openstaande zaken opschoonde. Tegelijkertijd 
namen rechtbanken zelf actie, zoals het actieplan 
van het hof van beroep in Brussel en de inzet van 
extra magistraten in de arbeidshoven. 
 
 
De werklastmeting van 2022-2023 bevestigde een 
tekort aan personeel, zowel bij de magistraten als bij 
de griffie. De begroting voor Justitie werd verhoogd 
en de digitalisering werd versneld. Zo zijn 
elektronische indiening van stukken en gerechtelijke 
communicatie wettelijk verankerd, net als 
videoconferenties en het centraal beheer van 
digitale dossiers. 
 
Het regeerakkoord voorziet in een evaluatie van de 
procedureregels om procedures te versnellen en 
benadrukt het belang van alternatieve 
geschillenbeslechting. 
 

20.02  Annelies Verlinden, ministre (en 

néerlandais): Les cours et tribunaux traitent un large 
éventail d'affaires, de sorte qu'il est difficile de 
quantifier les différences régionales constatées dans 
les délais de traitement des dossiers. 
 
Différentes initiatives sont prises pour lutter contre 
l'arriéré judiciaire. 
 
Le projet Délais de traitement réalise une mesure de 
référence afin de répertorier objectivement les 
arriérés judiciaires. Le projet AMAI calcule la charge 
de travail, tandis qu'entre 2022 et 2023, Cleaning 
Stock a nettoyé les affaires en cours. En parallèle, 
les tribunaux ont pris eux-mêmes des initiatives, 
comme le plan d'action de la cour d'appel de 
Bruxelles et la mise à disposition de magistrats 
supplémentaires dans les cours du travail. 
 
La mesure de la charge de travail effectuée en 2022-
2023 a confirmé la pénurie de personnel, tant parmi 
les magistrats qu'au greffe. Le budget de la Justice 
a été augmenté et la numérisation a été accélérée. 
Ainsi, le dépôt électronique de pièces et la 
communication judiciaire sont inscrits dans la loi, 
tout comme les vidéoconférences et la gestion 
centrale des dossiers numériques. 
 
L'accord de gouvernement prévoit une évaluation 
des règles de procédure visant à accélérer les 
procédures et souligne l'importance du règlement 
alternatif des différends. 
 

20.03  Kristien Van Vaerenbergh (N-VA): Toch zijn 

de regionale verschillen in de doorlooptijden 
opvallend. In 2022 bedroeg de gemiddelde 
doorlooptijd in Brussel 1.000 dagen, terwijl dat in 

20.03  Kristien Van Vaerenbergh (N-VA): Pourtant, 

les différences régionales en matière de délais de 
traitement sont frappantes. En 2022, le délai de 
traitement moyen était de 1 000 jours à Bruxelles, et 
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Antwerpen slechts 213 dagen was. Ik hoop dat er 
verder gewerkt wordt aan de digitalisering, aan meer 
uniforme processen en aan de uitwisseling van 
goede praktijken tussen de rechtbanken. De lange 
duurtijden frustreren veel rechtzoekenden. 
 

de seulement 213 jours à Anvers. J'espère qu'on 
progressera dans la numérisation, dans 
l'uniformisation des procédures et dans les 
échanges de bonnes pratiques entre les tribunaux. 
Les longs délais de traitement sont une source de 
frustration pour de nombreux justiciables. 
 

Het incident is gesloten. 
 

L'incident est clos. 
 

21 Vraag van Kristien Van Vaerenbergh aan 

Annelies Verlinden (Justitie, belast met de 
Noordzee) over "De procedures voor vzw's, de 
publicatie van vzw-documenten en JustAct" 
(56002434C) 
 

21 Question de Kristien Van Vaerenbergh à 

Annelies Verlinden (Justice, chargée de la Mer du 
Nord) sur "Les procédures à suivre par les ASBL, 
la publication des documents et JustAct" 
(56002434C) 
 

21.01  Kristien Van Vaerenbergh (N-VA): De 

aanvraagformulieren voor de oprichting van een vzw 
zijn niet gebruiksvriendelijk en verouderd. 
 
Bent u op de hoogte van de verschillende 
procedures die elke griffie hanteert? Zult u richtlijnen 
verspreiden om uniformiteit te bekomen? Waarom 
wordt de digitalisering steeds maar uitgesteld? Hoe 
vindt de controle op het opstarten van vzw's plaats? 
Aan welke databanken is de applicatie JustAct 
gekoppeld? Wanneer zullen wijzigingen ook digitaal 
kunnen worden doorgegeven? Zal dat leiden tot 
goedkopere procedures?  
 

21.01  Kristien Van Vaerenbergh (N-VA): Les 

formulaires pour la création d'une ASBL ne sont pas 
conviviaux et ils sont obsolètes. 
 
Êtes-vous au courant du fait que les procédures 
appliquées diffèrent en fonction des greffes? 
Envisagez-vous de diffuser des directives afin 
d’harmoniser les procédures? Pourquoi la 
numérisation est-elle reportée sans cesse? 
Comment le contrôle sur la création d’ASBL est-il 
effectué? À quelles bases de données l'application 
JustAct est-elle couplée? Quand sera-t-il possible 
d'introduire des modifications par voie numérique? 
Cela permettra-t-il de réduire le coût des 
procédures? 

 

21.02 Minister Annelies Verlinden (Nederlands): 

Op 23 oktober 2023 werd een geactualiseerde 
rondzendbrief over de openbaarmaking van akten 
en stukken van vennootschappen, verenigingen en 
stichtingen bekendgemaakt. De griffies van de 
ondernemingsrechtbanken passen deze richtlijnen 
uniform toe. 
 
Het elektronisch indienen van onderhandse 
wijzigingsakten maakt deel uit van een breder 
digitaliseringsproject van de FOD Justitie. Sinds 
september 2023 kunnen via Just-on-web 
vennootschappen onder firma, commanditaire 
vennootschappen en vzw’s online worden opgericht. 
Dit biedt niet alleen tijdswinst, maar helpt ook 
particulieren zonder juridische kennis bij het 
oprichten van kleine vzw’s via een intuïtief 
stappenplan. 
 
Bij de oprichting van een vzw moet de indiener via 
JustAct inloggen met eID, itsme of eIDAS en de 
rijksregisternummers van alle personen die worden 
benoemd opgeven. De rechtmatigheid van 
benoemingen wordt gecontroleerd via JustBan, dat 
binnenkort gekoppeld wordt zodat personen met een 
bestuursverbod geen functie meer kunnen 
registreren. 

21.02  Annelies Verlinden, ministre (en 

néerlandais): Une circulaire actualisée relative à la 
publicité des actes et des documents des sociétés, 
des associations et des fondations a été publiée le 
23 octobre 2023. Les greffes des tribunaux de 
l'entreprise appliquent ces directives de manière 
uniforme. 
 
Le dépôt électronique des actes modificatifs sous 
seing privé fait partie d'un projet plus large de 
numérisation du SPF Justice. Depuis septembre 
2023, les sociétés en nom collectif, les sociétés en 
commandité et les ASBL peuvent être créées en 
ligne via Just-on-web. Cela permet non seulement 
de gagner du temps, mais aussi d'aider les 
personnes privées sans connaissances juridiques 
lors de la constitution de petites ASBL en suivant un 
plan intuitif étape par étape. 
 
Lors de la constitution d'une ASBL, la personne qui 
introduit l'acte doit se connecter via JustAct avec son 
eID, itsme ou eIDAS, et fournir les numéros de 
registre national de toutes les personnes à nommer. 
La légalité des nominations sera vérifiée via 
l'application JustBan, qui sera bientôt reliée à 
JustAct, afin que les personnes sanctionnées d'une 
interdiction de gérer ne puissent plus enregistrer de 
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De implementatie van wijzigingsakten voor vzw’s en 
andere rechtspersonen is opgenomen in deel 2 van 
het programma rechtspersonen, maar een precieze 
datum is nog niet bekend. 
 
 
De voortzetting van de digitalisering van Justitie is 
alvast een prioriteit van de huidige regering. 
 

fonctions. 
 
La mise en œuvre des actes modificatifs pour les 
ASBL et les autres personnes morales est reprise 
dans la partie 2 du programme relative aux 
personnes morales, mais une date précise n'est pas 
encore connue. 
 
La poursuite de la numérisation de la Justice est en 
tous cas une priorité du gouvernement actuel. 
 

21.03  Kristien Van Vaerenbergh (N-VA): Naast 

een koppeling met JustBan kan er misschien ook 
een koppeling zijn met het strafregister om te 
verhinderen dat bepaalde mensen een 
vennootschap of vzw zouden oprichten. Hopelijk 
kunnen in de toekomst ook de wijzigingsakten 
digitaal worden ingediend. 
 

21.03  Kristien Van Vaerenbergh (N-VA): Outre un 

lien avec JustBan, on pourrait aussi établir un lien 
avec le casier judiciaire afin d'empêcher certaines 
personnes de créer des sociétés ou des ASBL. 
Espérons qu'à l'avenir, les actes modificatifs 
pourront également être déposés sous forme 
numérique. 
 

Het incident is gesloten. 
 

L'incident est clos. 
 

22 Vraag van Kristien Van Vaerenbergh aan 

Annelies Verlinden (Justitie, belast met de 
Noordzee) over "De vervolging van de 
relschoppers tijdens oudjaar" (56002436C) 
 

22 Question de Kristien Van Vaerenbergh à 

Annelies Verlinden (Justice, chargée de la Mer du 
Nord) sur "Les poursuites contre les émeutiers de 
la Saint-Sylvestre" (56002436C) 
 

22.01  Kristien Van Vaerenbergh (N-VA): Volgens 

uw voorganger werd de voorbije jaren geïnvesteerd 
in een snelle justitie om crapuleuze feiten zoals deze 
op oudejaarsnacht accuraat te kunnen aanpakken. 
Dat wordt helaas tegengesproken door de feiten. Na 
140 bestuurlijke aanhoudingen werden amper 7 
verdachten vervolgd. 
 
 
 
Werden er intussen al meer verdachten 
aangehouden? Hoeveel pv's werden er opgesteld en 
hoeveel personen worden gerechtelijk vervolgd? 
Werd de snelrechtprocedure toegepast? Hebben de 
betrokken overheden en politiezones zich burgerlijke 
partij gesteld? 
 

22.01  Kristien Van Vaerenbergh (N-VA): Selon 

votre prédécesseur, des investissements ont été 
consentis ces dernières années en vue d'accélérer 
le cours de la justice et de réprimer adéquatement 
des actes crapuleux comme ceux commis lors de la 
Saint-Sylvestre. Ces affirmations sont 
malheureusement contredites par les faits. Sur 140 
arrestations administratives, à peine sept suspects 
ont été poursuivis. 
 
D'autres suspects ont-ils été arrêtés entre-temps? 
Combien de procès-verbaux ont-ils été établis et 
combien de personnes font-elles l'objet de 
poursuites judiciaires? La procédure accélérée a-t-
elle été appliquée? Les autorités et les zones de 
police concernées se sont-elles constituées parties 
civiles? 
 

22.02 Minister Annelies Verlinden (Nederlands): 

Zeven personen werden geïdentificeerd voor het 
gebruik van vuurwerk en zes personen werden voor 
verschillende gerechtelijke feiten aangehouden, 
onder wie drie minderjarigen. Er werden 18 pv's 
opgesteld voor vuurwerk, brandstichting, drugs en 
bedreigingen. Er werden 22 personen bestuurlijk 
aangehouden, onder wie 16 minderjarigen. Zij 
kregen een GAS-pv en er werd een pv aan de 
jeugdrechter bezorgd. De politiezone Brussel 
HOOFDSTAD Elsene stelt zich systematisch 
benadeeld persoon. Ik heb nog geen informatie 
kunnen krijgen over het aantal snelrechtprocedures. 
 

22.02  Annelies Verlinden, ministre (en 

néerlandais): Sept personnes qui ont utilisé des feux 
d'artifice ont été identifiées et six personnes, dont 
trois mineurs, ont été arrêtées pour des faits 
judiciaires divers. Dix-huit procès-verbaux ont été 
établis pour des faits liés aux feux d'artifice, aux 
incendies volontaires, aux stupéfiants et aux 
menaces. Vingt-deux personnes dont 16 mineurs 
ont été arrêtées administrativement. Un procès-
verbal de type SAC a été dressé à leur égard et un 
procès-verbal a également été remis au juge de la 
jeunesse. La zone de police Bruxelles CAPITALE 
Ixelles se déclare systématiquement en tant que 
personne lésée. Je n'ai pas encore pu obtenir 
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d'informations sur le nombre de procédures 
accélérées. 
 

22.03  Kristien Van Vaerenbergh (N-VA): Er is dus 

nog niet veel veranderd sinds ik uw voorganger 
ondervroeg. Ik heb deze vraag lang geleden 
ingediend en toch kan men mij geen cijfers geven 
over de snelrechtprocedures. We zullen die 
procedure onder de loep moeten nemen en nagaan 
hoe we ze efficiënter kunnen maken. 
 

22.03  Kristien Van Vaerenbergh (N-VA): Peu de 

choses ont donc changé depuis que j'ai interrogé 
votre prédécesseur. J'ai introduit cette question il y a 
longtemps et pourtant on ne peut pas me donner de 
chiffres concernant les procédures accélérées. Nous 
devrons examiner cette procédure et voir comment 
nous pouvons la rendre plus efficace. 
 

Het incident is gesloten. 
 

L'incident est clos. 
 

23 Vraag van Sophie De Wit aan Annelies 

Verlinden (Justitie, belast met de Noordzee) over 
"Het gebruik van zware vuurwapens in de 
Brusselse straten" (56002441C) 
 

23 Question de Sophie De Wit à Annelies 

Verlinden (Justice, chargée de la Mer du Nord) sur 
"L'utilisation d'armes à feu lourdes dans les rues 
de Bruxelles" (56002441C) 
 

23.01  Sophie De Wit (N-VA): In de eerste week van 

februari culmineerde het drugsgeweld in de 
Brusselse straten, met alle risico's van dien voor de 
Brusselaars en de ordediensten. De Brusselse 
procureur des Konings is het falende Brusselse 
beleid beu en pleit voor meer politieoperaties en een 
verhoogde repressie. 
 
 
Werden er al verdachten opgepakt? Hoe wilt u de 
import van zware wapens tegengaan? Is er zicht op 
de criminele netwerken die onze hoofdstad 
teisteren? Wordt er Europees en internationaal 
samengewerkt? Hoeveel personen werden onder de 
nieuwe procureur al gearresteerd voor 
druggerelateerde feiten en wat gebeurde er met 
hen? Hoeveel crimineel vermogen werd door het 
Brusselse parket al in beslag genomen?  
 

23.01  Sophie De Wit (N-VA): Au cours de la 

première semaine de février, la violence liée à la 
drogue a atteint son paroxysme dans les rues de 
Bruxelles, mettant en danger les Bruxellois et les 
forces de l'ordre. Las de la politique bruxelloise 
défaillante, le procureur de Bruxelles a appelé à une 
intensification des opérations de police et à une 
répression accrue. 
 
Des suspects ont-ils déjà été arrêtés? Comment 
comptez-vous lutter contre l'importation d'armes 
lourdes? Connaît-on les réseaux criminels qui 
pourrissent la vie des Bruxellois? Existe-t-il une 
coopération européenne et internationale en la 
matière? Combien de personnes ont-elles déjà été 
arrêtées sous le nouveau procureur pour des délits 
liés à la drogue et quel sort leur a-t-il été réservé? 
Combien d'avoirs criminels le parquet de Bruxelles 
a-t-il déjà saisis? 
 

23.02 Minister Annelies Verlinden (Nederlands): 

Sinds januari 2024 werden 36 daders geïdentificeerd 
en onder aanhoudingsbevel geplaatst. De import en 
het gebruik van zware vuurwapens worden 
aangepakt via het actieplan Wapens en het actieplan 
Ballistiek.  
 
De criminele netwerken in de hoofdstad worden in 
kaart gebracht, via tactische analyses, targeting, 
wekelijkse veiligheidsscans en dagelijkse 
rapportering. Er wordt op drie assen gewerkt: 
hotspots identificeren, dadergroepen en netwerken 
identificeren en fenomenen in kaart brengen. De 
procureur des Konings (PK) heeft op 17 januari een 
arrondissementeel rechercheoverleg 
bijeengeroepen en een gerechtelijke taskforce 
opgezet.  
 
 
Sinds 1 januari werden 1.347 aangehouden 

23.02  Annelies Verlinden, ministre (en 

néerlandais): Depuis janvier 2024, 36 auteurs ont 
été identifiés et placés sous mandat d'arrêt. La lutte 
contre l'importation et l'utilisation d'armes à feu 
lourdes s'inscrit dans le cadre des plans d'action 
"armes" et "balistique".  
 
Les analyses tactiques, le ciblage, les scans 
hebdomadaires de sécurité et les rapports 
quotidiens permettent de cartographier les réseaux 
criminels de la capitale. Le travail s'articule autour de 
trois axes: la cartographie des points chauds, 
l'identification des réseaux et des groupes d'auteurs 
et enfin, le recensement des phénomènes. Le 
17 janvier, le procureur du Roi a organisé une 
concertation de recherche au niveau de 
l'arrondissement et a mis en place une task force 
judiciaire.  
 
Depuis le 1er janvier, 1 347 personnes arrêtées ont 
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personen ter beschikking gesteld van het parket en 
werden er 328 onder aanhoudingsbevel geplaatst. 
Voor 222 onder hen werd het snelrecht toegepast en 
8 dossiers werden geseponeerd; 310 personen 
werden ter beschikking gesteld van het parket voor 
feiten van drugsverkoop en 91 onder 
aanhoudingsbevel geplaatst. 
 
Het beheersplan van de PK Brussel voorziet in de 
invoering van een nieuwe afdeling Asset Recovery, 
die criminele gelden moet opsporen, en in een 
monitoring om de verbeurdverklaarde gelden te 
kwantificeren. 
 

été mises à la disposition du parquet et 328 ont été 
placées sous mandat d'arrêt. Parmi celles-ci, 222 ont 
fait l'objet d'une comparution immédiate et 8 
dossiers ont été classés sans suite. D'autre part, 310 
personnes ont été mises à la disposition du parquet 
pour vente de stupéfiants et 91 ont été placées sous 
mandat d'arrêt. 
 
Le plan de gestion du procureur du Roi de Bruxelles 
prévoit la création d'une nouvelle section "asset 
recovery", un service de recouvrement des avoirs 
criminels, et la mise en place d'un suivi afin de 
quantifier les avoirs confisqués. 
 

Het incident is gesloten. 

 
L'incident est clos. 

 

24 Vraag van Sam Van Rooy aan Annelies 

Verlinden (Justitie, belast met de Noordzee) over 
"De sterke banden van de Hind Rajab Foundation 
met Hezbollah" (56002469C) 
 

24 Question de Sam Van Rooy à Annelies 

Verlinden (Justice, chargée de la Mer du Nord) sur 
"Les liens étroits entre la Hind Rajab Foundation 
et le Hezbollah" (56002469C) 
 

24.01  Sam Van Rooy (VB): De door Dyab Abou 

Jahjah opgerichte Hind Rajab Foundation intimideert 
en bedreigt Israëlische soldaten en politici en maakt 
hun het reizen onmogelijk. Het doxt daartoe de 
gegevens van de militairen en politici die naar het 
buitenland reizen en probeert rechtbanken in het 
Westen te misbruiken om Israëlische militairen te 
onttrekken aan het onafhankelijke Israëlische 
rechtssysteem. De organisatie heeft volgens het 
systeem Know Your Customer (KYC) hechte banden 
met de antisemitische terreurorganisatie Hezbollah.  
 
Aanvaardt u deze organisatie op ons grondgebied? 
Zijn haar acties, de doxing in het bijzonder, 
geoorloofd? Worden de banden met Hezbollah 
onderzocht?  
 

24.01  Sam Van Rooy (VB): La Hind Rajab 

Foundation, créée par Dyab Abou Jahjah, intimide et 
menace les soldats et les hommes politiques 
israéliens et les empêche de voyager. À cette fin, elle 
divulgue les données des soldats et des hommes 
politiques voyageant à l'étranger sur Internet et tente 
d'abuser des tribunaux occidentaux pour soustraire 
des soldats israéliens au système juridique israélien 
indépendant. Selon le système Know Your 
Customer (KYC), l'organisation a des liens étroits 
avec l'organisation terroriste antisémite Hezbollah.  
 
Admettez-vous la présence de cette organisation sur 
notre territoire? Ses actions, en particulier le doxing, 
sont-elles admissibles? Ses liens avec le Hezbollah 
font-ils l'objet d'une enquête? 
 

24.02 Minister Annelies Verlinden (Nederlands): 

De Veiligheid van de Staat beschikt op dit moment 
niet over concrete informatie die de Hind Rajab 
Foundation kan linken aan dreigingen die 
opgenomen zijn in de wet op de inlichtingen- en 
veiligheidsdiensten. Het OCAD beschikt niet over 
elementen waaruit extremisme zou blijken. 
 

24.02  Annelies Verlinden, ministre (en 

néerlandais): Pour l'heure, la Sûreté de l'État ne 
dispose pas d'informations concrètes permettant 
d'établir un lien entre la Hind Rajab Foundation et 
des menaces telles que prévues dans la loi 
organique des services de renseignement et de 
sécurité. L'OCAM quant à lui ne dispose pas 
d'éléments indicatifs d'extrémisme. 
 

24.03  Sam Van Rooy (VB): De Israëlische minister 

van Diaspora annuleerde eerder zijn bezoek aan 
België ter gelegenheid van de Internationale 
Herdenkingsdag voor de Holocaust na een actie van 
die stichting. Ik bezorg u een document met een 
onderzoek naar de stichting. Lees het alstublieft, en 
verbied de Hind Rajab Foundation. 
 

24.03  Sam Van Rooy (VB): Le ministre israélien 

des Affaires de la diaspora a annulé sa visite en 
Belgique prévue à l'occasion de la Journée 
internationale de commémoration de l'Holocauste à 
la suite d'une action tramée par cette fondation. Je 
vous remets un document qui reprend une enquête 
sur cette fondation. Je vous invite à le lire, et je vous 
demande d'interdire la Hind Rajab Foundation.  
 

Het incident is gesloten. 
 

L'incident est clos. 
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25 Samengevoegde vragen van 

- Anja Vanrobaeys aan Annelies Verlinden 
(Justitie, belast met de Noordzee) over "Het 
bijkomende onderzoek naar de Bende van Nijvel" 
(56002542C) 
- Alexander Van Hoecke aan Annelies Verlinden 
(Justitie, belast met de Noordzee) over "De 
heropening van het dossier over de Bende van 
Nijvel" (56002549C) 
- Stefaan Van Hecke aan Annelies Verlinden 
(Justitie, belast met de Noordzee) over "De 
nieuwe onderzoeksdaden in het dossier van de 
Bende van Nijvel" (56002589C) 
 

25 Questions jointes de 

- Anja Vanrobaeys à Annelies Verlinden (Justice, 
chargée de la Mer du Nord) sur "L'enquête 
complémentaire sur les tueurs du Brabant" 
(56002542C) 
- Alexander Van Hoecke à Annelies Verlinden 
(Justice, chargée de la Mer du Nord) sur "La 
réouverture du dossier relatif aux tueurs du 
Brabant" (56002549C) 
- Stefaan Van Hecke à Annelies Verlinden 
(Justice, chargée de la Mer du Nord) sur "Les 
nouveaux devoirs d'enquête dans le dossier des 
tueurs du Brabant" (56002589C) 
 

25.01  Anja Vanrobaeys (Vooruit): Nadat het 

onderzoek naar de Bende van Nijvel eerder werd 
stopgezet, heeft een van de slachtoffers alsnog 
bijkomend onderzoek verkregen. Een verdachte 
nummerplaat werd nooit nagetrokken, hoewel die 
onmiddellijk na de aanslag in Aalst werd 
doorgegeven.  
 
Hoe is het mogelijk dat dergelijke essentiële 
elementen jarenlang over het hoofd werden gezien? 
Is het mogelijk dat nog andere sporen niet werden 
onderzocht? Hoeveel onderzoekers zijn nu bezig 
met het dossier? Kunt u ermee akkoord gaan dat een 
groep wetenschappers toegang zou krijgen tot het 
hele onderzoek? 
 

25.01  Anja Vanrobaeys (Vooruit): Après qu’il a été 

mis un terme à l'enquête relative aux tueries du 
Brabant, une des victimes a encore obtenu une 
enquête supplémentaire. Une plaque 
d'immatriculation suspecte n'avait jamais été vérifiée 
alors qu'elle avait été transmise immédiatement 
après l'attentat à Alost.  
 
Comment est-il possible que des éléments aussi 
essentiels aient été négligés pendant des années? 
Est-il possible que d'autres indices n'aient pas été 
examinés? Combien d'enquêteurs sont-ils 
aujourd'hui affectés à cette affaire? Pourriez-vous 
accepter qu'une équipe de scientifiques ait accès à 
l'enquête dans sa totalité? 
 

25.02  Alexander Van Hoecke (VB): Hoe verklaart 

u dat een onderzoek na 40 jaar afgesloten wordt 
zonder dat opgemerkt wordt dat een belangrijk spoor 
niet werd onderzocht? Zullen er opnieuw speurders 
op de zaak gezet worden? Was dit de enige vraag 
naar bijkomende onderzoeksdaden? 
 

25.02  Alexander Van Hoecke (VB): Comment 

expliquez-vous qu'une enquête soit clôturée après 
40 ans sans qu'on se rende compte qu'une piste 
importante n'a pas été examinée? Des enquêteurs 
seront-ils réaffectés à cette affaire? S'agissait-il de la 
seule demande d'actes d'enquête supplémentaires? 
 

25.03  Stefaan Van Hecke (Ecolo-Groen): Op een 

vorige vraag antwoordde de minister dat het federaal 
parket al het mogelijke had gedaan. Vervolgens gaat 
er een advocaat door het dossier, die vaststelt dat 
een belangrijk spoor niet verder is onderzocht.  
 
 
 
Hoe kan het dat zo'n belangrijk spoor niet werd 
onderzocht? Hoeveel onderzoekers werken er nu op 
dat nieuwe spoor? Hoeveel tijd zal er nodig zijn om 
de nieuwe onderzoeksdaden uit te voeren? Wilt u 
dat een taskforce van historici en criminologen 
toegang krijgt tot het dossier? 
 

25.03  Stefaan Van Hecke (Ecolo-Groen): À une 

question précédente, le ministre a répondu que le 
parquet fédéral avait fait tout ce qui était en son 
pouvoir. Ensuite, un avocat s’est penché sur le 
dossier et s’est rendu compte qu'une piste 
importante n'avait pas fait l'objet d'une enquête plus 
approfondie.  
 
Comment est-il possible qu'une piste aussi 
importante n'ait pas été explorée? Combien 
d'enquêteurs travaillent-ils actuellement sur cette 
nouvelle piste? Combien de temps faudra-t-il pour 
accomplir les nouveaux actes d'enquête? 
Souhaitez-vous qu'une task force composée 
d'historiens et de criminologues ait accès au 
dossier? 
 

25.04 Minister Annelies Verlinden (Nederlands): 

De genoemde elementen werden tijdens het 
onderzoek wel degelijk beoordeeld en geverifieerd. 
Toch heeft de kamer van inbeschuldigingstelling (KI) 

25.04  Annelies Verlinden, ministre (en 

néerlandais): Les éléments évoqués ont bel et bien 
été évalués et vérifiés au cours de l'enquête. 
Toutefois, la chambre des mises en accusation 
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geoordeeld dat een aantal bijkomende 
onderzoekshandelingen moet worden gesteld. Het 
onderzoek wordt eerstdaags afgerond. Op dat 
moment zal het onderzoek aan het strafdossier 
worden toegevoegd. 
 
Daarnaast is er op dit ogenblik nog één 
verzoekschrift tot bijkomend onderzoek, waarover 
de onderzoeksrechter en het federaal parket 
negatief hebben geadviseerd. Eind maart wordt 
daarover een debat gehouden voor de KI, die finaal 
zal oordelen. Op dit moment werken twee 
onderzoekers daar actief aan. 
 
Het voorstel voor een taskforce zal nog verder 
worden bekeken.  
 

(CMA) a estimé que plusieurs actes d'instruction 
complémentaires devaient être accomplis. 
L'enquête sera clôturée dans les prochains jours et 
sera alors ajoutée au dossier pénal.  
 
 
Par ailleurs, une requête en faveur d'une enquête 
complémentaire est encore pendante. Le juge 
d'instruction et le parquet fédéral ont rendu un avis 
négatif à cet égard. Un débat aura lieu fin mars à ce 
sujet devant la CMA, qui prendra ensuite une 
décision finale. Actuellement, deux enquêteurs se 
penchent activement sur ce dossier. 
 
La proposition visant à créer un groupe de travail 
continuera à être examinée. 
 

25.05  Anja Vanrobaeys (Vooruit): De hoop van de 

slachtoffers dat de daders eindelijk toch voor de 
rechtbank zouden verschijnen, viel aan diggelen 
door de aankondiging van het federaal parket. Het is 
een extra slag in hun gezicht dat er nog niet-
onderzochte elementen zijn. Niet alleen de 
slachtoffers hebben belang bij de waarheid, ook de 
hele samenleving, want het vertrouwen in justitie 
wordt nog maar eens geschonden. Ik hoop dat de 
minister de oprichting van een taskforce ter harte 
neemt, want die kan tot een spoor leiden om de 
waarheid aan het licht te brengen. 
 

25.05  Anja Vanrobaeys (Vooruit): L'annonce faite 

à ce sujet par le parquet fédéral a fait voler en éclats 
l'espoir des victimes de voir enfin les auteurs 
comparaître devant le tribunal. Le fait que certains 
éléments n'aient pas fait l'objet d'une enquête est 
une nouvelle gifle pour les intéressés. Au-delà des 
victimes, l'ensemble de la société a le droit de 
connaître la vérité, car la confiance dans la justice a 
une fois de plus été rompue. J'espère que la ministre 
accordera une attention particulière à la création 
d'un groupe de travail, car celui-ci pourrait mener à 
une piste permettant de découvrir la vérité. 
 

25.06  Alexander Van Hoecke (VB): De snelheid 

waarmee het bijkomende onderzoek werd afgerond, 
is weinig hoopgevend. Er resten nog heel wat 
vragen.  
 

25.06  Alexander Van Hoecke (VB): Étant donné la 

diligence avec laquelle l'enquête complémentaire a 
été menée, je nourris peu d’espoirs. De très 
nombreuses questions restent en suspens. 
 

25.07  Stefaan Van Hecke (Ecolo-Groen): Als er 

vandaag weinig of geen geloof is in de werking van 
justitie of de politiek, dan heeft dat ook te maken met 
dossiers als dit. Als het dossier uiteindelijk niet voor 
de rechtbank komt, dan wordt een taskforce wellicht 
de enige mogelijkheid, zoals gebeurd is in de zaak-
Lahaut. 
 

25.07  Stefaan Van Hecke (Ecolo-Groen): Si la 

confiance dans le fonctionnement de la justice ou 
dans la politique est faible ou inexistante aujourd'hui, 
c'est aussi à cause de dossiers comme celui-ci. 
Dans l'hypothèse où ce dossier ne serait pas porté 
devant les tribunaux, une task force serait sans 
doute la seule option restante, comme dans l'affaire 
Lahaut. 
 

Het incident is gesloten. 

 
L'incident est clos. 

 

26 Samengevoegde vragen van 

- Pierre Jadoul aan Annelies Verlinden (Justitie, 
belast met de Noordzee) over "De 
verjaringstermijn voor de herroeping van het 
probatie-uitstel" (56002553C) 
- Sophie De Wit aan Annelies Verlinden (Justitie, 
belast met de Noordzee) over "De eenjarige 
verjaringstermijn van de vordering tot herroeping 
van het probatie-uitstel" (56002714C) 
 

26 Questions jointes de 

- Pierre Jadoul à Annelies Verlinden (Justice, 
chargée de la Mer du Nord) sur "Le délai de 
prescription pour la révocation des sursis 
probatoires" (56002553C) 
- Sophie De Wit à Annelies Verlinden (Justice, 
chargée de la Mer du Nord) sur "Le délai de 
prescription d'un an à l'action en révocation d'un 
sursis probatoire" (56002714C) 
 

26.01  Sophie De Wit (N-VA): Op 18 december 

2024 heeft het Hof van Cassatie geoordeeld dat de 

26.01  Sophie De Wit (N-VA): Le 18 décembre 

2024, la Cour de cassation a jugé que la disposition 
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wetsbepaling die stelt dat de verjaring van de 
strafvordering ophoudt te lopen vanaf de 
aanhangigmaking bij het vonnisgerecht, niet van 
toepassing is op de vordering tot herroeping van het 
probatie-uitstel. 
 
Wat is uw reactie op dit arrest? Welke impact zal het 
hebben op de toepassing van het probatie-uitstel? 
Kunt u bevestigen dat het arrest er potentieel toe kan 
leiden dat meer effectieve gevangenisstraffen 
worden opgelegd? Welke maatregelen kan de 
federale overheid nemen om deze ongewenste 
inperking van de herroeping van het probatie-uitstel 
aan te pakken? 
 

légale prévoyant que la prescription de l'action 
publique cesse de courir à dater de la saisine de la 
juridiction de jugement n'est pas applicable à l'action 
en révocation du sursis probatoire. 
 
 
Comment réagissez-vous face à cet arrêt? Quelle 
sera son incidence sur l'application du sursis 
probatoire? Pouvez-vous confirmer que l'arrêt 
pourrait conduire à ce que davantage de peines de 
prison effectives soient imposées? Quelles mesures 
l'autorité fédérale peut-elle prendre pour remédier à 
cette restriction indésirable de la révocation du 
sursis probatoire? 
 

26.02 Minister Annelies Verlinden (Nederlands): 

Enerzijds moet de vordering worden ingesteld 
uiterlijk binnen het jaar na het verstrijken van de 
proeftijd, anderzijds verjaart de vordering een jaar 
nadat ze bij het bevoegde gerecht werd ingesteld. 
Een dergelijke vordering maakt deel uit van de 
strafvordering, aangezien ze ertoe strekt een straf te 
doen uitspreken. De verjaring ervan kan dan ook 
onderhevig zijn aan schorsing of stuiting. 
 
Overeenkomstig de vaststaande rechtspraak van 
het Hof van Cassatie zijn de artikelen 22 tot 25 en 28 
van de voorafgaande titel van het Wetboek van 
strafvordering wel degelijk van toepassing op 
dergelijke vorderingen tot herroeping, ook al wordt 
dat niet expliciet in de wettekst of in de 
voorbereidende werkzaamheden van de wet van 
29 juni 1964 gepreciseerd. 
 

26.02  Annelies Verlinden, ministre (en 

néerlandais): D'une part, l'action doit être intentée au 
plus tard dans l'année suivant la période probatoire, 
et d'autre part, l'action est prescrite un an après avoir 
été intentée devant la juridiction compétente. Une 
telle action fait partie de la procédure pénale étant 
donné qu'elle vise à ce qu'une peine soit prononcée. 
Sa prescription peut donc également faire l'objet 
d'une suspension ou d'une interruption. 
 
Conformément à la jurisprudence constante de la 
Cour de cassation, les articles 22 à 25 et 28 du titre 
préliminaire du Code de procédure pénale 
s'appliquent bien à de telles actions en révocation, 
bien que ce point ne soit pas précisé explicitement 
dans le texte législatif ou dans les travaux 
préparatoires de la loi du 29 juin 1964. 
 

26.03  Sophie De Wit (N-VA): We moeten hiervoor 

een wetgevingstechnische oplossing vinden, want 
de inperking van de herroeping van het probatie-
uitstel dreigt ertoe te leiden dat men geen probatie-
uitstel meer zal geven. 
 

26.03  Sophie De Wit (N-VA): Nous devons trouver 

une solution légistique à ce problème, car la 
limitation de la révocation d'un sursis probatoire 
risque de mener à ce que ces sursis ne soient plus 
prononcés. 
 

Het incident is gesloten. 
 
De voorzitter: Vraag nr. 56002554C van de 
heer Jadoul wordt op zijn verzoek uitgesteld. 
 

L'incident est clos. 
 
Le président: La question n° 56002554C de 
M. Jadoul est reportée à sa demande. 
 

27 Samengevoegde vragen van 

- Marijke Dillen aan Annelies Verlinden (Justitie, 
belast met de Noordzee) over "De voortdurende 
problemen in de gevangenis van Haren" 
(56002559C) 
- Sophie De Wit aan Annelies Verlinden (Justitie, 
belast met de Noordzee) over "De overbrenging 
van gedetineerden vanuit Haren naar het 
Justitiepaleis te Brussel" (56002637C) 
 

27 Questions jointes de 

- Marijke Dillen à Annelies Verlinden (Justice, 
chargée de la Mer du Nord) sur "Les problèmes 
persistants à la prison de Haren" (56002559C) 
- Sophie De Wit à Annelies Verlinden (Justice, 
chargée de la Mer du Nord) sur "Le transfèrement 
de détenus depuis Haren vers le Palais de Justice 
de Bruxelles" (56002637C) 
 

27.01  Marijke Dillen (VB): Kunt u de 

administratieve en de personeelsproblemen en de 
impact ervan in de gevangenis van Haren nader 

27.01  Marijke Dillen (VB): Pouvez-vous nous 

donner des précisions sur les problèmes 
administratifs et de personnel et sur leur impact à la 
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toelichten?  
 
Bent u bereid de gevangenis van Sint-Gillis te 
gebruiken als arresthuis voor mensen die nog niet 
veroordeeld zijn? Daarmee kan een grote tijdswinst 
worden geboekt, aangezien zij het vaakst naar de 
rechtbank moeten worden overgebracht. 
 
Welke initiatieven werden er al genomen sinds de 
open brief van de Franstalige balie te Brussel? 
 

prison de Haren? 
 
Êtes-vous disposée à utiliser la prison de Saint-
Gilles comme maison d'arrêt pour les personnes qui 
n'ont pas encore été condamnées? Cela permettrait 
de gagner beaucoup de temps, car ces personnes 
doivent le plus souvent être transférées au tribunal. 
 
Quelles initiatives ont déjà été prises depuis la lettre 
ouverte du barreau francophone de Bruxelles? 
 

27.02  Sophie De Wit (N-VA): Blijkbaar slaagt men 

er in de gevangenis van Haren met de beschikbare 
middelen niet in om dagelijks zowat 80 
gedetineerden tijdig te verzamelen en over te 
brengen naar het Brusselse Justitiepaleis. 
 
Kunt u de gesignaleerde problemen bevestigen? 
Waarom worden de zittingszalen in de gevangenis 
van Haren niet gebruikt? Waarom wordt het 
personeelsbestand op de administratieve dienst niet 
ingevuld? Klopt het dat er slechts twee 
bestelwagens beschikbaar zijn voor 
gevangenentransport? Welke maatregelen zult u 
nemen om de problemen op te lossen? 
 

27.02  Sophie De Wit (N-VA): Apparemment, avec 

les moyens disponibles, la prison de Haren ne 
parvient pas à réunir et à transférer à temps quelque 
80 détenus par jour au Palais de Justice de 
Bruxelles. 
 
Confirmez-vous les problèmes signalés? Pourquoi 
les salles d'audience de la prison de Haren ne sont-
elles pas utilisées? Pourquoi le cadre de personnel 
du service administratif n'est-il pas rempli? Est-il 
exact que seules deux camionnettes sont 
disponibles pour le transport des détenus? Quelles 
mesures comptez-vous prendre pour résoudre ces 
problèmes? 
 

27.03 Minister Annelies Verlinden (Nederlands): 

Het blijkt praktisch zeer moeilijk haalbaar om 80 
gedetineerden tegen 9 uur naar het justitiepaleis te 
brengen. De Directie beveiliging (DAB) en de 
gevangenis van Haren kampen met 
personeelstekorten en in Haren zijn momenteel 
slechts twee wagens voor gevangenentransport 
beschikbaar. 
 
De gevangenis van Haren beschikt over vijf 
rechtszalen, maar de magistraten zijn terughoudend 
om daar te zetelen, ook al bevinden de zalen zich 
buiten de gevangenisperimeter en zijn er lokalen 
waar griffiers, magistraten en advocaten kunnen 
werken in afwachting van de zitting. Uiteraard moet 
ook rekening worden gehouden met de rechten van 
slachtoffers en burgerlijke partijen. Ik wil in dialoog 
gaan met alle betrokkenen om tot een haalbare en 
voor iedereen aanvaarbare werkwijze te komen. 
Overigens werd in het regeerakkoord afgesproken 
dat zittingen voor de raadkamer en de kamer van 
inbeschuldigingstelling maximaal moeten 
plaatsvinden in faciliteiten bij de detentieplaatsen of 
via videoconferentie, en dat gedetineerden zo min 
mogelijk worden verplaatst. 
 
 
De DAB zal spoedig over eigen kantoren en 
parkeerplaatsen beschikken in Haren, zodat DAB-
agenten hun dienst daar kunnen aanvangen. De 
sollicitatiegesprekken voor bijkomend administratief 
personeel lopen. 

27.03  Annelies Verlinden, ministre (en 

néerlandais): En pratique, il s'avère très difficile de 
transférer 80 détenus au palais de justice avant 
9 heures du matin. La Direction de la sécurisation 
(DAB) et la prison de Haren sont confrontées à des 
pénuries de personnel et seuls deux véhicules sont 
actuellement disponibles pour le transport de 
détenus à Haren. 
 
La prison de Haren dispose de cinq salles 
d'audience, mais les magistrats rechignent à y 
siéger, bien que ces salles se situent en dehors du 
périmètre pénitentiaire et qu'il y ait des locaux où les 
greffiers, les magistrats et les avocats peuvent 
travailler en attendant l'audience. Bien entendu, il 
faut également tenir compte des droits des victimes 
et des parties civiles. Je souhaite engager le 
dialogue avec toutes les parties concernées afin de 
parvenir à une méthode de travail réalisable et 
acceptable pour tous. Par ailleurs, il a été convenu 
dans l'accord de gouvernement que les audiences 
de la chambre du conseil et de la chambre des mises 
en accusation devront se dérouler autant que 
possible dans les infrastructures des lieux de 
détention ou par vidéoconférence, et que les 
détenus seront déplacés le moins possible. 
 
La DAB disposera rapidement de ses propres 
bureaux et places de parking à Haren, de sorte que 
les agents de la DAB puissent y commencer leur 
service. Les entretiens de sélection en vue du 
recrutement de personnel administratif 
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 supplémentaire sont en cours. 
 

Heel wat ervaren personeelsleden hebben ervoor 
gekozen te blijven werken in de gevangenis van Sint-
Gillis, waardoor men in Haren op zoek moet gaan 
naar nieuwe medewerkers met geen of weinig 
ervaring. 
 
Sinds juni 2024 werden in Haren leidinggevenden 
aangesteld en werd de griffie gereorganiseerd, 
waardoor het dossierbeheer is verbeterd.  
 

De nombreux membres du personnel expérimentés 
ont choisi de continuer à travailler à la prison de 
Saint-Gilles. Conséquence: à Haren, il a fallu 
chercher de nouveaux membres du personnel 
n'ayant pas d'expérience ou en ayant très peu. 
 
Depuis juin 2024, des dirigeants ont été nommés à 
Haren et le greffe a été réorganisé, ce qui a permis 
d'améliorer la gestion des dossiers.  
 

27.04  Marijke Dillen (VB): Opnieuw gaat het hier 

om een probleem dat door de vakbonden werd 
aangekaart, en waarvan u beweert dat er niets aan 
de hand is. Ik stel voor dat u een en ander toch 
grondig met hen bespreekt en uitklaart. 
 

27.04  Marijke Dillen (VB): Il s'agit là encore d'un 

problème qui a été soulevé par les syndicats et au 
sujet duquel vous affirmez qu'il n'y a pas de quoi 
s'inquiéter. Je vous suggère de passer en revue tous 
ces points avec eux afin de les clarifier.  
 

Het incident is gesloten. 
 

L'incident est clos. 
 

28 Samengevoegde vragen van 

- Sophie De Wit aan Annelies Verlinden (Justitie, 
belast met de Noordzee) over "De oprichting van 
een herstelfonds voor slachtoffers van seksueel 
misbruik" (56002565C) 
- Greet Daems aan Annelies Verlinden (Justitie, 
belast met de Noordzee) over "Operatie Kelk" 
(56002708C) 
 

28 Questions jointes de 

- Sophie De Wit à Annelies Verlinden (Justice, 
chargée de la Mer du Nord) sur "La création d'un 
fonds de réparation pour les victimes d'abus 
sexuels" (56002565C) 
- Greet Daems à Annelies Verlinden (Justice, 
chargée de la Mer du Nord) sur "L'opération 
Calice" (56002708C) 
 

28.01  Sophie De Wit (N-VA): De 

onderzoekscommissie Seksueel Misbruik heeft vorig 
jaar de aanbeveling geformuleerd om een 
herstelfonds voor slachtoffers op te richten, 
gefinancierd door daders of door de instelling waar 
het seksuele geweld plaatsvond. Het gaat dus niet 
alleen over seksueel geweld binnen de kerk, maar 
ook in sportverenigingen, jeugdbewegingen enz. De 
bedoeling is dat slachtoffers een beroep kunnen 
doen op het fonds voor psychologisch en fysiek 
herstel en niet-vergoede therapiekosten. 
 
 
Bent u van plan zo'n herstelfonds op te richten? 
Binnen welke termijn? Hebt u al zicht op de 
modaliteiten? Hoe zal het fonds gefinancierd 
worden? Hoe zal worden verzekerd dat slachtoffers, 
ongeacht de aard van de feiten, toegang krijgen tot 
een gelijkwaardige compensatie? 
 

28.01  Sophie De Wit (N-VA): L'an dernier, la 

commission d'enquête Abus sexuels a recommandé 
la création d'un fonds de réparation pour les 
victimes, financé par les auteurs ou par l'institution 
dans le cadre de laquelle les violences sexuelles ont 
eu lieu. Il ne s'agit donc pas seulement de violences 
sexuelles commises au sein de l'Église, mais aussi 
dans les clubs sportifs, les mouvements de 
jeunesse, etc. Les victimes pourraient ainsi puiser 
dans ce fonds pour leur rétablissement 
psychologique et physique ainsi que pour leurs frais 
de thérapie non remboursés. 
 
Envisagez-vous la création d'un tel fonds de 
réparation? Dans quel délai? Avez-vous déjà une 
idée des modalités? Comment le fonds sera-t-il 
financé? Comment veillera-t-on à ce que les 
victimes, quelle que soit la nature des faits, auront 
accès à une compensation équivalente? 
 

28.02 Minister Annelies Verlinden (Nederlands): 

De onderzoekscommissie uit 2024 beveelt 
inderdaad aan een deelstatelijk herstelfonds op te 
richten. Die mogelijkheid moet verder worden 
onderzocht. 
 

28.02  Annelies Verlinden, ministre (en 

néerlandais): La commission d'enquête de 2024 
recommande en effet la création d'un fonds de 
réparation au niveau des entités fédérées. Cette 
possibilité devra être examinée plus en détail. 
 

In het regeerakkoord staat dat we zullen 
onderzoeken of het mogelijk is de bedragen voor 
morele schadevergoedingen te verhogen. De 

On peut lire dans l'accord de gouvernement que 
nous examinerons la possibilité d'augmenter les 
montants des dédommagements moraux. La 
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Commissie voor financiële hulp aan slachtoffers van 
opzettelijke gewelddaden en occasionele redders 
zal hierbij een belangrijke partner zijn. Ook moeten 
we steeds een stem geven aan de slachtoffers zelf. 
Aangezien de regering nog maar net is gestart, 
hebben we echter nog geen concrete acties kunnen 
ondernemen.  
 

Commission pour l'aide financière aux victimes 
d'actes intentionnels de violence et aux sauveteurs 
occasionnels constituera un partenaire important à 
cet égard. Nous devrons également veiller à donner 
la parole aux victimes elles-mêmes. Étant donné que 
le gouvernement vient d'entrer en fonction, nous 
n'avons toutefois pas encore été en mesure 
d’entreprendre des actions concrètes. 
 

28.03  Sophie De Wit (N-VA): De regering moet niet 

wachten op het rapport van de huidige 
onderzoekscommissie, want de aanbevelingen van 
de vorige commissie zijn al in mei 2024 
goedgekeurd. Ik wacht zelf ook niet, want ik ben al 
volop wetsvoorstellen aan het maken.  
 

28.03  Sophie De Wit (N-VA): Le gouvernement ne 

doit pas attendre le rapport de la commission 
d'enquête actuelle, puisque les recommandations de 
la commission précédente ont déjà été adoptées en 
mai 2024. Pour ma part, je n'attends pas non plus 
puisque je me consacre déjà pleinement à 
l'élaboration de propositions de loi. 
 

Het incident is gesloten. 
 

L'incident est clos. 
 

29 Samengevoegde vragen van 

- Marijke Dillen aan Annelies Verlinden (Justitie, 
belast met de Noordzee) over "Een nieuw geval 
van zware agressie in de gevangenis van Hasselt" 
(56002590C) 
- Alain Yzermans aan Annelies Verlinden (Justitie, 
belast met de Noordzee) over "De recente 
incidenten in de gevangenissen van Haren en 
Hasselt" (56002597C) 
- François De Smet aan Annelies Verlinden 
(Justitie, belast met de Noordzee) over "De 
zorgwekkende onveiligheid in de gevangenis van 
Haren" (56002630C) 
 

29 Questions jointes de 

- Marijke Dillen à Annelies Verlinden (Justice, 
chargée de la Mer du Nord) sur "Un nouveau cas 
d'agression grave à la prison de Hasselt" 
(56002590C) 
- Alain Yzermans à Annelies Verlinden (Justice, 
chargée de la Mer du Nord) sur "Les récents 
incidents survenus dans les prisons de Haren et 
Hasselt" (56002597C) 
- François De Smet à Annelies Verlinden (Justice, 
chargée de la Mer du Nord) sur "L'insécurité 
préoccupante au sein de la prison de Haren" 
(56002630C) 
 

29.01  Marijke Dillen (VB): Op 9 februari 2025 vond 

opnieuw een ernstig geval van agressie tegen 
cipiers plaats in de gevangenis van Hasselt. De 
vakbonden dringen aan op strengere en andere 
maatregelen, bijvoorbeeld het wegvallen van de 
vervroegde invrijheidstelling als sanctie. 
 
Hoe is de toestand van de cipiers? Welke sanctie 
hebben de betrokken gedetineerden gekregen? Zult 
u strengere maatregelen invoeren?  
 

29.01  Marijke Dillen (VB): Le 9 février 2025, un 

nouvel incident sérieux d'agression contre les 
gardiens a eu lieu à la prison de Hasselt. Les 
syndicats réclament d'autres mesures et des 
mesures plus strictes, par exemple la suppression 
de la libération anticipée comme sanction. 
 
Quelle est la situation des gardiens? Quelle sanction 
a-t-elle été infligée aux détenus concernés? 
Instaurerez-vous des mesures plus sévères? 
 

29.02  Alain Yzermans (Vooruit): Het geweld 

binnen en zelfs buiten de muren van de 
gevangenissen is schering en inslag. De 
werkomstandigheden worden desastreus. Er zijn 
netwerken actief. De houding van de directie is niet 
altijd bevorderlijk om het vertrouwen van het 
personeel te herwinnen. Het is tijd voor maatregelen. 
De vakbonden hebben een aantal voorstellen klaar. 
 

29.02  Alain Yzermans (Vooruit): La violence à 

l'intérieur et même à l'extérieur des murs de la prison 
est omniprésente. Les conditions de travail 
deviennent désastreuses. Les réseaux sont actifs. 
L'attitude de la direction n'est pas toujours propice à 
la reconquête de la confiance du personnel. L'heure 
est à l'action. Les syndicats ont préparé un certain 
nombre de propositions.  
 

Er dreigt een groot personeelstekort. Het statuut 
moet worden verbeterd. Dit alles geeft aanleiding tot 
stakingen. De druk op het personeel en de druk op 
de gedetineerden zijn communicerende vaten. De 
oorzaak is de overbevolking. 

L'on risque d'être confronté à une grave pénurie de 
personnel. Il convient d'améliorer le statut. Il en 
résulte des grèves. La pression exercée sur le 
personnel et la pression exercée sur les détenus 
sont des vases communicants. La surpopulation 
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Welke maatregelen zult u nemen? Wat is de stand 
van zaken na de incidenten? 
 

carcérale est en cause. 
 
Quelles mesures prendrez-vous à cet égard? Où en 
est-on après les incidents survenus avec le 
personnel? 
 

29.03 Minister Annelies Verlinden (Nederlands): 

Agressie tegen personeel is onaanvaardbaar. 
Conform het regeerakkoord zullen we het 
nultolerantiebeleid verder aanscherpen. Om 
redenen van privacy kan ik geen verdere details 
geven over de verwondingen van de 
personeelsleden in Hasselt. Zij waren enige tijd 
arbeidsongeschikt en kunnen een beroep doen op 
psychologische ondersteuning. De gedetineerde 
kreeg een tuchtsanctie en werd uit de gevangenis 
verwijderd. Het parket krijgt steeds de informatie als 
gedetineerden zich schuldig maken aan strafbare 
feiten in de gevangeniscontext. Op basis daarvan 
kan worden vervolgd en kunnen bijkomende 
gevangenisstraffen of andere straffen worden 
uitgesproken. In samenspraak met de vakbonden 
werd een standaardprocedure na een kritiek incident 
ontwikkeld. Die procedure werd toegepast bij de 
incidenten in Haren en Hasselt en heeft goed 
gewerkt. 
 

29.03  Annelies Verlinden, ministre (en 

néerlandais): Toute agression envers le personnel 
est inacceptable. Conformément à l'accord de 
gouvernement, nous renforcerons la politique de 
tolérance zéro à cet égard. Pour des raisons de 
respect de la vie privée, je ne peux pas fournir 
davantage de détails sur les blessures dont les 
membres du personnel de la prison de Hasselt ont 
été victimes. Ils ont été en incapacité de travail 
durant quelque temps et peuvent bénéficier d'une 
assistance psychologique. Le détenu a reçu une 
sanction disciplinaire et a été expulsé de la prison. 
Le parquet reçoit toujours les informations lorsque 
des détenus se rendent coupables de faits 
punissables dans le contexte carcéral. Sur la base 
de ces informations, des poursuites peuvent être 
engagées et des peines d'emprisonnement 
supplémentaires peuvent être prononcées. Une 
procédure standard consécutive à un incident 
critique a été élaborée en concertation avec les 
syndicats. Cette procédure a été appliquée lors des 
incidents survenus dans les prisons de Haren et de 
Hasselt, et s'est avérée efficace. 
 

29.04  Marijke Dillen (VB): Nultolerantie moet 

nultolerantie zijn, zonder enige uitzondering, ook 
voor zogenaamde kleine agressie. Dat moet niet 
enkel gebeuren met een tuchtsanctie, want die 
schrikt gedetineerden en criminelen absoluut niet af. 
Het moet ook leiden tot correctionele vervolging. De 
parketten moeten daaraan voorrang geven. 
 

29.04  Marijke Dillen (VB): La tolérance zéro devrait 

réellement être une tolérance zéro, sans exception, 
même pour les soi-disant petites agressions. Elle ne 
doit pas se limiter à une sanction disciplinaire, car 
cela ne dissuade en rien les détenus et les criminels. 
Elle devrait également donner lieu à des poursuites 
correctionnelles. Les parquets devraient y accorder 
la priorité.  
 

29.05  Alain Yzermans (Vooruit): Ik sluit mij aan bij 

de oproep tot nultolerantie, die complex en niet 
gemakkelijk te handhaven is. De directie moet het 
personeel zien als belangrijke werknemers die recht 
hebben op bescherming. 
 

29.05  Alain Yzermans (Vooruit): Je me rallie à 

l'appel à la tolérance zéro, qui est complexe et 
difficile à appliquer. La direction devrait considérer le 
personnel comme des agents importants qui ont le 
droit d’être protégés. 
 

Het incident is gesloten. 
 

L'incident est clos. 
 

30 Vraag van Marijke Dillen aan Annelies 

Verlinden (Justitie, belast met de Noordzee) over 
"De beslissing van de NORB over de bewaring 
van stukken" (56002617C) 
 

30 Question de Marijke Dillen à Annelies 

Verlinden (Justice, chargée de la Mer du Nord) sur 
"La décision prise par le NORB en ce qui 
concerne la conservation des pièces" 
(56002617C) 
 

30.01  Marijke Dillen (VB): De griffie van de 

Nederlandstalige Ondernemingsrechtbank Brussel 
(NORB) kampt met een groeiend plaatsgebrek, 
onder meer omdat advocaten hun stukken na de 
procedure niet ophalen. Daarom werd beslist om 

30.01  Marijke Dillen (VB): Le greffe du tribunal 

néerlandophone de l'entreprise de Bruxelles fait face 
à un manque d'espace croissant, notamment parce 
que les avocats n'emportent pas leurs documents 
après les procédures. Il a donc été décidé 
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stukken die zes maanden na een procedure niet 
opgehaald zijn, te 'verwijderen'. Dat vormt een risico, 
want in dossiers zitten vaak belangrijke originele 
stukken.  
 
Kunt u die problematiek toelichten? Hoe werd en 
wordt de maatregel gecommuniceerd aan de 
advocaten? Zijn er regels over de bewaring van 
stukken? Wat betekent 'verwijderd' precies? 
Waarom stuurt de NORB de stukken niet op naar de 
advocaten?  
 

"d'éliminer" les documents qui n'ont pas été 
emmenés six mois après la procédure. Cela 
présente un risque car de tels dossiers contiennent 
souvent des documents originaux importants.  
 
Pouvez-vous donner des explications à cet égard? 
Comment cette mesure a-t-elle été communiquée 
aux avocats et comment le sera-t-elle dans le futur? 
Existe-t-il des règles relatives à la conservation des 
documents? Que signifie exactement le terme 
"éliminer"? Pourquoi le tribunal néerlandophone de 
l'entreprise de Bruxelles n'envoie-t-il pas les 
documents aux avocats? 
 

30.02 Minister Annelies Verlinden (Nederlands): 

De NORB deelt haar archief van voor 2014 met haar 
Franstalige evenknie. Sinds de originele tweetalige 
rechtbank gesplitst werd, moeten ze elk binnen 
hetzelfde gebouw een eigen archief onderhouden 
voor alle zaken ingeleid vanaf 1 april 2014. Alle 
dossiers zijn nog fysiek en dat versterkt het 
probleem. Een deel van de dossiers zou naar het 
Rijksarchief worden overgebracht.  
 
 
 
Na afloop van de procedure, worden alle stukken 
onder de 2,5 kilo die niet te groot zijn, met de post 
verstuurd. De zwaardere en/of grotere stukken 
moeten worden afgehaald. Vaak gebeurt dat niet, 
ook niet na een reeks herinneringen. Dat geldt vooral 
voor zaken zonder beroep. De NORB heeft beslist 
ze te verwijderen na zes maanden en heeft dat 
gecommuniceerd naar de balies, na een onderhoud 
met de stafhouder. Voortaan zal de vraag om de 
stukken op te halen, worden opgenomen in de 
oproepingsbrieven aan de partijen. Er werd nog niets 
verwijderd en over wat 'verwijderen' precies 
betekent, wordt nog overlegd.  
 

30.02  Annelies Verlinden, ministre (en 

néerlandais): Le tribunal néerlandophone de 
l'entreprise de Bruxelles partage ses archives 
antérieures à 2014 avec son homologue 
francophone. Depuis la scission du tribunal bilingue 
d'origine, les deux tribunaux doivent conserver leurs 
propres archives au sein du même bâtiment pour 
tous les dossiers ouverts depuis le 1er avril 2014. 
Tous les dossiers sont encore sous format papier, ce 
qui aggrave le problème. Une partie des dossiers 
devrait être transférée aux Archives de l'État.  
 
À l'issue de la procédure, tous les dossiers qui 
pèsent moins de 2,5 kilogrammes et ne sont pas trop 
volumineux seront envoyés par la poste. Les 
dossiers les plus lourds et/ou volumineux devront 
être retirés sur place, ce qui n'est pas souvent le cas, 
même après plusieurs rappels, en particulier pour 
les affaires sans appel. Le tribunal néerlandophone 
de l'entreprise de Bruxelles a décidé de les détruire 
après six mois et a communiqué cette décision aux 
barreaux, après un entretien avec le bâtonnier. 
Dorénavant, la demande de venir récupérer les 
dossiers sera incluse dans les lettres de convocation 
envoyées aux parties. Aucune pièce n'a encore été 
détruite, et des discussions sur la signification 
exacte du terme "destruction" ont encore lieu.  
 

30.03  Marijke Dillen (VB): Advocaten vertikken 

blijkbaar om te doen wat moet, al zijn ze wettelijk 
verplicht om dossiers vijf jaar bij te houden. 
Misschien moet er een tuchtsanctie bepleit worden 
bij de Orde van Vlaamse Balies? Dit gedrag getuigt 
van een gebrek aan respect voor de griffiers.  
 

30.03  Marijke Dillen (VB): Les avocats refusent 

apparemment de faire ce qu'on leur demande, alors 
qu'ils sont légalement obligés de conserver les 
dossiers pendant cinq ans. Peut-être faudrait-il 
plaider en faveur d’une sanction disciplinaire auprès 
de l'Ordre des barreaux flamands? Ce 
comportement témoigne d'un manque de respect 
pour les greffiers. 
 

Het incident is gesloten. 
 

L'incident est clos. 
 

31 Samengevoegde vragen van 

- Steven Matheï aan Annelies Verlinden (Justitie, 
belast met de Noordzee) over "Het proefproject 
inzake de beveiligde cellen" (56002635C) 
- Alain Yzermans aan Annelies Verlinden (Justitie, 

31 Questions jointes de 

- Steven Matheï à Annelies Verlinden (Justice, 
chargée de la Mer du Nord) sur "Le projet pilote 
relatif aux cellules de sécurité" (56002635C) 
- Alain Yzermans à Annelies Verlinden (Justice, 
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belast met de Noordzee) over "De agressie 
tegenover het gevangenispersoneel" (56002693C) 
 

chargée de la Mer du Nord) sur "Les agressions 
contre le personnel pénitentiaire" (56002693C) 
 

31.01  Alain Yzermans (Vooruit): Er werd 

aangekondigd dat er beveiligde cellen komen. Er 
zou ook 5 miljoen euro in het gevangeniswezen 
worden geïnvesteerd, voornamelijk in de 
camerabeveiliging van de gevangenis van Hasselt. 
De FOD Justitie zou ook 200.000 euro extra 
investeren in herstel en onderhoud.  
 
 
Hoever staat het met die plannen? Hoever staat het 
met het actieplan tegen het geweld tegen cipiers?  
 

31.01  Alain Yzermans (Vooruit): L’aménagement 

de cellules sécurisées a été annoncé. Un montant de 
5 millions d'euros sera également investi dans le 
système pénitentiaire, principalement dans 
l’installation de caméras de sécurité dans la prison 
de Hasselt. Le SPF Justice investira également 
200 000 euros supplémentaires dans les réparations 
et l'entretien.  
 
Où en sont ces projets? Où en est le plan d'action 
contre la violence à l'égard des agents 
pénitentiaires? 
 

31.02 Minister Annelies Verlinden (Nederlands): 

Voor de extra beveiligde cellen zal een proefproject 
opgestart worden in vier gevangenissen, die we nog 
moeten aanduiden. Vervolgens zal de infrastructuur 
van de geselecteerde cellen worden aangepast. De 
invulling van de cellen en de modaliteiten worden 
nog bestudeerd. Ook de criteria op grond waarvan 
de gedetineerden zullen worden ingedeeld in deze 
cellen, zijn nog te bepalen. De agressie en de kans 
op agressief gedrag worden uiteraard mee in 
rekening genomen. De testfase en de duurtijd ervan 
zullen worden bepaald zodra de nodige beslissingen 
werden genomen. 
 
De beveiligde cellen zijn niet inbegrepen in het 
onderhoud van de gevangenissen, en evenmin in 
het budget van het onderhoud. Er is overleg met de 
vakbonden over het actieplan tegen agressie ten 
aanzien van het bewakend personeel en van elk 
personeelslid dat in contact komt met de 
gedetineerden.  
 

31.02  Annelies Verlinden, ministre (en 

néerlandais): Un projet pilote de cellules à sécurité 
renforcée sera mis sur pied dans quatre prisons que 
nous devons encore désigner. L'infrastructure des 
cellules sélectionnées sera ensuite adaptée. Les 
modalités concrètes de leur aménagement sont 
encore à l'étude. Les critères sur la base desquels 
des détenus seront envoyés dans ces cellules 
doivent également encore être définis. Les 
agressions et le risque de comportement agressif 
sont évidemment pris en considération. La phase de 
test et la durée de cette dernière seront fixées dès 
que les décisions requises auront été prises. 
 
Les cellules sécurisées ne sont pas comprises dans 
l'entretien des prisons ni dans le budget y afférent. 
Le plan d'action contre les agressions à l'égard du 
personnel de surveillance et de tout membre du 
personnel qui est en contact avec les détenus fait 
l'objet d'une concertation avec les syndicats. 
 

31.03  Alain Yzermans (Vooruit): Ik ben blij met de 

concrete stappen inzake de beveiligde cellen, maar 
zal een schriftelijke vraag indienen over de falende 
camerabewaking in de gevangenis van Hasselt.  
 

31.03  Alain Yzermans (Vooruit): Je me félicite de 

constater ces démarches concrètes en ce qui 
concerne les cellules de sécurité, mais je déposerai 
une question écrite sur les défaillances de la 
surveillance par caméras dans la prison de Hasselt. 
 

Het incident is gesloten. 

 
De voorzitter: Vraag nr. 56002666C van de heer 
Coenegrachts wordt omgezet in een schriftelijke 
vraag. 
 

L'incident est clos. 

 
Le président: La question n° 56002666C de 
M. Coenegrachts est transformée en question écrite. 
 

32 Vraag van Sophie De Wit aan Annelies 

Verlinden (Justitie, belast met de Noordzee) over 
"De verhoogde toepassing van het elektronisch 
toezicht en werkstraffen" (56002712C) 
 

32 Question de Sophie De Wit à Annelies 

Verlinden (Justice, chargée de la Mer du Nord) sur 
"Le recours accru à la surveillance électronique et 
aux peines de travail" (56002712C) 
 

32.01  Sophie De Wit (N-VA): U verklaarde in de 

media dat u meer wilt inzetten op werkstraffen en op 
elektronisch toezicht. In Vlaanderen werd al hard 

32.01  Sophie De Wit (N-VA): Vous avez déclaré 

dans les médias que vous vouliez redoubler d'efforts 
en matière de peines de travail et de surveillance 
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ingezet op alternatieve straffen en werden ook 
middelen uitgetrokken voor personeel en materieel. 
 
 
Waar ziet u nog groeimarge voor alternatieve 
straffen? Zult u in overleg gaan met de deelstaten? 
Zult u snel met wetgeving komen over de invoering 
van elektronisch toezicht met voorwaarden tijdens 
de voorlopige hechtenis, zoals het regeerakkoord 
vooropstelt? Hoe zult u de deelstaten compenseren 
voor hun rol daarin?  
 

électronique. La Flandre a déjà fortement misé sur 
les peines alternatives et des fonds ont également 
été alloués pour le personnel et le matériel. 
 
Où voyez-vous encore une marge de croissance 
pour les peines alternatives? Allez-vous vous 
concerter avec les entités fédérées? Comptez-vous 
rapidement introduire une législation sur 
l'introduction de la surveillance électronique assortie 
de conditions valables pendant la période de 
détention préventive, comme le propose l'accord de 
gouvernement? Comment allez-vous prévoir des 
compensations au bénéfice des entités fédérées 
pour le rôle qu'elles auront joué à cet égard? 
 

32.02 Minister Annelies Verlinden (Nederlands): 

Een gevangenisstraf moet de ultieme remedie 
worden en de toename van de alternatieve straffen 
past daarin. Eigenlijk streven we ernaar dat 
'alternatieve' straffen de normale straffen binnen 
niveau 2 worden.  
 
Ik ben het ermee eens dat tewerkstellingsplaatsen 
creëren, enkelbanden aankopen of 
probatievoorwaarden opleggen, geen zin hebben als 
er niet genoeg plaatsen zijn in het hulpverlenings- of 
vormingsaanbod. Niet elke alternatieve straf zal een 
gepaste straf zijn voor een bepaalde persoon. Het 
nieuwe Strafwetboek voorziet echter in nieuwe 
mogelijkheden door een gediversifieerd 
straffenpalet. Uiteraard moet dat in overleg met de 
deelstaten gebeuren en ik ben dat overleg al gestart.  
 
 
 
Mijn administratie bestudeert het elektronisch 
toezicht tijdens de voorlopige hechtenis zo snel 
mogelijk. Over de middelen moet uiteraard met de 
deelstaten worden overlegd.  
 

32.02  Annelies Verlinden, ministre (en 

néerlandais): L'emprisonnement doit devenir le 
remède ultime et l'augmentation des peines 
alternatives s'inscrit dans ce cadre. En fait, notre 
objectif est que les peines "alternatives" deviennent 
les peines normales du niveau 2.  
 
Je suis d'accord pour dire que la création de postes 
de travail, l'achat de bracelets électroniques ou 
l'imposition de conditions de probation n'ont pas de 
sens s'il n'y a pas assez de places dans l'offre de 
formation ou d’assistance aux détenus. Toutes les 
peines alternatives ne sont pas forcément 
appropriées pour une personne donnée. Cependant, 
le nouveau Code pénal offre de nouvelles 
possibilités grâce à une panoplie diversifiée de 
sanctions. Évidemment, ce travail doit être mené en 
concertation avec les entités fédérées, et j'ai déjà 
entamé cette concertation.  
 
Mon administration examinera la surveillance 
électronique pendant la détention préventive dans 
les meilleurs délais. Évidemment, il faut une 
concertation avec les entités fédérées au sujet des 
moyens. 
 

32.03  Sophie De Wit (N-VA): Met 5.500 

werkstraffen en 6.800 enkelbanden stoot 
Vlaanderen langzaam op zijn limieten. Overleg zal 
nodig zijn als er nog meer nodig is, in het bijzonder 
over de middelen. Vanuit het Parlement kunnen wij 
helpen met wetgevend werk.  
 

32.03  Sophie De Wit (N-VA): Avec 5 500 peines de 

travail et 6 800 bracelets électroniques, la Flandre a 
peu à peu atteint ses limites. Une concertation sera 
nécessaire si d'autres mesures doivent être mises 
en place, notamment en ce qui concerne les 
moyens. Depuis le Parlement, nous pouvons vous 
aider au niveau du travail législatif.  
 

Het incident is gesloten. 
 

L'incident est clos. 
 

33 Vraag van Khalil Aouasti aan Annelies 

Verlinden (Justitie, belast met de Noordzee) over 
"De naleving van de rechterlijke uitspraken in de 
zaak-Trabelsi" (56002766C) 
 

33 Question de Khalil Aouasti à Annelies 

Verlinden (Justice, chargée de la Mer du Nord) sur 
"Le respect des décisions de justice dans l'affaire 
Trabelsi" (56002766C) 
 

33.01  Khalil Aouasti (PS): De zaak-Trabelsi doet 

een vraag rijzen: mag men bij een diplomatieke 

33.01  Khalil Aouasti (PS): Une question se pose à 

travers l'affaire Trabelsi: une question diplomatique 
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kwestie een rechterlijke beslissing aan zijn laars 
lappen? 
 
Ondanks de vrijspraak van de heer Trabelsi in 2023 
in de Verenigde Staten, zijn 
detentieomstandigheden, zijn gezondheidstoestand 
en de rechterlijke uitspraken waarbij ons land ertoe 
verplicht wordt hem naar België te laten terugkeren, 
wordt dat nog steeds door ons land geweigerd en 
werd het daarvoor nog maar eens veroordeeld in een 
vernietigend arrest van het hof van beroep te 
Brussel. 
 
Zal België het arrest van januari 2025 van het hof 
van beroep te Brussel naleven? Zal ons land zijn 
internationale verplichtingen nakomen en de 
arresten van het Europees Hof voor de Rechten van 
de Mens eerbiedigen? 
 

permet-elle de s'asseoir sur une décision de justice? 
 
 
Malgré l'acquittement de M. Trabelsi en 2023 aux 
États-Unis et malgré les conditions de sa détention, 
son état de santé, et les décisions de justice qui 
l'imposent, la Belgique refuse toujours de rapatrier 
M. Trabelsi et a été une fois encore condamnée par 
un arrêt cinglant de la cour d'appel de Bruxelles. 
 
 
 
 
La Belgique respectera-t-elle l'arrêt de janvier 2025 
de la cour d'appel de Bruxelles? Respectera-t-elle 
ses engagements internationaux et les arrêts de la 
Cour européenne des droits de l'homme? 
 

33.02 Minister Annelies Verlinden (Frans): 

Aangezien de uitvoering van het arrest de 
uitsluitende bevoegdheid van het departement 
Justitie overstijgt, is er overleg in de regering nodig. 
Er zijn ook andere externe factoren die in 
aanmerking moeten worden genomen, met name de 
nog lopende procedures in de Verenigde Staten. 
 
Er zijn geen redenen om aan te nemen dat de heer 
Trabelsi gederadicaliseerd is. Hij beschikt bovendien 
niet over een verblijfsrecht in België. 
 
Na overleg met de betrokken ministers heb ik mijn 
diensten gevraagd om een cassatieberoep voor te 
bereiden. 
 

33.02  Annelies Verlinden, ministre (en français): 

L'exécution de l'arrêt implique une concertation au 
sein du gouvernement car elle relève de 
compétences qui dépassent le seul cadre de la 
Justice. D'autres éléments externes doivent 
également être pris en considération, notamment les 
procédures en cours aux États-Unis. 
 
Aucun élément ne permet de penser que M. Trabelsi 
s'est déradicalisé. Il ne dispose par ailleurs d'aucun 
droit de séjour en Belgique. 
 
Après concertation avec les ministres concernés, j'ai 
demandé à mes services de préparer un recours en 
cassation. 
 

33.03  Khalil Aouasti (PS): Ik heb het niet over de 

heer Trabelsi, maar over de uitvoering van arresten 
die door Belgische rechtscolleges werden geveld en 
niet nageleefd worden. De rechtsstaat moet 
voorrang krijgen op incidentele kwesties en het is uw 
taak om daarop toe te zien.  
 

33.03  Khalil Aouasti (PS): Je ne parle pas de 

M. Trabelsi, mais de l'exécution des arrêts 
prononcés par la Belgique et qui ne sont pas 
respectés. L'État de droit doit primer les questions 
contingentes. Il vous incombe de le faire respecter.  
 

34 Vraag van Marijke Dillen aan Annelies 

Verlinden (Justitie, belast met de Noordzee) over 
"De centrale databank van vonnissen en 
arresten" (56002906C) 
 

34 Question de Marijke Dillen à Annelies 

Verlinden (Justice, chargée de la Mer du Nord) sur 
"La banque de données centrale des jugements et 
arrêts" (56002906C) 
 

34.01  Marijke Dillen (VB): Ondanks ronkende 

verklaringen tijdens de vorige regeerperiode is er 
nog steeds geen centrale databank van vonnissen 
en arresten. 
 
Welke initiatieven zult u nemen om hiervan prioritair 
werk te maken? Hoever staat het proefproject? 
Welke financiële middelen werden hieraan tot op 
heden besteed? Wanneer zal de databank een feit 
zijn?  
 

34.01  Marijke Dillen (VB): Malgré les déclarations 

ronflantes au cours de la législature précédente, il 
n'existe toujours pas de banque de données centrale 
des jugements et arrêts. 
 
Quelles initiatives comptez-vous prendre pour en 
faire une priorité? Où en est le projet pilote? Quelles 
sont les ressources financières qui y ont été 
consacrées à ce jour? Quand la banque de données 
sera-t-elle mise en place? 
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34.02 Minister Annelies Verlinden (Nederlands): 

Sinds 2022 is bijna de helft van alle vonnissen die 
jaarlijks door de rechtbanken worden uitgesproken, 
digitaal beschikbaar voor de betrokken partijen. De 
lancering van de centrale databank heeft de voorbije 
maanden vertraging opgelopen. Sinds 30 januari 
2025 is ze operationeel op twee proefsites van de 
politierechtbanken van Luik en Turnhout. Op 
17 februari 2025 zijn opnieuw zes proefsites bij de 
vredegerechten van start gegaan. Bij de verdere 
uitrol van de applicatie wordt gefaseerd gewerkt. 
 
 
Daarnaast werken we stap voor stap verder aan 
enkele belangrijke verbeteringen, zoals de koppeling 
met de FOD Financiën en, op iets langere termijn, de 
mogelijkheid voor iedereen om via Just-on-web 
gepseudonimiseerde vonnissen van alle 
rechtbanken te raadplegen.  
 
 
Met zijn arrest van 30 januari 2025 heeft het 
Grondwettelijk Hof de wet van 16 oktober 2022 op 
één specifiek punt vernietigd. Wij onderzoeken 
momenteel of en hoe de wetgeving moet worden 
aangepast in het licht van dit arrest.  
 
Conform het regeerakkoord blijft de verdere 
ontwikkeling van deze centrale databank een 
prioriteit. 
 

34.02  Annelies Verlinden, ministre (en 

néerlandais): Depuis 2022, près de la moitié de tous 
les jugements rendus chaque année par les 
tribunaux sont mis à la disposition de toutes les 
parties concernées sous forme numérique. Le 
lancement de la base de données centrale a pris du 
retard ces derniers mois. Depuis le 30 janvier 2025, 
elle est opérationnelle sur deux sites pilotes des 
tribunaux de police de Liège et de Turnhout. Le 
17 février 2025, six autres sites pilotes ont été lancés 
auprès des tribunaux de paix. La poursuite du 
déploiement de l'application se fera en phases. 
 
Parallèlement, nous continuons à travailler, étape 
par étape, à l'amélioration de certains points 
importants, tels que l'établissement d'une liaison 
avec le SPF Finances et, à un peu plus long terme, 
la possibilité pour chacun de consulter les jugements 
pseudonymisés de tous les tribunaux via Just-on-
web. 
 
Dans son arrêt du 30 janvier 2025, la Cour 
constitutionnelle a annulé la loi du 16 octobre 2022 
sur un point précis. Nous examinons actuellement si 
et comment la législation doit être modifiée à la 
lumière de cet arrêt. 
 
Conformément à l'accord de gouvernement, le 
développement ultérieur de cette base de données 
centrale reste une priorité. 
 

Het incident is gesloten. 
 

L'incident est clos. 
 

35 Vraag van Alain Yzermans aan Annelies 

Verlinden (Justitie, belast met de Noordzee) over 
"De lokale aanpak van de drugscriminaliteit" 
(56002928C) 
 

35 Question de Alain Yzermans à Annelies 

Verlinden (Justice, chargée de la Mer du Nord) sur 
"L'approche locale face à la criminalité liée à la 
drogue" (56002928C) 
 

35.01  Alain Yzermans (Vooruit): De uitspraken van 

de politiezone CARMA over de voorbereiding op een 
mogelijke drugsoorlog hebben de noodzaak van een 
gecoördineerde aanpak in de strijd tegen 
drugscriminaliteit nog eens scherp gezet.  
 
 
Vindt u dat er behoefte is aan een overkoepelend 
plan zodat de succesvolle aanpak in politiezones 
zoals CARMA, geïmplementeerd kan worden in 
andere zones? Hoe evalueert u de samenwerking 
tussen de lokale politie, gemeentelijke diensten en 
de federale overheid? Wat staat de implementatie 
van een uniforme aanpak tegen drugscriminaliteit in 
heel België in de weg? Hoe kan de lokale politie 
beter worden ondersteund? Overweegt u andere 
middelen of strategieën om drugsgebruik en -handel 
in cafés en dergelijke te bestrijden?  
 

35.01  Alain Yzermans (Vooruit): Les déclarations 

de la zone de police CARMA relatives à sa 
préparation à une potentielle guerre contre la drogue 
ont remis en lumière la nécessité d'une approche 
coordonnée dans la lutte contre la criminalité liée à 
la drogue.  
 
Pensez-vous qu'un plan global soit nécessaire pour 
que l'approche fructueuse adoptée dans des zones 
de police telles que la zone CARMA puisse être mise 
en oeuvre dans d'autres zones? Comment évaluez-
vous la coopération entre la police locale, les 
services communaux et les autorités fédérales? 
Quels obstacles entravent la mise en œuvre d'un 
plan d'action uniforme contre la criminalité liée à la 
drogue dans l'ensemble de la Belgique? Comment 
la police locale peut-elle être mieux soutenue? 
Envisagez-vous d'autres moyens ou stratégies pour 
lutter contre la consommation et le trafic de drogues 
dans les débits de boissons entre autres? 
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35.02 Minister Annelies Verlinden (Nederlands): 

De politiezone CARMA is er inderdaad in geslaagd 
de drugsproblematiek succesvol te bestrijden. Ook 
de FGP Limburg wijdt heel wat capaciteit aan de 
strijd tegen de georganiseerde criminaliteit en de 
federale wegpolitie controleert er regelmatig aan de 
grensovergangen.  
 
 
Momenteel staat er een spot op Antwerpen en 
Brussel, maar de drugsproblematiek zit overal. 
Naast de rol van politie en justitie zijn er ook 
preventieve, grootstedelijke en 
volksgezondheidsaspecten. Er is vooral heel veel 
samenwerking nodig en we hebben de nationale 
drugscommissaris de opdracht gegeven die te 
bevorderen. 
 
In de vorige legislatuur werd werkgemaakt van de 
bestuurlijke handhaving, met de ondersteuning van 
lokale besturen door arrondissementele informatie- 
en expertisecentra (ARIEC's). Dat van Limburg 
beschikt over baanbrekende expertise. Het 
misdaadmilieu gebruikt handelszaken als dekmantel 
om geldsommen met criminele herkomst wit te 
wassen. Dat ontwricht de gemeenschap en 
economie. Daar kan binnen het wettelijk kader dat ik 
heb gecreëerd krachtig tegen opgetreden worden. In 
het hele land werden ARIEC's opgericht en de 
expertise is nu overal beschikbaar.  
 

35.02  Annelies Verlinden, ministre (en 

néerlandais): La zone de police CARMA est 
effectivement parvenue à lutter avec succès contre 
le problème de la drogue. La PJF Limbourg consacre 
également une grande partie de sa capacité à la lutte 
contre la criminalité organisée et la police routière 
fédérale y effectue régulièrement des contrôles aux 
passages de frontière. 
 
Les projecteurs sont actuellement braqués sur 
Anvers et Bruxelles, mais le problème de la drogue 
se pose partout. Outre le rôle de la police et de la 
justice, il faut également tenir compte des aspects 
liés à la prévention, aux grandes villes et à la santé 
publique. Une coopération très intense est 
nécessaire et nous avons chargé la commissaire 
nationale aux drogues de la promouvoir. 
 
Au cours de la précédente législature, des efforts ont 
été consacrés à l'approche administrative, en 
apportant aux pouvoirs locaux le soutien de centres 
d'information et d'expertise d'arrondissement 
(CIEAR). Celui du Limbourg possède une expertise 
de pointe. Le monde criminel utilise des commerces 
comme couverture pour blanchir des fonds d'origine 
criminelle. Ces pratiques déstabilisent la 
communauté et l'économie. Elles peuvent être 
combattues avec force dans le cadre légal que j'ai 
créé. Des CIEAR ont été mis en place dans 
l'ensemble du pays et l'expertise est désormais 
disponible partout. 
 

35.03  Alain Yzermans (Vooruit): Het zou goed zijn 

mochten de successen eens in een hoorzitting aan 
bod komen. Ook de aanpak van motorbendes en de 
successen rond Sky ECC mogen belicht worden. De 
wet bestuurlijke handhaving biedt alle kansen en die 
moeten we verder benutten. 
 

35.03  Alain Yzermans (Vooruit): Ce serait bien que 

les succès puissent aussi être abordés lors d'une 
audition. La lutte contre les bandes criminelles de 
motards et les succès engrangés dans le dossier 
Sky ECC pourraient aussi être mis en lumière. La loi 
relative à l'approche administrative offre un large 
éventail de possibilités et nous devrions continuer à 
les exploiter. 
 

Het incident is gesloten. 
 

L'incident est clos. 
 

36 Vraag van Alain Yzermans aan Annelies 

Verlinden (Justitie, belast met de Noordzee) over 
"De nieuwbouw van detentiehuizen" (56002929C) 
 

36 Question de Alain Yzermans à Annelies 

Verlinden (Justice, chargée de la Mer du Nord) sur 
"Les nouvelles constructions de maisons de 
détention" (56002929C) 
 

36.01  Alain Yzermans (Vooruit): Hoe staat het met 

de nieuwbouwplannen voor de straf- en 
detentiehuizen in Leopoldsburg en Genk? 
 

36.01  Alain Yzermans (Vooruit): Quel est l'état 

d'avancement des projets de nouvelles 
constructions de maisons de peine et de détention à 
Bourg-Léopold et à Genk? 
 

36.02 Minister Annelies Verlinden (Nederlands): 

Het aanbestedingsdossier voor de modulaire 
wooneenheden in detentiehuizen heeft door 
juridische procedures vertraging opgelopen, maar 

36.02  Annelies Verlinden, ministre (en 

néerlandais): Le dossier d'adjudication du marché 
public pour les unités modulaires destinées aux 
maisons de détention a pris du retard en raison de 
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de opdracht wordt nu volop uitgevoerd. De eerste 
locaties waar de werkzaamheden van start gaan, 
zijn Genk en Jemeppe-sur-Sambre. Ze zouden 
begin 2026 in gebruik worden genomen. 
Tegelijkertijd zullen ook andere locaties, zoals 
Antwerpen, gefaseerd worden opgestart en in de 
loop van 2026 worden opgeleverd. Het dossier over 
de nieuwe gevangenis van Leopoldsburg werd 
opgestart. Voor cijfers inzake de uitvoering van de 
nieuwbouwprojecten kunt u een schriftelijke vraag 
indienen.  
 

procédures judiciaires, mais le marché est 
maintenant pleinement en voie d'exécution. Les 
premiers sites qui accueilleront les travaux sont ceux 
de Genk et de Jemeppes-sur-Sambre. Ces unités 
seraient mises en service début 2026. 
Parallèlement, d'autres chantiers seront mis en route 
par phases, comme à Anvers, pour être livrés dans 
le courant de 2026. Le dossier de la nouvelle prison 
à Bourg-Léopold a été lancé. Je vous invite à 
déposer une question écrite pour obtenir les chiffres 
concernant l'exécution des projets de constructions 
neuves.  
 

36.03  Alain Yzermans (Vooruit): Dergelijke 

initiatieven kaderen in de noodzakelijke 
gedifferentieerde aanpak. 
 

36.03  Alain Yzermans (Vooruit): De telles 

initiatives s'inscrivent dans l'approche différenciée 
qui s'impose. 
 

Het incident is gesloten. 
 
De voorzitter: Vraag nr. 56002938C van de 
heer De Smet wordt op zijn verzoek uitgesteld, net 
als zijn vraag nr. 56002352C. 
 

L'incident est clos. 
 
Le président: La question n° 56002938C de 
M. De Smet est reportée à sa demande, ainsi que sa 
question n° 56002352C. 
 

37 Samengevoegde vragen van 

- Khalil Aouasti aan Annelies Verlinden (Justitie, 
belast met de Noordzee) over "De verhoging van 
de begroting voor Justitie" (56002991C) 
- François De Smet aan Annelies Verlinden 
(Justitie, belast met de Noordzee) over "De 
herfinanciering van de justitie" (56003109C) 
 

37 Questions jointes de 

- Khalil Aouasti à Annelies Verlinden (Justice, 
chargée de la Mer du Nord) sur "L'augmentation 
du budget de la Justice" (56002991C) 
- François De Smet à Annelies Verlinden (Justice, 
chargée de la Mer du Nord) sur "Le refinancement 
de la justice" (56003109C) 
 

37.01  Khalil Aouasti (PS): In het regeerakkoord 

staat dat het budget voor Justitie tegen 2029 met 
200 miljoen euro opgetrokken zal worden. 
 
Voor welke vastleggingen zullen die middelen 
bestemd zijn? Hoeveel magistraten van de zetel, 
parketmagistraten, griffiers, penitentiair beambten 
zullen er zijn? Zult u de personeelsformaties voor de 
volle 100 % invullen? Maken de 
vastgoedinvesteringen in gevangenissen en 
gerechtsgebouwen ook deel uit van dat budget? 
Kunt u meer details geven over de besteding van die 
200 miljoen euro?   
 

37.01  Khalil Aouasti (PS): L'accord de 

gouvernement prévoit d'augmenter le budget de la 
Justice de 200 millions à l'horizon 2029. 
 
À quels engagements seront-ils affectés? Combien 
de magistrats y aura-t-il, au siège, au parquet, 
combien de greffiers, d'agents pénitentiaires? 
Remplirez-vous les cadres à 100 %? Les 
investissements immobiliers, prisons, palais de 
justice, sont-ils à compter dans ce budget? Pouvez-
vous détailler l'affectation de ces 200 millions? 
 

37.02 Minister Annelies Verlinden (Frans): Er zijn 

vele uitdagingen, op het vlak van personeel en 
investeringen in IT en gebouwen. In mijn algemene 
beleidsnota zal ik de acties opsommen die ik graag 
zou ondernemen.  
 
Justitie heeft nood aan een aanzienlijk budget om de 
administratie, de penitentiaire inrichtingen en de 
rechterlijke orde te moderniseren. De huisvesting 
van de federale administraties maakt deel uit van het 
budget van de Regie der Gebouwen. Voor de 
renovatie van gerechts- en andere gebouwen zal 
men de koppen bij elkaar moeten steken: de 

37.02  Annelies Verlinden, ministre (en français): 

Les défis sont nombreux, en matière de personnel et 
d'investissements dans l’informatique et les 
bâtiments. Ma note de politique générale listera les 
actions que j'aimerais entreprendre. 
 
La Justice a besoin d'un budget conséquent pour 
moderniser l'administration, les établissements 
pénitentiaires et l'ordre judiciaire. L'hébergement 
des administrations fédérales relève du budget de la 
Régie des Bâtiments. La rénovation des palais de 
justice et autres fera l'objet d'un travail commun: les 
représentants des autorités judiciaires préciseront 
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vertegenwoordigers van de gerechtelijke overheden 
zullen verduidelijken wat de noden zijn, de Regie der 
Gebouwen zal de middelen beheren, de 
administratie en de FOD Justitie zullen instaan voor 
de follow-up van de werken.  
 
In het regeerakkoord wordt er onrechtstreeks 
verwezen naar het wetsontwerp 'autonomie', dat 
samen met vertegenwoordigers van de drie pijlers 
van de rechterlijke macht door mijn voorganger 
uitgewerkt werd. We zullen dat issue opnieuw tegen 
het licht houden, want dergelijke wijzigingen kunnen 
enkel maar slagen wanneer er volledige 
transparantie geboden wordt en er een groot 
vertrouwen heerst.  
 

leurs besoins, la Régie des Bâtiments gèrera les 
moyens, l'administration du SPF Justice suivra les 
travaux. 
 
 
 
L'accord de gouvernement se réfère indirectement 
au projet de loi "autonomie", élaboré par mon 
prédécesseur avec les trois piliers du pouvoir 
judiciaire. Nous réexaminerons cette question car de 
tels changements ne peuvent réussir qu'en toute 
transparence et confiance. 
 

We worden met verschillende uitdagingen 
geconfronteerd, zoals de overbevolking van de 
gevangenissen en de digitalisering, waarvoor een 
herfinanciering noodzakelijk is. We zullen 
onderzoeken welke prioriteiten we moeten stellen 
om de middelen op basis van de noden te verdelen.  
 

Nous sommes confrontés à plusieurs défis, comme 
la surpopulation carcérale et la digitalisation, qui 
nécessitent un refinancement. Nous examinerons 
quelle priorités fixer pour répartir selon les besoins. 
 

37.03  Khalil Aouasti (PS): U bevestigt dat er 

bepaalde departementen aan Justitie onttrokken en 
naar de Regie der Gebouwen overgeheveld zullen 
worden. In de begrotingstabellen werd het budget 
van de Regie der Gebouwen echter met 250 miljoen 
euro verminderd. Aangezien die afbouw van de 
financiering omvangrijker is dan de herfinanciering 
van de Justitie tegen 2029, zal de Regie der 
Gebouwen in de onmogelijkheid verkeren om de 
door u voorgestane investeringen te realiseren. Ik 
zal het debat over uw beleidsnota afwachten om te 
vernemen hoe de bedragen opgesplitst zullen 
worden. De uitdagingen zijn groot en u zult ons dus 
klare wijn moeten schenken met betrekking tot de 
prioriteiten.  
 

37.03  Khalil Aouasti (PS): Vous confirmez la 

soustraction de départements de la Justice vers la 
Régie des Bâtiments, dont le budget est pourtant 
diminué de 250 millions d'euros dans les tableaux 
budgétaires. Ce définancement étant supérieur au 
refinancement de la Justice à l'horizon 2029, la 
Régie sera dans l'incapacité de réaliser les 
investissements que vous préconisez. J'attendrai le 
débat sur votre note de politique générale pour 
connaître la ventilation des montants. Les enjeux 
étant importants, il faut faire preuve de clarté sur les 
priorités. 
 

Het incident is gesloten. 
 
De voorzitter: Vraag nr. 56003108C van de heer 
Ribaudo wordt omgezet in een schriftelijke vraag en 
zijn vraag nr. 56003110C wordt uitgesteld.  
 

L'incident est clos. 
 
Le président: La question n° 56003108C de 
M. Ribaudo est transformée en question écrite et sa 
question n° 56003110C est reportée. 
 

38 Vraag van Sarah Schlitz aan Annelies 

Verlinden (Justitie, belast met de Noordzee) over 
"Het niet langer toepassen van het Istanbul 
Protocol" (56003131C) 
 

38 Question de Sarah Schlitz à Annelies Verlinden 

(Justice, chargée de la Mer du Nord) sur "L'arrêt 
de la procédure Istanbul" (56003131C) 
 

38.01  Sarah Schlitz (Ecolo-Groen): Het Brusselse 

parket past sedert enkele jaren een 'Istanbul 
Protocol' toe, dat ingesteld wordt om mogelijk 
politiegeweld op het spoor te komen wanneer 
verdachten sporen van slagen en verwondingen 
vertonen. Blijkbaar zou dat project stopgezet zijn.  
 
Klopt dat? Welke balans maakt u op van dat 

38.01  Sarah Schlitz (Ecolo-Groen): Le parquet de 

Bruxelles a mis en place depuis quelques années 
une "procédure Istanbul", qui est lancée pour 
détecter d'éventuelles violences policières lorsque 
des suspects présentent des traces de coups et 
blessures. Il semblerait que ce projet soit à l'arrêt. 
 
Est-ce le cas? Quel bilan tirez-vous de cette 



CRABV 56 COM 090 26/02/2025  

 

KAMER-2E ZITTING VAN DE 56E ZITTINGSPERIODE 2024 2025 CHAMBRE-2E SESSION DE LA 56E LÉGISLATURE 

 

49 

protocol? Waarom werd het opgeschort? Welke 
maatregelen denkt u in te voeren om dit fenomeen, 
dat via dit protocol aangepakt moest worden, te 
bestrijden?  
 

procédure? Pour quelle raison a-t-elle été 
suspendue? Que comptez-vous mettre en place 
pour lutter contre le phénomène qui était visé par 
celle-ci? 
 

38.02 Minister Annelies Verlinden (Frans): Het 

beheersplan van de nieuwe Brusselse procureur des 
Konings voorziet in de uitvoering van een plan ter 
bestrijding van geweld, onder de noemer 
systematische respons op geweld.  
 
De prioriteit van het Brusselse parket zal tweeledig 
zijn. Er is natuurlijk het drugsgeweld, maar er zijn ook 
de misdrijven tegen personen, met inbegrip van het 
misbruik van de zwakke toestand van bijvoorbeeld 
ouderen en kwetsbaren. 
 
Momenteel wordt er een werkprotocol uitgewerkt 
door het directiecomité, in overleg met de 
politiezones, de federale politie, de spoorwegpolitie 
en de justitiehuizen. De Brusselse procureur des 
Konings heeft drie extra magistraten toegewezen 
aan de afdeling 'bijzondere zaken', die zich met 
name met politiegeweld bezighoudt. Het 
Istanbulproject zal door dit nieuwe project vervangen 
worden. 
 

38.02  Annelies Verlinden, ministre (en français): 

Le plan de gestion du nouveau procureur du Roi de 
Bruxelles prévoit la mise en place d'un projet de lutte 
contre les violences appelé RSV (réponse 
systématique à la violence).  
 
La priorité du parquet de Bruxelles sera double. Il y 
a bien les violences liées aux stupéfiants et les 
atteintes aux personnes, en ce compris les abus de 
faiblesse au préjudice des personnes âgées et 
vulnérables. 
 
Un protocole de travail est en cours d'élaboration par 
le comité de direction, en concertation avec les 
polices locales, la police fédérale, la police des 
chemins de fer et les maisons de justice. Le 
procureur du Roi de Bruxelles a prévu trois 
magistrats supplémentaires pour la section "affaires 
spéciales" qui traite notamment des violences 
policières. Le projet Istanbul sera remplacé par ce 
nouveau projet. 
 

De nieuwe Brusselse procureur des Konings is pas 
sinds 9 januari in functie getreden. Hij wil van start 
gaan met een nieuw project omdat het 
Istanbulproject te weinig overtuigende resultaten 
opleverde.  
 

Le nouveau procureur du Roi de Bruxelles n'est en 
fonction que depuis le 9 janvier. C'est parce que le 
projet Istanbul n'apportait pas de résultat 
suffisamment probant qu’il souhaite mettre en place 
un nouveau projet.  
 

38.03  Sarah Schlitz (Ecolo-Groen): Het 

interesseert me te weten welke elementen uit de 
evaluatie ertoe geleid hebben dat het Istanbulproject 
afgeschaft werd. Dat dit project tot de prullenmand 
veroordeeld wordt, is een spijtige zaak. Ongetwijfeld 
moesten er verbeteringen aangebracht worden, 
maar het was wel een project dat tegemoetkwam 
aan een maatschappelijke nood, de dialoog op gang 
bracht en een vorm van gerechtigheid creëerde. We 
moeten er absoluut voor zorgen dat bepaalde 
bevolkingsgroepen het gevoel krijgen dat 
gerechtigheid zal geschieden. Dit was een 
exemplarisch proefproject. 
 

38.03  Sarah Schlitz (Ecolo-Groen): Je suis 

intéressée d'avoir les éléments d'évaluation qui ont 
conduit à la suppression du projet Istanbul. Il est 
dommage de le supprimer. Il y avait sans doute des 
améliorations à apporter, mais c'était un projet qui 
répondait à une nécessité sociétale et créait du 
dialogue et de la justice. Il faut absolument redonner 
un sentiment de justice à certaines populations. 
C'était un projet pilote exemplaire. 
 

Het incident is gesloten. 
 
De voorzitter: Vraag nr. 56002723C van de heer 
Cornillie wordt als ingetrokken beschouwd 
aangezien we geen nieuws hebben van de indiener 
ervan.  
 

L'incident est clos. 
 
Le président: La question n° 56002723C de 
M. Cornillie est considérée comme retirée car son 
auteur n'a pas donné de nouvelles. 
 

De openbare commissievergadering wordt gesloten 
om 18.12 uur. 
 

La réunion publique de commission est levée à 
18 h 12. 
 

 


